
 

رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان قم گفت: مجرمان سایبری با سوء 
استفاده از پیامک طرح عفاف و حجاب اقدام به کلاهبرداری می کنند.  علی موالی 
در گفت وگو با خبرنگاران با ارائه هشدارها و توصیه های انتظامی به شهروندان در 
خصوص کلاهبرداری پیامکی طرح عفاف و حجاب، اظهار کرد: با عنایت به اجرای 
طرح عفاف و حجاب از سوی پلیس و ارسال پیامک برای افراد متخلف، مجرمان 
سایبری از این موضوع سوء استفاده کرده و با ارسال پیامک جعلی حاوی لینک 

رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان قم هشدارداد:
کلاهبرداری پیامکی به اسم طرح عفاف و حجاب

8

 

معاون دادستان عمومی و انقلاب قم  گفت :افرادی که در پوشش کار خیر از 
مردم قم کلاهبرداری می کردند، دستگیر و محاکمه شدند. حسن زاده  با اعلام 
به  را  مردم  اموال  خیر  کار  قالب  در  که  کلاهبردارنی  محاکمه  و  بازداشت  خبر 
تاراج می بردند، گفت: اعضای این گروه ابتدا با توزیع بسته های معیشتی اعتماد 
و اطمینان مردم را جلب کرده و سپس در قالب فروش خودرو، موتور سیکلت، 
زاده در تشریح  آن ها کلاهبرداری می کردند. حسن  از  و...  رایانه، سرویس طلا 

معاون دادستان عمومی و انقلاب قم خبرداد:
رسیدگی به پرونده کلاهبرداری با پوشش کار خیر 

1

روزنامه
6 اردیبهشت ماه 1402  5 شوال 1444   26 آپریل 2023  شماره 5714  سال بیست و ششم  5000 تومان چهارشنبه 

آیت الله سعیدی  درمجمع تخصصی قرارگاه ۱۹ دی تاکید کرد:

پرهیز از اقدامات سطحی و 
زودگذر در کار های فرهنگی 

2

4

8

8

روابط عمومی اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم اعلام کرد:

کشف فرآورده گوشتی فاسدازکارخانه سوسیس و کالباس

شهردارقم در پیام تبریک هفته کاروکارگر تاکید کرد:

لزوم توجه به ایجاد و بهبود شرایط زندگی
و جایگاه اجتماعی کارگران

1

رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم:

ساختمان جدید اداری نظام مهندسی قم الگوی رعایت مقررات ملی ساختمان است

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم :

پارکینگ های عمومی قم در مناسبت های مذهبی رایگان می شود

دکتر سقائیان نژاد شهردار قم با صدور پیامی ضمن تقدیر از تلاش های 
کارگران فرا رسیدن هفته کار و کارگر را تبریک گفت. متن پیام شهردار قم 
به این شرح است:در ساختارهای اجتماعی با توجه به نیاز جوامع بشری 

برای رشد و پیشرفت، نیروی کار از اولویت هایی است که ایفاگر نقشی 
اصلی در شئون توسعه جامعه به شمار می آید و توجه به جوانب مختلف 
این مؤلفه مهم در توسعه نیز از دغدغه های جدی هر مجموعه حاکمیتی 

قم باید سرآمد کار های فرهنگی و الگوی استان های دیگر شود 
امام جمعه قم گفت: دست اندرکاران فرهنگی باید از اقدامات 
سطحی و زودگذر پرهیز کنند چرا که کار های فرهنگی باید 
در  سعیدی  محمد  سید  الله  آیت  باشد.  ریشه ای  و  عمیق 

مجمع تخصصی قرارگاه فرهنگی اجتماعی ۱۹ دی با بیان 
اینکه کار های فرهنگی باید عمیق و ریشه ای باشد افزود: لازم 
است دست اندرکاران فرهنگی از اقدامات سطحی و زودگذر 

مهدی فضایلی ؛
حاشیه سازی ها معیشت مردم را به 

مساله دست چندم تبدیل نکند
بیــان  بــا  سیاســی  کارشــناس 
نبایــد  حاشیه ســازی ها  اینکــه 
بــه  را  مــردم  معیشــت  مســاله 
مساله دســت چندم تبدیل کند، 
گفــت: هماهنگی هــا و همدلی ها 
حــوزه  روی  بایــد  قوای ســه گانه 
معیشــت و اقتصاد متمرکز باشد 
و اجــازه ندهنــد هیچ مســئله ای 
ایــن اولویــت اساســی کشــور را 

رئیس سازمان بازرسی کل کشور:
دریافت حق ویزیت به صورت نقدی 

یا کارت به کارت مغایر قانون است

2

محمد مهاجری فعال سیاسی اصولگرا: 
نتیجه  بعضی سخت گیری ها 

مشارکت گریزی از انتخابات است
 رئیس سازمان بازرسی کل کشور 
دریافــت حــق ویزیــت و یــا تعرفه 
خدمات درمانی بــه صورت نقدی 
و یــا کارت به کارت را مغایر با قانون 
خواند و گفت: در قانون پایانه های 
فروشگاهی و ســامانه مودیان هم 
جزای نقدی در نظر گرفته شده و 
هم در مراحل بعدی مجازات های 

سنگین تری اعمال می شود.

یــک فعــال سیاســی اصولگــرا 
گفت: بعضی از سخت گیری هایی 
که در حوزه هــای اجتماعی انجام 
و  اقتصــادی  مســائل  می شــود، 
سیاســی را هم تشــدید می کند. 
موضوعاتی مثل گشت ارشاد و این 
مسائل،  برخورد با فضای مجازی، 
فیلترینگ، کند شدن اینترنت و... 
مردم را عصبانی می کند و احساس  77

با آغاز برداشت گل محمدی صورت می گیرد ؛

گلاب گیری در باغات آستان حضرت معصومه)س(

خطر عادی شدن
 حوادث رانندگی

در سالی که گذشت به ازای هر ساعت در کشور تقریباً 
۲ نفر از هموطنان جان خود را در سوانح رانندگی از دست 

داده اند و ۲۰ تا ۲۵ نفر نیز مصدوم شده اند، ضمن اینکه معادل ۱۳ درصد بودجه کشور 
صرف پرداخت خسارت های ناشی از حوادث خودرویی شده است. در ایام نوروز امسال 
هم متأسفانه هزار و ۱۶۸ نفر در تصادفات رانندگی کشور جان باختند. بنابراین همواره در 
کشور با پدیده تصادفات سروکار داریم که این مسأله اهمیت رعایت کردن نکات ایمنی در 
رانندگی را بیشتر نشان می دهد. ضمن اینکه مخرب ترین مسأله در جامعه عادی شدن 
پدیده های سهمگینی نظیر تصادفات است و بر همین اساس در تقویم هم روزهایی مثل 
روز »۷ اردیبهشت« به عنوان »روز ملی ایمنی حمل و نقل« تعیین شده است که با توجه به 
اینکه بیش از ۹۰ درصد حمل و نقل در کشور به صورت زمینی انجام می گیرد میزان حوادث 
بخش زمینی بیشتر است. تعیین چنین روزهایی باعث می شود آحاد جامعه )مسئولین و 
مردم( نسبت به مقوله ایمنی حمل و نقل و پیشگیری از تصادفات رانندگی با تکیه بر سه 
عامل انسان، راه و وسیله نقلیه حساس شوند؛ هرچند که چهار علت )عدم توجه به جلو، 
سرعت غیرمجاز، خستگی و خواب آلودگی و سبقت غیر اصولی( که همگی عامل انسانی 
تصادفات محسوب می گردند بیش از ۸۰ درصد تصادفات را شامل می شوند. شعار امسال روز 
ملی ایمنی حمل و نقل »مشارکت جوانان در اصلاح رفتارهای ترافیکی و کاهش تصادفات« 
تعیین شده چراکه جوانان بالاترین نقش در تصادفات را دارند و در صورتی که مقداری از غرور 
دوران جوانی را کنار بگذارند و احتیاط در رانندگی و رعایت قوانین را جدی بگیرند تصادفات 

کاهش پیدا خواهد کرد و جامعه نیروهای مولد خود را به راحتی از دست نخواهد داد.
کارشناس ایمنی راهها 

معاون دادستان عمومی و انقلاب قم خبرداد:

رسیدگی به پرونده کلاهبرداری
 با پوشش کار خیر 

معاون دادستان عمومی و انقلاب قم  گفت :افرادی که در پوشش کار خیر از مردم قم 
کلاهبرداری می کردند، دستگیر و محاکمه شدند.

حسن زاده  با اعلام خبر بازداشت و محاکمه کلاهبردارنی که در قالب کار خیر اموال مردم 
را به تاراج می بردند، گفت: اعضای این گروه ابتدا با توزیع بسته های معیشتی اعتماد و 
اطمینان مردم را جلب کرده و سپس در قالب فروش خودرو، موتور سیکلت، رایانه، سرویس 
طلا و... از آن ها کلاهبرداری می کردند. حسن زاده در تشریح شگرد این افراد گفت: متهمان 
این پرونده با وعده هایی همچون خرید خودرو یا موتور سیکلت مبالغی را از مالباخته ها اخذ 
می کردند و با توجه به اختلاف معنادار مبالغ دریافتی با ارزش واقعی خودرو مدعی می شدند 
که الباقی مبالغ را خیران کمک می کنند. به گزارش خبرگزاری صدا و سیما؛ مرکز قم، وی 
افزود: تاکنون هیچ سرنخ و ردی از خیران و انجام کار های خیرخواهانه در این پرونده دیده 

نمی شود و این متهمان صرفاً مبالغ را به شیوه های گوناگون از مالباخته ها اخذ می کردند.
حسن زاده با اشاره به مبلغ کلاهبرداری صورت گرفته در این پرونده گفت: این افراد بیش 
از ۱۰ میلیارد تومان از مردم کلاهبرداری کرده اند. وی با اشاره به نقش فضای مجازی در 
این دست از کلاهبرداری ها گفت: فضای مجازی به هیچ عنوان محیط ایمنی برای شناخت 

خیران نیست و بسیاری از کلاهبرداران در لباس کار خیر در این فضا فعالیت می کنند.
 

معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم :

ساعت کاری کارمندان دارای فرزند
 دانش آموز شناور شد

معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم با صدور بخشنامه ای مجوز شناورسازی ساعت 
شروع به کار کارمندان دارای فرزند دانش آموز دراین استان را صادر کرد. به گزارش روابط 
دستگاه های  مدیران  به  خطاب  قریشی  سیدمهدی  بخشنامه  در  قم،  استانداری  عمومی 
اجرایی، سازمان ها و نهادها آمده است: پیرو بخشنامه صادره در خصوص ساعت شروع به کار 
کلیه ادارات از ساعت ۷ صبح، بمنظور حمایت از بنیان خانواده و رفع دغدغه کارمندان دارای 
فرزند دانش آموز ، دستگاه های اجرایی می توانند تا پایان برگزاری کلاس های آموزش حضوری 
مدارس با درخواست کارمندان و تایید مدیر دستگاه نسبت به شناورسازی ساعت حضور آنان 
از ساعت ۷ الی ۷:۳۰ اقدام نمایند. گفتنی است پس از ماه مبارک رمضان و با اعلام ساعت 
شروع به کار ادارات از ۷ صبح و شروع مدارس از ۷:۳۰ بسیاری از کارمندان دولت که دارای 

فرزند دانش آموز هستند با مشکلاتی روبرو شده بودند که با صدور این بخشنامه مرتفع گردید.

بابک کاوه ئیان*

شهردارقم در پیام تبریک هفته کاروکارگر تاکید کرد:

لزوم توجه به ایجاد و بهبود شرایط زندگی 
و جایگاه اجتماعی کارگران

دکتر سقائیان نژاد شهردار قم با صدور پیامی ضمن تقدیر از تلاش های کارگران 
فرا رسیدن هفته کار و کارگر را تبریک گفت.

به گزارش شهرنیوز؛ متن پیام شهردار قم به این شرح است:
در ساختارهای اجتماعی با توجه به نیاز جوامع بشری برای رشد و پیشرفت، 
نیروی کار از اولویت هایی است که ایفاگر نقشی اصلی در شئون توسعه جامعه 
به شمار می آید و توجه به جوانب مختلف این مؤلفه مهم در توسعه نیز از دغدغه های 

جدی هر مجموعه حاکمیتی به شمار می آید.
در جوامع مختلف، گاه کارگران صرفاً به مثابه یک نیروی کار و فاقد هرگونه عزت 
و در طبقات اجتماعی محروم قرار گرفته و حقوقی بسیار ناچیز در ابعاد مادی و 
معنوی برای شان تعریف می شود و گاه همچون آموزه های دین مبین اسلام، تکریم 
و حفظ حرمت ارجح ترین عامل در مواجهه با کارگران ذکر شده و جایگاهی رفیع 

را برای آنان که در راه کسب رزق حلال و پاک تلاش می کنند، قائل شده است.
در نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران نیز که بر مبنای اصل کرامت انسانی 
و بنیان عدالت اجتماعی به خصوص برای مستضعفان جامعه بنا شده است، 
کارگران از اقشار اثرگذار جامعه هستند که پیشرفت و توسعه امروز ایران مرهون 
خدمات و فعالیت های آنان است و پاسداشت و احترام به ایشان وظیفه ای همگانی 

برای آحاد جامعه است.
فرا رسیدن هفته کار و کارگر و روز جهانی کارگر بهانه ای است تا ضمن تبریک و 
گرامیداشت این مناسبت به کارگران سخت کوش و تلاش گر، با مروری بر خدمات 
این عزیزان، زمینه بهبود و ارتقای شرایط زیست و زندگی آنان را نیز مورد توجه 

قرارداده و هر آنچه می توانیم برای این امر به انجام رسانیم.
این روز را صمیمانه به تمامی اقشار کارگران و به ویژه همکاران مجموعه مدیریت 
شهری قم تبریک می گویم و آرزوی توفیق و سعادت دنیا و عقبی را برایشان از درگاه 

حضرت حق مسئلت می نمایم.

روابط عمومی اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم اعلام کرد:

کشف فرآورده گوشتی فاسدازکارخانه 
سوسیس و کالباس

 از یک واحد تولیدی سوسیس و کالباس در شهرک شکوهیه فرآورده گوشتی 
تولید شده تاریخ مصرف گذشته و فاسد کشف شد.

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم، از یک واحد 
تولیدی سوسیس و کالباس در شهرک شکوهیه مقدار ۲۴۰ کیلوگرم فرآورده 
تاریخ مصرف گذشته بهمراه ۶۵۰ کیلوگرم اسکلت مرغ  تولید شده  گوشتی 
فاسد در گشت مشترک تعزیرات قم بهمراه بازرسان سازمان جهاد کشاورزی و 

کارشناسان اداره کل دامپزشکی استان کشف شد.
خاطر نشان می شود در همین راستا پرونده ای تشکیل و جهت رسیدگی و اعمال 

قانون به تعزیرات حکومتی ارسال گردید.

شرکت گاز استان قم در راستای تحقق اهداف دولت و به منظورگازرسانی به صنایع محور قدیم قم تهران، با اختیارات 
حاصله از قانون اساسنامه شرکت ملی نفت ایران؛ لایحه قانونی نحوه خرید و تملک اراضی برای اجرای طرح های 
عمرانی و نظامی دولت مصوب ۱۳۵۸ و سایر مقررات موضوعه قصد تصرف و تملک قانونی در مسیرهای تعیین 
شده در شهرستان های قم به طول ۱۶۶۵۴ متر و عرض ۵ متر جمعاً به مساحت ۸۳۲۷۰ متر مربع و جعفرآباد به 
طول ۴۹۷۲ متر و عرض ۵ متر جمعاً به مساحت ۲۴۸۶۰ متر مربع را طبق نقشه ذیل دارد. به همین منظور از کلیه 
اشخاص حقیقی و حقوقی مدعی حق/مالکیت تقاضا دارد جهت کسب اطلاع از مسیر و رفع هر گونه ابهام با همراه 
داشتن اصل مدارک مالکیت و حقوق قانونی ظرف مدت ۱۵ روز از تاریخ انتشار دومین آگهی به امور حقوقی این 
شرکت مستقر در ساختمان مرکزی به نشانی قم خیابان امام خمینی - حد فاصل میدان امام خمینی )ره( و میدان 
شهید زین الدین کوچه شماره ۱۸ مراجعه نمایند. بدیهی است در صورت استنکاف از واگذاری و عدم مراجعه در 

مهلت مقرر، برابر قوانین و مقررات اقدام خواهد شد.

»آگهی تملک زمین مسیر خط لوله
 گازرسانی به صنایع محور قدیم قم تهران«

1484184شناسه آگهی 
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ضرورت نوسازی ساختار 
سیاسی کشور

مستتر  انقلابی گری  و  انقلاب  ذات  در  تحول طلبی 
است، اصلا انقلاب اسلامی ۵۷ یک تحول نه در ایران 

که در دنیا رقم زد. و آن یک تحول نوین بود که حضرت امام )ره( رقم زد، چه در عرصه 
سیاست داخلی و یا خارجی. باید با اندیشه تحول خواهانه، آینده را ترسیم کرد چه در 
سیاست داخلی یا در سیاست خارجی، عرصه اقتصاد و هر بعد و رویکرد دیگر. ما نسبت 
به استکبار بیرونی تحول عظیمی در سیاست خارجی خود شکل دادیم اما اکنون 
گرفتار استکبار داخلی هستیم که آن، وحدت ملی و انسجام ملی که رهبری برآن بارها 

تاکیدات داشتند، آسیب وارد کرده است.
راه تحول در سیاست خارجی، توازن است و در سیاست داخلی تعامل و فهم متقابل. 
در اقتصاد، توسعه اقتصاد توسط مردمی سازی و تعاونی سازی باید محور اصلی تحول 
باشد. در اقتصاد سم مهلکی به نام سوبسید داریم که مانع توزیع عادلانه ثروت شده 
و یارانه پنهان؛ که برخی از سر خصم آن را جعلی می خوانند؛ که البته در ذهن آن ها 
هم جعلی نیست فقط می گویند جعلی تا به اهداف سیاسی و یا شخصی و یا هرچیز 

دیگری برسند...
باید بدانیم که تحول از صندوق های رای بیرون می آید، البته رای لیستی، باعث آسیب 
به کشور شده است و عده ای تحت عنوان لیست کش، یا سرلیست باعث می شوند 
برخی بدون تجربه، تخصص و تعهد وارد سازوکار تصمیم گیری ملت شوند. ایران  قوی و 
تحول در قوت ایران را باید از طریق انتخابات بجوییم، انتخاباتی که با وسع نظر و البته 
با حفظ خطوط قرمز از همه سلایق و علایق وارد امور بشوند. امروز عقب ماندگی هایی 
داریم که تحول جدی و البته سریع در رویکردهای بلندمدت، کوتاه مدت و میان مدت 

می طلبد.
باید در توزیع ثروت عدل را محور قرار بدهیم و با یارانه زدایی به مردم کمک کنیم. امروز 
ما برای رساندن ۱۰۰۰ تومان یارانه به یک شهروند، ۲۰۰۰ تومان هزینه می کنیم، خوب 
بیاییم با یک سازوکار هوشمند و تحت نظارت دقیق، این سه هزار تومان را از مسیر توسعه 
و پیشرفت به او بدهیم. این یارانه منفعلانه ترین روش حکمرانی اقتصادی و مواجهه با 
مردم است . باید در حوزه انرژی دیپلماسی فعال پیش بگیریم. دولت تحصیل دار و رانتیر 

وابسته به نفت با قدرت اقتصادی خود جامعه مدنی را کوچک می کند.
گرچه برجام رخداد خارجی است ولی آثارداخلی زیادی در کشور داشته و ما هنوز 
نتوانستیم اقتصاد را از تحریم و از برجام جدا کنیم و این امروز درکشور باید به جدیت 
دنبال شود، باید بپذیریم برجام ۲۰۱۶ برای اقتصاد و رفاه کشور هیچ آورده ای نداشت 
اما در دنیا، برای ما یک پیروزی سیاسی رقم زد. این که در کشور به جامعه اطمینان 
دهیم برجام یک رویداد پایان یافته و بی ارزش است این خود یک تحول است، تحول در 

ذهن که برون کردهای بسیاری دارد.
ساختار سیاسی کشور نیاز به نوسازی دارد و در گام تحولی باید موانع توسعه سیاسی 
برداشته شود، اگر توسعه سیاسی در داخل رقم بخورد توسعه ملی میسر خواهد شد. 
سعه صدر و پذیرش نقادی ها زمینه گفت وگو و گفت وگو زمینه توسعه سیاسی و البته 

پس از آن توسعه ملی حاصل خواهد شد.
باید روی جامعه کارکنیم و توسعه سیاسی بر بستر جامعه ای است که نمودار آن در 
جامعه اسلامی متجلی است و پس از آن توسعه سیاسی و دولت توسعه یافته اسلامی 
مستقر خواهد شد. در این جامعه سیاسی توسعه یافته، مشارکت سیاسی اصلی ترین 
راه تحول است. در این جامعه سیاسی توسعه یافته که با مشارکت سیاسی آحاد مردم 
شکل یافته، احزاب دموکراتیک ترین هسته های زندگی دموکراتیک را تشکیل می 

دهند.
درچنین جامعه ای توسعه سیاسی به معنای رقابت سیاسی هسته های دموکراتیک 

مردمی احزاب و توسعه مشارکت سیاسی مردم است.
در کشورما دو رابطه را نمی توانیم انکار کنیم؛ بین جامعه مدنی و توسعه سیاسی و بین 

دولت تحصیلدار با توسعه سیاسی.
*تحلیلگر مسائل سیاسی

رئیس پژوهشگاه قوه قضائیه :

مجازات های جایگزین حبس باید
 به فرهنگ و گفتمان تبدیل شود

رئیس پژوهشگاه قوه قضائیه گفت: اگر فرهنگ مجازات های جایگزین حبس جا 
بیافتد، با توجه به کمک اقتصادی فرد به خانواده خود، رغبت برای این کار بیشتر 

خواهد شد.
موضوع  در  قضاییه  قوه  رئیس  دستور  درباره  هادی  المسلمین  و  حجت الاسلام 
مجازات های جایگزین حبس گفت: اقدامات معاونت حقوقی و پژوهشگاه قوه قضاییه 
برای سنجش و ارزیابی موضوع مجازات های جایگزین حبس ابعاد مختلف و همه جانبه 
ایده بهره گیری از ظرفیت های مالی و فکری محکومین به حبس در راستای ارائه 
خدمات اجتماعی و عام المنفعه به عنوان یک پروژه ملی در پژوهشگاه تعریف شده و 

طرح آن آماده و مصوب است.
رئیس پژوهشگاه قوه قضائیه در مورد لزوم استفاده قضات از نهاد جایگزین حبس 
افزود: نهاد مجازات جایگزین حبس یک نهاد بسیار مترقی است و توصیه می شود 

همکاران قضایی از این نهاد استفاده کنند.
وی در توضیح این موضوع گفت: یکی از معضلات صدور جایگزین های حبس به 
کثرت پرونده ها باز می گردد چرا که در صدور رای مجازات جزای نقدی ساده تر صادر و 
پرونده بسته و مشکل حل می شود، اما وقتی شما مجازات جایگزین حبس می دهید 
عملا مراقبتی از سوی همکار قضایی نسبت به پرونده ای که مفتوح است نیاز است، از 
این رو همکار قضایی وقتی می بیند آن شیوه راحت تر است و کمتر زمان می برد، همان 

کار را می کند تا اینکه جایگزین حبس بدهد.
وی به یکی دیگر از چالش ها در حوزه صدور جایگزین های حبس اشاره کرد و گفت: 
در بحث نهاد های پذیرنده مجازات های جایگزین حبس بستر برای این که آن نهاد های 
ارائه دهنده خدمات عمومی بپذیرند شخص می تواند به جای حبس آنجا خدمت کند 
وجود ندارد. در واقع بسیاری از نهاد ها در کشور پذیرنده این موضوع نیستند یا حداقل 
امکانات لازم برای پذیرش این افراد وجود ندارد از این رو مجریان و دست اندرکاران 
دستگاهی که فرد محکوم در آن خدمت می کند باید آمادگی لازم را برای پذیرش و 
حضور محکوم داشته باشند. رئیس پژوهشگاه قوه قضائیه به یکی از راهکار ها در این 
زمینه اشاره کرد و گفت: مشوق هایی، چون معافیت مالیاتی و برخی امتیاز ها نیاز است 

تا این نهاد ها افرادی را که به جای حبس خدمت جایگزین گرفته اند را بپذیرند.
 

عضو کمیسیون کشاورزی مجلس:

نیاز بازار از ذخایر استراتژیک تامین شود
عضو کمیسیون کشاورزی مجلس با بیان اینکه کاهش جوجه ریزی در اسفندماه 
باعث شد تا میزان عرضه گوشت مرغ به بازار کاهش پیدا کند، گفت: درحال حاضر باید 

با توزیع ذخیره های استراتژیک و واردات گوشت مرغ گرم نیاز بازار تامین شود.
پرویز اوسطی  در خصوص کمبود مرغ و افزایش قیمت آن در بازار، گفت: متاسفانه در 
اسفندماه سال گذشته میزان جوجه ریزی کاهش پیدا کرد اما خوشبختانه در فروردین 
ماه سال جدید به میزان کافی جوجه ریزی صورت گرفته است و مطمئنا در ماه جاری و 

خردادماه شرایط به حال عادی باز می گردد.
نماینده مردم قروه و دهگلان در مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه بر اساس 
آمارهای دریافت شده در فروردین ماه حدود ۱۲۸ میلیون قطعه جوجه ریزی صورت 
گرفته شده است، ادامه داد: کاهش جوجه ریزی در اسفندماه باعث شد تا میزان عرضه 

گوشت مرغ به بازار کاهش پیدا کند.
قیمت  افزایش  اینکه  بر  تاکید  با  اسلامی  شورای  مجلس  در  مردم  نماینده  این 
نهاده های دامی، افزایش هزینه تولید و عدم اصلاح قیمت گوشت مرغ انگیزه مرغداران 
را کاهش داده است عنوان کرد: وزارت جهاد کشاورزی و اتحادیه های حوزه صنعت 
تولید گوشت مرغ باید تحت یک فرماندهی واحد شرایط را به گونه ای مدیریت کنند تا 

شاهد پایداری میزان تولید در تمامی ماه های سال باشیم.
وی با بیان اینکه در گذشته سابقه نداشته است که طی یک دوره میزان جوجه ریزی 
به نصف کاهش پیدا کند، گفت: کاهش میزان چشم گیر جوجه ریزی در یک دوره 
حاصل سوء مدیریت است، درحال حاضر باید با توزیع ذخیره های استراتژیک و واردات 
گوشت مرغ گرم نیاز بازار تامین شود. عضو کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی و 
محیط زیست مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه هر استان ابتدا نیاز بازار خود را به 
گوشت مرغ تامین می کند و درصورت مازاد تولید آن را به سایر استان ها انتقال می دهد، 
ادامه داد: باید مجموعه وزارت جهاد کشاورزی تامین نیاز استان ها به گوشت مرغ را 

مدیریت کنند تا شاهد نارضایتی مردم نباشیم.

اخبار

 رئیس سازمان بازرسی کل کشور دریافت حق ویزیت و یا تعرفه خدمات درمانی به 
صورت نقدی و یا کارت به کارت را مغایر با قانون خواند و گفت: در قانون پایانه های 
فروشگاهی و سامانه مودیان هم جزای نقدی در نظر گرفته شده و هم در مراحل 

بعدی مجازات های سنگین تری اعمال می شود.
ذبیح الله خداییان در گفت وگوی خبری درباره علت ورود سازمان بازرسی به 
دو موضوع رعایت قانون پایانه های فروشگاهی در مراکز درمانی و همچنین الزام 
به عقد قرارداد با بیمه های درمانی پایه، اظهار داشت: سازمان بازرسی کل کشور 
یک دستگاه نظارتی است که بر اجرای صحیح قوانین و همچنین حسن جریان 
امور نظارت دارد و بر این اساس چنانچه قانونی وجود داشته باشد که آن قانون به 
خوبی و یا اصلا اجرا نشود، سازمان بازرسی ابتدا به مسئولان مربوطه تذکر می دهد و 
سپس در صورتی که اقدامی صورت نگیرد، آن مسئولین به مراجعه ذیصلاح معرفی 

خواهند شد.
وی ادامه داد: در نامه سازمان بازرسی به وزیر بهداشت به دو نکته اشاره کردیم تا 
این موارد را در دستور کار قرار دهند و بر اجرای آن نظارت کنند؛ یکی از این موارد، 
استفاده از پایانه های فروشگاهی توسط کلیه صاحبان حرف و مشاغل پزشکی، 
پیراپزشکی، داروسازی، داروخانه ها، دامپزشکی و فروشندگان تجهیزات پزشکی 
است که این ها پروانه کار خود را از وزارت بهداشت و درمان و آموزش پزشکی و یا 

سازمان نظام پزشکی دریافت می کنند.
پایانه های  مصادیق  جمله  از  کرد:  تصریح  کشور  کل  بازرسی  سازمان  رئیس 
فروشگاهی، کارتخوان هایی است که در مطب ها و مراکز درمانی نصب شده و تعرفه 
خدمات درمانی باید از این طریق دریافت شود، ولی مشاهده می شود که وقتی افراد 
برای دریافت خدمت به این مراکز مراجعه می کنند به بهانه های مختلف آن ها را وادار 
می کنند که یا به صورت نقدی و یا به صورت کارت به کارت، حق ویزیت و یا تعرفه 

خدمات درمانی را پرداخت کنند.
خداییان تاکید کرد: این اقدام، مغایر قانون است و وزارت بهداشت و سازمان نظام 
امور مالیاتی بایستی بر این عمل نظارت کنند که چنانچه کسانی این قانون را رعایت 
نکنند آن ها را به مراجع ذیصلاح معرفی کنند زیرا به موجب قانون اگر پزشکی و یا 

مرکز درمانی از کارت خوان استفاده نکنند مجازات دارد.
قانون  در  اجرا  درباره ضمانت  بیان داشت:  بازرسی کل کشور  رئیس سازمان 
پایانه های فروشگاهی و سامانه مودیان هم جزای نقدی در نظر گرفته شده و هم در 
مراحل بعدی مجازات های سنگین تری اعمال می شود و بر اساس تعداد مواردی که 

رعایت نشده مجازات تشدید خواهد شد.
وی افزود: نکته دیگری که به وزیر بهداشت تذکر داده شده بحث انعقاد قراداد 

با بیمه های پایه درمانی است؛ در بند »ل« تبصره ۱۷ قانون بودجه مقرر شده که 
کلیه ارائه دهندگان خدمات پزشکی شامل مراکز پزشکی و پیراپزشکی اعم از دولتی، 
عمومی و خصوصی ملزم هستند که با بیمه های پایه درمانی قراداد منعقد کنند و 
این موضوع جنبه تکلیفی دارد و اختیاری نیست و برای این موضوع هم ضمانت 
اجرا پیش بینی شده و کلیه دستگاه های مجوز دهنده ذیل وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی موظف هستند که از صدور و تمدید مجوزهای مربوط به حرف و 

مراکز پزشکی که با بیمه ها قراداد منعقد نمی کنند خودداری کنند.
خداییان تصریح کرد: از طرفی دیگر پزشکان و مراکز پزشکی هم از بیمه ها گله 
مند بودند که مطالبات آن ها را به موقع پرداخت نمی کنند که خوشبختانه در همین 
قانون مقرر شد که بیمه ها حداکثر ظرف یک ماه از زمان دریافت اسناد و مدارک، 

مطالبات مراکز پزشکی را پرداخت کنند.
رئیس سازمان بازرسی کل کشور گفت: بنابراین هم بیمه ها تکلیف دارند که به 
موقع مطالبات مراکز پزشکی را پرداخت کنند و هم مراکز درمانی اعم از عمومی، 
دولتی و خصوصی مکلف هستند که با بیمه ها قرارداد داشته باشند و حتی در صدر 
این بند پیش بینی شده که به منظور رعایت عدالت در سلامت، گسترش نظام 

ارجاع و کاهش سهم پرداخت بیمه شدگان باید این قراداد منعقد شود.
وی افزود: ان شاالله آقایان بازرسان خود را فعال کنند و بر این دو موضوع سرکشی 

کنند ما هم از طریق همکاران خود کمک خواهیم کرد که این قانون اجرا شود.

رئیس سازمان بازرسی کل کشور:

عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس :دریافت حق ویزیت به صورت نقدی یا کارت به کارت مغایر قانون است

هماهنگی ۳ قوه باید در جهت
 حل مشکلات مردم باشد 

عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس گفت: هماهنگی ۳ قوه باید در 
جهت حل مشکلات مردم باشد و در عین حال قطعاً منظور از همراهی مجلس، سکوت 

نیست اما لازم است بر اساس توان دولت موضع گیری شود.
محمدحسن آصفری  با اشاره به بیانات مهم رهبری انقلاب در خطبه های نماز عید فطر، 
گفت: دشمن با وجود توطئه های مختلف به اهداف خود در نرسیده است لذا به دنبال ایجاد 

اختلاف و دوقطبی سازی در سطح جامعه است.
وی افزود: هر جامعه ای نیازمند اتحاد، انسجام و همبستگی است و اینگونه کشور به پیش 
می رود. غلبه بر تحریم ها و نیز پیروزی در جنگ تحمیلی با اتحاد و همبستگی ملت از همه 
ادیان و مذاهب و اقوام بوده است، اما دشمن به دنبال ایجاد جنگ حیدری نعمتی در سطح 

جامعه است.
دشمن با اختلاف افکنی می خواهد مردم را مقابل هم قرار دهد

نماینده مردم اراک، خنداب و کمیجان در مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: دشمن 
با اختلاف افکنی می خواهد مردم را مقابل هم قرار دهد. مثلًا یگ گروه را مدافع حجاب و 
گروهی را مخالف آن قرار دهد تا بتواند به هدف های خود دست یابد، اما نباید اجازه دهیم 

دشمن به مقصود خود برسد.
عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس با اشاره به بخش دیگری از سخنان 
اساتید  گانه، سخنرانان، وعاظ،  قوای ۳  در  تأکید کرد: مسئولین  مقام معظم رهبری، 
دانشگاه ها، مداحان و آنان که تریبون در اختیار دارند باید در سخنانشان دقت داشته باشند و 

حرف هایی نزنند که جنبه دو قطبی سازی داشته و ایجاد اختلاف در جامعه بکند.
وی ادامه داد: طبق قانون اساسی قوای ما از ۳ قوه مستقل تشکیل شده است که هر 
کدام دارای وظایفی هستند. لازم است قوا به گونه ای عمل کنند که مانع تراشی برای یکدیگر 

نکنند.
قانون گذاری به گونه ای باشد که واگن های دولت از ریل عبور کند

آصفری بیان کرد: قوه مقننه به گونه ای قانون گذاری و نظارت کند که واگن های دولت 
از ریل های قانون بدرستی عبور کند. از طرفی دولت باید خودش را ملزم به رعایت قوانینی 

بداند که مجلس آن را تعیین کرده است.
آصفری افزود: امسال سال رشد تولید و مهار تورم نام گذاری شده است لذا باید طوری عمل 

شود که کارخانجات ما با تعطیلی مواجه نشده یا پروژه های عمرانی متوقف نشوند.
نماینده مردم اراک، خنداب و کمیجان در مجلس تاکید کرد: هماهنگی ۳ قوه باید در 
جهت حل مشکلات مردم باشد. در عین حال قطعاً منظور از همراهی مجلس سکوت نیست 

اما لازم است بر اساس توان دولت موضع گیری شود.
 

سردار فدوی:

سپاه از بالاترین توانمندی ها در برابر 
دشمنان برخوردار است

جانشین فرمانده کل سپاه گفت: سپاه پاسداران انقلاب اسلامی هم اکنون به بالاترین 
سطح از توانمندی ها دست یافته است، به نحوی که آمریکایی ها و صهیونیست ها هم 

نمی توانند در برابر آن دوام بیاورند.
سردار دریادار پاسدار علی فدوی  در خصوص ویژگی های سپاه پاسداران اظهار داشت: 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی بی نظیرترین سازمانی است که توسط مردی الهی همچون 
امام خمینی )ره( به وجود آمده و تأسیس شده و سی و چند سال هم است که مرد الهی 
دیگری یعنی امام خامنه ای عزیز آن را فرماندهی می کند؛ سازمانی که هم اکنون به بالاترین 

سطح از توانمندی هایی که تصور می شده، دست پیدا کرده است.
سردار فدوی افزود: افزایش توانمندی های سپاه در همه زمینه های مادی و معنوی بوده 
است؛ به عبارت دیگر، وقتی توانمندی های مادی و معنوی در کنار هم قرار گیرند، قدرتی را 
به وجود می آورد که هیچ توانمندیِ شیطانی مانند توانمندی آمریکایی ها و صهیونیست ها هم 

نمی تواند در برابر آن دوام بیاورد.
جانشین فرمانده کل سپاه درباره شاخصه مهم سپاه هم بیان کرد: شاخصه مهم سپاه 
خاص  موضوع  یک  به  معطوف  اسلامی  انقلاب  از  پاسداری  چون  است؛  خدمتگزاری 
مانند موضوع نظامی نمی شود؛ به همین جهت خدمتگزاری و نوکری مردم را می توان از 

اصلی ترین مشخصه های سپاه دانست.
دریادار فدوی همچنین با بیان اینکه رویارویی جبهه حق اسلامی علیه باطل تمامی ندارد، 
گفت: در قرآن هم تأکید شده است که در این جنگ، جبهه باطل هرگز پیروزی نخواهد 
داشت و به طور قطع جبهه باطل در شکست دائمی خواهد بود؛ البته باید این را هم گفت 
که جبهه اسلام که همان جبهه حق است، تنها متعلق به یک نفر یا دو نفر و حتی یک کشور 

و یا دو کشور نیست.
 

وزیر دفاع:

صلح و امنیت پایدار از اهداف دیپلماسی 
دفاعی در مسکو بود

وزیردفاع گفت: مذاکرات چهارجانبه روسیه، ایران، ترکیه و سوریه با هدف مهم دستیابی به  
صلح و امنیت پایدار در منطقه صورت گرفت.

امیر سرتیپ آشتیانی در گفتگو های جداگانه با وزرای دفاع روسیه، ترکیه و سوریه تاکید 
کرد: تلاش ما  و روسیه برای عادی سازی روابط ترکیه وسوریه از اهداف این نشست چهار 
جانبه بود و جمهوری اسلامی ایران اهتمام جدی برای گفت  گوی مستقیم بین سوریه و ترکیه 
به عنوان دوکشور همسایه و تاثیرگذار در منطقه دارد و از تشریک مساعی دو کشور حمایت 

می کند.
امیر آشتیانی با بیان اینکه جمهوری اسلامی ایران به عنوان کشور تاثیر گذار در معادلات 
منطقه ، همواره برای صلح و ثبات و امنیت در منطقه تلاش خود را به کار بسته است افزود: 

اقدام عملی حضور ایران در نشست ۴جانبه مسکو مصداق عینی این موضوع است.
وی در پایان گفت: مبارزه با اشکال مختلف تروریسم خواسته ی همه ی ملت های منطقه 
است و این موضوع جز با تشریک مساعی و هماهنگی و همراهی کشورهای منطقه حاصل 

نخواهد شد .
مذاکرات چهارجانبه وزرای دفاع فدراسیون روسیه، جمهوری اسلامی ایران، جمهوی 
عربی سوریه و جمهوری ترکیه در ۲۵آوریل )پنجم اردیبهشت( سال جاری در مسکو برگزار 

شد.
 

 فرمانده نیروی دریایی ارتش خبر داد؛

الحاق زیردریایی فاتح دو و سه
 در آینده ای نزدیک

فرمانده نیروی دریایی ارتش گفت: در ناوگان جنوب و شمال بحث الحاق را در دستورکار 
داریم و به زودی نیز حامل خبرهای خیلی خوبی برای مردم عزیز هستیم که یک دستاورد بی 

نظیر در طول تاریخ است.
آخرین  به  اشاره  با  ارتش  راهبردی  دریایی  نیروی  فرمانده  ایرانی  شهرام  دریادار  امیر 
دستاوردها و برنامه ها برای تقویت نیروی دریایی، گفت: ما در دو حوزه ناوگان جنوب و ناوگان 
شمال، بحث الحاق را در دستورکار قرار دادیم. به زودی نیز حامل خبرهای خیلی خوبی 
برای مردم عزیز هستیم که یک دستاورد بی نظیر در طول تاریخ که تاکنون اتفاق نیفتاده و 
الحمدلله نیروی دریایی راهبردی ارتش جمهوری اسلامی ایران به این مهم دست پیدا کرده 

است، رسانه ای می شود.
وی ادامه داد: در حوزه الحاق نیز در حوزه یگان های سطحی و هم در حوزه یگان های 
بیشتری  سرعت  را  سه  و  دو  فاتح  الحاق  همچنین  داشت.  خواهیم  برنامه  زیرسطحی 

می بخشیم که اقتدارمان را در حوزه زیرسطحی تقویت کنیم.
فرمانده نیروی دریایی ارتش با اشاره به ویژگی ها و قابلیت ها جدید زیردریایی کلاس 
فاتح، گفت: امروز فاتح ها به اژدرهای دو منظوره و ساخت داخل تجهیز شده اند و همه 

پرتاب هایشان نیز موفق بوده است.
 

امیرعبداللهیان:

از ابتکارات عمان در مسیر مذاکرات
 مطلع شدیم

وزیر امور خارجه کشورمان تصریح کرد: عمان همواره در گفتگوهای لغو تحریم ها نقش 
سازنده ایفا می کند و در این رابطه مشورت های لازم را انجام دادیم.

حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه کشورمان پس از دیدار با همتای عمانی خود، 
در جمع خبرنگاران گفت: در دیدار با وزیر خارجه عمان توافق شد که به زودی کمیسیون 

مشترک اقتصادی دو کشور برگزار شود.
وی افزود: بر اساس دعوت رسمی رئیس جمهور ایران از سلطان عمان، درباره بازه زمانی 
این دیدار گفتگو شد. وزیر امور خارجه کشورمان تصریح کرد: درباره موضوعات منطقه ای 
توافق نظر داریم و عمان همواره در گفتگوهای لغو تحریم ها نقش سازنده ایفا می کند و در 

این رابطه مشورت های لازم را انجام دادیم.

مهدی عرب صادق*

یک عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس تاکید کرد: اقدام رئیس جمهور 
در ابلاغ ضوابط بخشودگی ها به دنبال دستور مقام معظم رهبری جای تحسین داشته و 
قطعا این نگاه ضمن القای پیام مهربانی به جامعه تاثیرات مثبتی در جامعه برجای خواهد 

گذاشت.
جلال رشیدی کوچی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به اعلام ضوابط بخشودگی مرتکبان 
اعمال خلاف قانون در ناآرامی های اخیر از سوی رئیس جمهور، بیان کرد: پیرو دستور 
حکیمانه و پدرانه مقام معظم رهبری مبنی بر اعمال بخشودگی، رئیس جمهور نیز ضوابط 
آن را ابلاغ کرد که جای تحسین دارد، با این اقدام به نوعی پیام مهربانی و وحدت به جامعه 

داده می شود. وی در ادامه اظهار کرد: علی رغم اینکه عده ای تلاش کردند که آگاهانه 
اقدامات مخربی را علیه نظام انجام دهند اما عده کثیری نیز به دلیل عدم آگاهی و به دنبال 
احساساتی که شکل گرفت دست به اقدامات نامناسبی زدند. قطعا این افراد بعد از مدتی 
به اشتباه خود پی برده اند. نماینده مردم مرودشت در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
این بخشودگی ها شامل حال تمام کسانی می شود که در هر حوزه ای نا آگاهانه و از روی 
احساسات وارد این بازی شدند، تصریح کرد:  این نگاه پدرانه و عطوفانه تاثیرات مثبتی در 
جامعه بر جای خواهد گذاشت و امیدواریم این نگاه تقویت شده و ارتقا پیدا کند. قطعا این 

بخشودگی ها منجر به ترمیم آسیب هایی که به جامعه وارد شده است خواهد شد.

عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس:
بخشودگی ها آسیب های وارده به جامعه را ترمیم می کند

مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی گفت: ۱۷۰ هزار 
میلیارد تومان از مطالبات صندوق های بازنشستگی 
کشور با تلاش دولت سیزدهم در ۲ سال اخیر پرداخت 

شد.
بازدید  حاشیه  در  سه شنبه  روز  موسوی  میرهاشم 
در  اجتماعی  تامین  ساخت  دست  در  های  طرح  از 
قائمشهر با بیان این که، ۲ هزار میلیارد تومان اعتبارات 
درمانی تامین اجتماعی در سال جاری افزایش یافته 
اعتبار  تومان  میلیارد  و ۵۰۰  هزار  افزود: ۱۱  است، 
این  و توسعه مراکز  بیمه شدگان  برای درمان  امسال 

سازمان پیش بینی شده است.
توسعه  و  بگیران  مستمری  معیشت  به  توجه  وی، 
تامین  سازمان  اولویت های  جزو  را  درمانی  خدمات 
اجتماعی اعلام کرد و گفت: ۹ هزار و ۵۰۰ میلیارد 
تومان اعتبار پارسال در بخش درمان مستقیم داشتیم 

که این رقم امسال به ۱۱ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان می 
رسد.

مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی تصریح کرد: این 
سازمان روزانه یک میلیون خدمات درمان سرپایی و ۱۳ 

هزار مورد بستری به افراد تحت پوشش ارائه می دهد.
این مقام مسوول با بیان این که، این سازمان در درمان 
غیر مستقیم نیز با بیش از ۵۰ هزار نفر طرف قرارداد 
مراکز غیر دولتی  بهداشت،  وزارت  ادامه داد:  است، 
ارائه خدمات  در  و بخش خصوصی همکاری خوبی 

درمانی با تامین اجتماعی دارند.
موسوی گفت: در دولت سیزدهم ۲ میلیون نفر به 
بازنشستگی اضافه و در ۲  بیمه پردازان صندوق های 
مطالبات  از  تومان  میلیارد  هزار  نیز ۱۷۰  اخیر  سال 

صندوق های بازنشستگی پرداخت شد.
وی اضافه کرد: تامین  اجتماعی از مطالبات جدی 

مردم است و باید پاسخگوی مطالبات اقشاری که ما 
در ارتباط هستند باشیم. استفاده از فناوری اطلاعات 
و هوشمندسازی تأمین اجتماعی را باید به صورت جدی 
دنبال کنیم و رفع بسیاری از مشکلات با هوشمندسازی 

قابل تحقق است.
در  داد:  ادامه  اجتماعی  تامین  سازمان  مدیرعامل 
زمینه استقراض در این سازمان هم از ابتدای سعی 
شد تا روند انباشت بدهی ها به بانک را متوقف کنیم و 
به درمان این بیماری ها و معضل بزرگ و عارضه بزرگ 

بپردازیم
موسوی گفت: همزمان با طرح بیمه دانشجویان، 
تلاش شد بیمه زنان سرپرست خانوار و ذیل بیمه خانوار 
ایرانی چتر بیمه های سازمان را گسترش دهیم و از 
مسیر طرح های پالایش بیمه ای از حقوق مردم صیانت 

شود و هزینه های غیر حق کنترل شود.

مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی خبرداد:

پرداخت۱۷۰ هزار میلیارد تومان از مطالبات صندوق های بازنشستگی  

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس گفت: با توجه به طرح شفافیتی که وجود 
دارد من خواهش می کنم که نمایندگان مجلس رأی خود در باب استیضاح فاطمی 

امین را به مردم اعلام کنند، بعد مردم خودشان می دانند که باید چه کار کنند.
لطف الله سیاهکلی نماینده در گفت وگو با ایلنا، در پاسخ به این سوال که »نخستین 
این  به دلایل مختلف  اما  وزیر صمت در زمستان ۱۴۰۰ مطرح شد  بار استیضاح 
استیضاح تا امروز به سرانجام نرسیده است، طی حدود یک سال و نیم که از این زمان 
سپری شده روند حرکت قیمت ها به چه صورت بوده و ادامه حضور فاطمی امین چه 
اثراتی در افزایش قیمت ها داشته؟«، گفت: به نظر من شما مطابق همین سوالی که 
مطرح کردید یک مقایسه داشته باشید میان قیمت خودرو در زمستان ۱۴۰۰ و امروز و 
افزایش قیمتی که داشته، بعد یک بررسی شود که دلیل این افزایش قیمت چه بوده؟ و 

چرا این اتفاق رقم خورده است؟
وی ادامه داد: با این بررسی متوجه خواهید شد که وعده هایی که آقای وزیر دادند، 
وعده های درستی نبود. من پیش از این هم عرض کردم که وزیر اول وعده می دهد بعد 
فکر می کند، یعنی بعدا متوجه می شود که شدنی نیست و آن وقت می آید آسمان و 

ریسمان درست می کند.
نماینده مردم قزوین با اشاره به خسارت اقتصادی دوران مدیریت فاطمی امین، 
تصریح کرد: من اعتقاد دارم که آقای وزیر در بحث خودرو، لوازم خانگی، سیمان، فولاد 
و ... نه تنها موفقیتی نداشته بلکه از باب افزایش قیمت خسارت زیادی به مردم زده و 
ناکارآمدی ایشان مشهود است. من این را با تمام وجودم و با تمام تخصص و مطالعات 
و سابقه ای که دارم اعلام می کنم. بنابراین امیدوارم که مجلس از حقوق مردم مراقبت 
کند و اجازه ندهد که مردم ما بیشتر از این لطمه ببینند و یا نتوانند به خواسته های 

خود برسند.
وی افزود: امروز شما ببینید لوازم خانگی چقدر گران شده است و چگونه یک جوان 
می تواند برای خود شرایط و لوازم زندگی فراهم کند یا در بحث خودرو امروز خرید یک 

پراید آرزوی مردم ما شده است، خب این حاصل کار آقای وزیر بوده است. ایشان 
نتوانست به وعده های خود عمل کند و آمارهایی هم که می دهد آمارهای دقیق و 

صحیحی نیست.
دولت بیش از این خودش را برای وزیر صمت هزینه نکند 

سیاهکلی در پاسخ به این سوال که »آقای فاطمی امین حمایت ویژه ای از جانب 
رئیس جمهور را به همراه خود دارد، برخی اختیارات را هم دریافت کرده است که 
اخیرا رئیس قوه قضاییه به آن اشاره کرد؛ اما علیرغم این حمایت و اختیارات همچنان 
موفقیتی در کار او مشاهده نمی شود؛ سوال این است که نمی خواهد مشکلات را 
مرتفع کند یا نمی تواند؟«، ابراز داشت: به اعتقاد من نوع گزارش هایی که آقای فاطمی 
امین می دهد دولت را متقاعد کرده است که در آنجا رشد وجود دارد اما این گزارش ها، 
گزارش های صحیح و دقیقی نیست. ان شاء الله در روز استیضاح این ها توضیح داده 
می شود که گزارش های ایشان در مواردی صحت ندارد یا در مواردی دقیق نیست. لذا 
به نظر من اینطور می آید که ایشان با نحوه عمل خود و گزارش هایی که به دولت داده، 

دولت را متقاعد کرده که آنجا دارد خوب عمل می شود.
وی ادامه داد: خب ما بیاییم از مردم در این زمینه بپرسیم، یک نظرسنجی بگذاریم 
و ببینیم چند درصد مردم از عملکرد آقای فاطمی امین راضی هستند؟ من به شما 
عرض می کنم که درصد موافقین ایشان اصلا قابل توجه نیست و مردم به شدت از 
حوزه عملکردی ایشان عصبانی هستند و بعضی مواقع من نفرت مردم را نسبت به آن 

مجموعه می بینم.
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس تاکید کرد: در چنین شرایطی تلاش برای 
حفظ او خسارتی است که به دولت آقای رئیسی زده می شود، من توصیه می کنم که 
دولت بیش از این خودش را برای فاطمی امین هزینه نکند، فاطمی امین در بین مردم 
مطلقاً محبوبیت ندارد، این را همه ما بدانیم؛ هم دولت و هم نمایندگان مجلس به این 

مساله توجه داشته باشند.

لطف الله سیاهکلی :

خسارت دوران مدیریت فاطمی امین بر زندگی مردم مشهود است

معاون اول رئیس جمهور گفت: دولت به صورت مستمر 
اجرایی،  دستگاه های  مدیران  عملکرد  ارزیابی  حال  در 

بانکهای عامل، بنگاه های اقتصادی و شرکتهای دولتی 
جلسه هماهنگی دومین سفر استانی رئیس جمهور به 
استان خوزستان عصر وز )سه شنبه( به ریاست معاون اول 
رئیس جمهور برگزار شد و آخرین وضعیت اجرای مصوبات 
سفر نخست و طرح های دور دوم سفر به این استان مورد 

بررسی قرار گرفت.
محمد مخبر در این جلسه بر ضرورت تلاش مجدانه همه 
دستگاه های اجرایی برای عملیاتی شدن مصوبات سفرهای 
استانی رئیس جمهور تاکید کرد و گفت: اجرای مصوبات 
سفرهای استانی بسیار حائز اهمیت است و افکار عمومی 
اجرای کامل تعهدات را بطور مداوم پیگیری می کند. معاون 

اول رئیس جمهور با اشاره به اینکه دولت بصورت مستمر 
اجرایی،  دستگاه های  مدیران  عملکرد  ارزیابی  حال  در 
بانک های عامل، بنگاه های اقتصادی و شرکتهای دولتی 
است، اظهار داشت: یکی از محورهای اصلی برای ارزیابی 
عملکرد مدیران دولتی نحوه اجرای مصوبات و تعهدات 
مرتبط با سفرهای استانی رئیس جمهور است. مخبر معاون 
اجرایی رئیس جمهور را مأمور کرد عملکرد دستگاه های 
بصورت  را  استانی  سفرهای  مصوبات  قبال  در  اجرایی 
دوره ای و بدون ملاحظه بررسی و در صورت عدم اجرای 
برخی مصوبات، دلایل دقیق آنرا احصاء و به دولت گزارش 
دهد. در این جلسه که وزرای بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی، نیرو، نفت، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، ورزش 
و جوانان، فرهنگ و ارشاد اسلامی، معاون اجرایی رئیس 

رئیس  زیست،  محیط  حفاظت  سازمان  رئیس  جمهور، 
و  شهید  بنیاد  رئیس  استخدامی،  و  اداری  امور  سازمان 
امور ایثارگران، معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده، 
سرپرست وزارت آموزش و پرورش، دبیر شورایعالی مناطق 
آزاد تجاری-صنعتی و ویژه اقتصادی و استاندار خوزستان 
سفر  نخستین  به  مربوط  تعهدات  داشتند،  حضور  نیز 
استانی رئیس جمهور به استان خوزستان مورد بررسی قرار 
گرفت. در ادامه این نشست همچنین توافقات و تعهدات 
جهت  در  طرح هایی  اجرای  برای  اجرایی  دستگاه های 
توسعه و ارتقا جایگاه استان خوزستان بررسی و تصویب 
شد. گفتنی است دومین سفر استانی رئیس جمهور به 
استان خوزستان قرار است روزهای پنجشنبه و جمعه هفته 

جاری مورخ هفتم و هشتم اردیبهشت انجام شود.

 معاون اول رئیس جمهور:

دولت مستمر در حال ارزیابی عملکرد مدیران دستگاه های اجرایی است
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متخصص زنان و زایمان :

زنان انجام این تست را جدی بگیرند
متخصص زنان و زایمان با اشاره به اهمیت آزمایش پاپ اسمیر در مراحل اولیه 
پیش سرطانی، گفت: آزمایش پاپ اسمیر چنانچه به موقع انجام شود، می تواند 

ریسک ابتلا به سرطان دهانه رحم را کاهش دهد.
ملیحه عرب،متخصص زنان و زایمان دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی در 
پاسخ به این سوال که چه زنانی باید تست پاپ اسمیر انجام دهند، اظهار  کرد: همه 

زنان متاهل از ۲۱ سالگی به بعد باید تست پاپ اسمیر را انجام دهند.
وی با اشاره به اینکه چنانچه تست پاپ اسمیر طبیعی باشد باید سه سال یک بار 
تکرار شود، افزود: آزمایش پاپ اسمیر می تواند همراه با آزمایش hpv انجام شود و 

اگر شرایط طبیعی باشد این تست هم باید هر پنج سال تکرار شود.
انجام آزمایش پاپ اسمیر برای چه کسانی ضروری است؟

متخصص زنان و زایمان دانشگاه با بیان اینکه تست پاپ اسمیر با هدف غربالگری 
سرطان دهانه رحم درخواست می شود، ضرورت انجام تست های پاپ اسمیر در 
برخی گروه های حساس را یادآور شد و ادامه داد: افراد HIVمثبت، افرادی که 
سیستم ایمنی آن ها به دلیل شیمی درمانی یا پیوند عضو ضعیف شده و همچنین 
افراد بالای ۳۰ سال باید تست های پاپ اسمیر را در بازه های زمانی کوتاه تر و تحت 

نظر پزشک انجام دهند.
وی هشدار داد: افرادی که از نظر سرطان و یا پیش آگهی های ابتلا به سرطان 
دهانه رحم یا سرویکس پر خطر هستند باید تست های پاپ اسمیر را به طور منظم 
انجام دهند؛ همچنین برای افرادی که چند بار ازدواج کرده اند یا شریک جنسی 
آنها چند بار ازدواج کرده، افرادی که در سن پایین)زیر ۱۶ سال( ازدواج کرده اند، 
سیگاری ها و کسانی که ضعف سیستم ایمنی مثل نارسایی مزمن کلیه دارند نیز 

انجام آزمایش های پاپ اسمیر ضروری است.
عرب به عوارض و یا خطرات احتمالی ناشی از آزمایش پاپ اسمیر اشاره کرد و 
توضیح داد: پاپ اسمیر روشی مطمئن برای غربالگری سرطان دهانه رحم است، با 
این حال ممکن است خطاهایی در این آزمایش وجود داشته باشد و بیماران نتایج 
کاذب منفی را شاهد باشند؛ در حقیقت به این معنی که آزمایش نشان می دهد که 
هیچ ناهنجاری وجود ندارد، حتی اگر سلول های غیر طبیعی وجود داشته باشد، 
نتیجه منفی کاذب به این معنی نیست که اشتباهی در روند آزمایش رخ داده است.

برای انجام آزمایش پاپ اسمیر رعایت چه نکاتی ضروری است؟
نحوه آمادگی برای انجام آزمایش پاپ اسمیر بخش دیگری  بود که عرب به آن 
اشاره کرد و گفت: برای اطمینان از موثر بودن نتایج آزمایش پاپ اسمیر قبل از 
آزمایش توصیه می شود دو روز قبل از انجام تست از رابطه جنسی، دوش گرفتن، 
داروهای واژینال، فوم ها، کرم ها یا ژل های اسپرم کش خودداری کنید، چراکه 
ممکن است سلول های غیر طبیعی شسته و پنهان شوند؛ همچنین تا حد امکان 

طی قاعدگی این تست را انجام ندهید.
عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی گفت: بعد از انجام تست 
پاپ اسمیر می توانید بدون هیچ محدودیتی فعالیت های عادی و روزمره خود را 

داشته باشید.

دانستنی های داروی ضدافسردگی سرترالین

متخصص اطفال :

چه میزان از اشعه ایکس خطرناک است؟

متخصص اطفال درباره خطر تاثیر رادیولوژی و اشعه ایکس بر افزایش سرطان در 
کودکان، گفت: نگرانی درباره امکان خطر ابتلا به سرطان در اطفال با قرار گرفتن در 
معرض اشعه به جا است، اما برخی از این اشعه ها ممکن است از منابع طبیعی حاصل 

شود و برخی از آن ها از طریق آزمایش ها است.
دکتر"رضا اکرمی پور" گفت: معمولا در آزمایش های پزشکی برای کودکان از دوز های 
کمی از اشعه استفاده می کنند و جای نگرانی نیست، اما افزایش قرار گرفتن در معرض 

اشعه خطر ابتلا به سرطان را افزایش می دهد.
متخصص اطفال با بیان اینکه در انواع مختلف آزمایش ها با اشعه ایکس از مقادیر 
مختلفی از تابش استفاده می شود، گفت: به عنوان مثال یک رادیوگرافی استاندارد 
از قفسه سینه تقریباً همان میزان اشعه را فراهم می کند که به طور معمول طی دو تا 
سه روز از تابش محیط دریافت می شود و این تابش خیلی زیاد نیست در مقابل سی 
تی تی اسکن از قفسه سینه چند صد برابر این میزان اشعه دارد و برابر تابش طی دو 

سال است.
دکتر اکرمی پور با بیان اینکه استفاده از محافظ ها و لباس های سربی میزان این خطر 
را کمتر می کنند، توصیه کرد: والدین تا حد امکان کودکان خود را در معرض اشعه های 
مختلف ایکس قرار ندهند و از گرفتن گرافی های غیر ضروری خودداری کنند مگر 

اینکه به دستور و تاکید پزشک معالج باشد.
متخصص اطفال در پاسخ به این سوال که چه میزان از اشعه ایکس برای سلامتی 
خطرناک است؟ گفت: میزان خطری که اشعه ایکس برای سلامتی ایجاد می کند 
بسته به مقدار اشعه ای است که وارد بدن می شود، اگر این مقدار در حد مجاز باشد 

اشکالی ایجاد نمی کند، اما بیش از آن خطرناک است.
به گفته دکتر اکرمی پور، دانشمندان میزان مجاز اشعه ایکس یا اشعه رادیواکتیو 
که هر فرد می تواند بدون مشکل خاصی دریافت کند، محاسبه کرده اند، این مقدار 
تجمعی است به این معنی که مجموع مقدار اشعه هایی که در طول یک سال به بدن 

تابیده می شود باید از میزان خاصی کمتر باشد.
فوق تخصصی خون و انکولوژی کودکان افزود: میزان اشعه دریافتی را با مقیاسی به 
نام میلی سیورت millisievert mSv اندازه گیری می کنند. در محیط زندگی مقداری 
اشعه رادیواکتیو به صورت طبیعی وجود دارد و هر فرد به طور طبیعی در هر سال ۳ 

میلی سیورت اشعه از محیط اطراف خود دریافت می کند.
انجام  هنگام  بدن  که  اشعه ای  مقدار  کلا  اینکه  بیان  با  متخصص  پزشک  این 
تصویربرداری های پزشکی دریافت می کند، کمتر از آنست که موجب بروز سرطان 
شود، تاکید کرد: در سه ماهه اول بارداری باید از رادیوگرافی و سی تی اسکن و اسکن 
رادیوایزوتوپ خودداری کرد، چون ممکن است به جنین در حال رشد صدمه وارد کند.
است،  متفاوت  رادیواکتیو  اشعه  با  ایکس  اشعه  اینکه  بیان  با  پور  اکرمی  دکتر 
گفت: اشعه رادیواکتیو از جنس اشعه گاما است که البته آن هم از جنس اشعه های 
الکترومغناطیسی است، اما طول موج آن از اشعه ایکس کمتر و قدرت نفوذ آن بیشتر 
است، در محیط طبیعی اطراف ما بطور طبیعی مقادیری از اشعه رادیواکتیو وجود 

دارد.
از  اشعه  این  از  مقداری  اینکه  بیان  با  کودکان  انکولوژی  و  خون  تخصصی  فوق 
فضای ماورای زمین وارد محیط زندگی ما می شود و مقداری از آن حاصل تجزیه مواد 
رادیواکتیو در فضای پیرامون است گفت: حتی در درون بدن ما در هر ثانیه ۹۰۰۰ 
تجزیه رادیواکتیو انجام می شود بنابراین بدن ما در طول روز بطور طبیعی در معرض 

مقداری اشعه رادیواکتیو قرار دارد.
 

چهار اقدام ضروری برای حفاظت از شنوایی
صدای بلند به شنوایی آسیب می رساند، خواه صدای انفجار بلند باشد یا قرار گرفتن 
در معرض صدای بلند موسیقی به مدت طولانی. اصوات را با دسیبل اندازه گیری 
می کنند و چنانچه میزان صدا از ۸۵ دسیبل بیشتر باشد می تواند به گوش آسیب 
بلند شامل چمن زن ها )۱۰۶ دسیبل(،  از منابع رایج اصوات  بزند. برخی  دائمی 

آتش بازی ها )۱۵۰ دسیبل( و کنسرت های راک )۱۲۰ دسیبل( می شود.
تقریباً ۱۵ درصد بزرگسالان هیجده سال به بالا مشکل شنوایی دارند و این خطر 
افزایش سن بیشتر هم می شود. بالای ۳۹ درصد بزرگسالان در دهه ی شصت  با 
سالگی مشکل شنوایی دارند. خبر خوب این است که اگر از جوانی به فکر حفاظت از 
شنوایی تان باشید و چهار اقدام ضروری زیر را انجام دهید، ممکن است در سنین بالاتر 

از دچار شدن به مشکلات شنوایی در امان باشید.
۱. تست شنوایی بدهید

بیشتر بزرگسالان هیچوقت تست شنوایی نداده اند. سعی کنید در معاینه  سالانه تان، 
تست شنوایی را انجام دهید چون انجام این تست، متخصص شنوایی سنجی را از 
کلیت شنوایی شما مطلع می کند تا بتواند آن را با نتایج آینده مقایسه کند و بر سلامتی 

شنوایی شما نظارت کند.
۲. از محافظ گوش استفاده کنید

مثلًا  کنید  استفاده  گوش  محافظ   از  هستید،  پرسروصدا  محیط  یک  در  وقتی 
گوش گیر یا هدفون محافظتی. برای کسانی که به طور مداوم در معرض سروصدا 
هستند، متخصص شنوایی گوش گیر را توصیه می کند. پیش از قرار گرفتن در هر 

محیط  پرسروصدایی به حفاظت از گوش تان فکر کنید:
- کنسرت های راک یا هر نوع اجرای پرسروصدایی

- سایت های ساخت و ساز
- مکان های پرسروصدای کاری

- فرودگاه ها یا ایستگاه های قطار و اتوبوس
- ماشین چمن زنی یا برگ روبی

- مسابقات ماشین سواری
- شکار یا تیراندازی

۳. صدای وسایل را کنترل کنید
حین تماشای تلویزیون یا استفاده از موبایل، درجه صدای آنها را درست تنظیم کنید. 
درجه  صدا نباید آنقدر کم باشد که برای شنیدن مجبور باشید گوشتان را تیز کنید و 

نباید آنقدر زیاد باشد که حتی بیرون از اتاق هم صدای آن را بشنوید.
۴. برای هدفون گوشی تلفن تان قالب سفارشی داشته باشید

به گزارش وب گاه فرادید، اگر با موبایل یا وسایل الکترونیکی دیگر زیاد به موسیقی 
گوش می دهید، بهتر است سر هدفون تان قالب سفارشی داشته باشد. این قبیل 
قالب ها نسبتاً ارزان هستند و بر اساس شکل منحصربفرد کانال گوش شما ساخته 
میشوند. با استفاده از این قالب ها نویز بیرون مسدود شده و کیفیت صدا هم بهتر 

می شود.

آرتروز عامل اصلی ناتوانی در بزرگسالان ؛

رژیم غذایی آرتروز و لیست بخور نخورهای مهم

امروز، آرتروز عامل اصلی ناتوانی در بزرگسالان است. پیشگیری، درمان و 
کاهش علائم آرتروز می تواند کیفیت زندگی میلیون ها نفری که از این بیماری 
رنج می برند، بهبود بخشد. این بیماری توسط عوامل زیادی تسریع یا تشدید 
می شود، اما رژیم غذایی می تواند نقش مهمی در درمان و پیشگیری از آن داشته 

باشد.
بر اساس تحقیقات اخیر، افزایش مصرف منابع طبیعی آنتی اکسیدان ها و امگا 
۳ و کاهش مصرف گوشت، قند و شکر، می تواند به مدیریت آرتروز، یک بیماری 
التهابی مفصلی، کمک کند. این تغییرات در رژیم غذایی ممکن است بیماری را 
به طور کامل درمان نکند، اما می تواند نشانه های التهابی در بدن را کاهش داده 
و تسکین بخش باشد. بنابراین، توصیه می شود که در رژیم غذایی خود از منابع 
طبیعی آنتی اکسیدان ها و امگا ۳ استفاده کرده و مصرف گوشت، قند و شکر را 

محدود کنید.
غذاهای مضر برای آرتروز

در صورت ابتلا به آرتروز، تا حد امکان از مصرف آنچه در ادامه این بخش لیست 
شده است خودداری کنید.

غذاهای پرچرب و پروسه شده
مصرف بالای غذاهای پرچرب و پروسه شده مانند فست فود، تنقلات، انواع 
چیپس و تنقلات دیگر می تواند منجر به افزایش وزن و التهاب های بدن شود که 

ممکن است علائم آرتروز را تشدید کند.
شکر و شیرین کننده های مصنوعی

نسکافه،  نوشیدنی های  مانند  کننده  شیرین  مواد  و  شکر  بالای  مصرف 
نوشابه های گازدار و غیره، می تواند به افزایش التهاب ها و عوارض آرتروز مرتبط 

با آنها، مانند چاقی و دیابت نوع ۲، کمک کند.
غذاهای پرسدیم و پرفلورید

مصرف بالای غذاهای پرسدیم و پرفلورید مانند نمک های صنعتی، ادویه جات 
آماده و مواد غذایی فرآوری شده می تواند منجر به افزایش التهاب ها و عوارض 

آرتروز شود.
کربوهیدارت های تصفیه شده

مصرف انواع نوشابه های قندی، شیرینی و کربوهیدرات های تصفیه شده 
باعث افزایش التهاب در بدن می شود و با توجه به اینکه آرتروز یک بیماری التهابی 
است، توصیه می شود تغییراتی در رژیم غذایی خود ایجاد کنید تا شامل غذاهای 

ضد التهابی شود.
گوشت قرمز و لبنیات

بیمارانی که رژیم غذایی گیاهی را دنبال می کنند، علائم بیماری آرتروزشان 
کاهش می یابد. یکی از دلایل این امر، مصرف اسید آراشیدونیک که در گوشت 
و لبنیات وجود دارد، است. اسید آراشیدونیک عامل اصلی عوامل التهابی در 

بدن است. کاهش مصرف گوشت و لبنیات ممکن است برای بیماران آرتروزی 
مفید باشد، اما اگر شما دچار آرتروز هستید و درباره کاهش مصرف گوشت قرمز 

و لبنیات تردید دارید، بهتر است ابتدا با پزشک خود مشورت کنید.
مصرف زیاد گوشت قرمز و فرآورده های گوشتی ممکن است باعث افزایش 
التهاب ها و تشدید علائم آرتروز شود. گوشت قرمز حاوی چربی های اشباع شده 

و می تواند به افزایش التهاب ها و عوارض آرتروز مرتبط با آنها کمک کند.
برخی از سبزیجات تحت عنوان سیب زمینیان

سبزیجات گروه سیب زمینیان شامل فلفل دلمه ای، سیب زمینی، گوجه 
آنتی اکسیدان ها،  از  این سبزیجات منابع غنی  بادمجان هستند.  و  فرنگی 
این  به  افراد ممکن است  اما برخی  و فیبر هستند  ویتامین ها، مواد معدنی 
سبزیجات حساسیت داشته باشند، به ویژه به دلیل وجود سولانین در سبزیجات 

تیره سیب زمینیان که ممکن است عامل درد در آرتروز باشد.
در صورت تردید در مورد ارتباط درد آرتروز با سبزیجات گروه سیب زمینیان، بهتر 

است با پزشک یا متخصص تغذیه مشورت کرده و نظرات آنها را در نظر بگیرید.
مواد غذایی مفید برای آرتروز

برای آرتروز، رژیم غذایی مدیترانه ای یا گیاهخواری با مصرف بیشتر از میوه ها، 
سبزی ها، حبوبات، غلات کامل و منابع امگا ۳ می تواند مفید باشد. با مطالعه 
راهنمایی  بخورید،  می توانید  که  چیزهایی  بهترین  درباره  بخش،  این  ادامه 

خواهید شد.
روغن زیتون

روغن زیتون شامل یک ماده شیمیایی است که می تواند تولید عوامل التهابی 
در بدن را متوقف کند. همچنین، امگا ۳ نیز یک عنصر دیگر در روغن زیتون است 
که می تواند به تسکین علائم آرتروز کمک کند. توصیه می شود از روغن زیتون 
بکر استفاده کنید تا بهره برداری بیشتری از خواص ضد التهابی آن داشته باشید.

مواد غذایی دارای امگاه ۳
ماهی به عنوان یک منبع مفید از امگا ۳ با خواص ضد التهابی در بدن شناخته 
شده است. مطالعات نشان داده اند که امگا ۳ می تواند بر روی التهابات حاد و 
مزمن ناشی از آرتروز تأثیرات درمانگری داشته باشد. ماهی هایی مانند سالمون، 
شاه ماهی، تن و ساردین که حاوی مقادیر بالایی از امگا ۳ هستند، به عنوان 
منابع پیشنهادی توصیه می شوند. میزان توصیه شده برای مصرف ماهی، دو بار 
در هفته است و برای بیماران آرتروز، مصرف مقادیر بیشتر امگا ۳ توصیه می شود. 

علاوه بر ماهی، منابع دیگر امگا ۳ شامل مغزها و روغن زیتون می باشند.
استفاده از میوه  و سبزیجات

اضافه کردن میوه ها و سبزی ها به رژیم غذایی خود یک راه کارآمد برای کمک 
به کاهش التهابات در بدن است، زیرا این مواد منابع عالی از آنتی اکسیدان ها 
هستند. اضافه کردن هر نوع میوه و سبزی به رژیم غذایی شما می تواند بهره وری 
داشته باشد، اما توصیه می شود از سبزی های برگدار تیره، میوه هایی مانند 
بری ها و پرتقال ها بیشتر استفاده کنید تا کاهش التهابات بیشتری را تجربه کنید.

زردچوبه
به گزارش وب گاه نمناک، زردچوبه، به عنوان یک گیاه دارویی با خواص ضد 
التهابی و آنتی اکسیدانی قوی، می تواند در کاهش التهاب ها و کاهش علائم 
آرتروز مفید باشد. کورکومین، ترکیب اصلی موجود در زردچوبه، یک ضد التهاب 
قوی است و می تواند برای تسکین علائم آرتروز بسیار مفید باشد. مطالعات 
زیادی نشان داده اند که کورکومین می تواند در پیشگیری و درمان التهاب مزمن 

بیماری هایی مانند آرتروز نقش موثبی ایفا کند.
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از بررسی تأمین پارکینگ جایگزین تا ضرورت توجه به سرانه رفاهی پرسنل شهرداری ؛

آنچه درهشتاد و چهارمین جلسه
 شورای شهر قم گذشت

در جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی شهر قم، لوایح و طرح های مختلفی ازجمله 
بودجه سازمان بهسازی اطراف حرم مطهر، دریافت بهای تأمین پارکینگ جایگزین و 
احداث پارکینگ عمومی و توجه به سرانه رفاهی پرسنل شهرداری قم مورد بررسی قرار 

گرفت.
براساس این گزارش ، در هشتاد و چهارمین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی 

شهر قم، هفت لایحه و طرح مورد بررسی قرار گرفت.
در ابتدای جلسه لایحه اخذ مجوز توافقنامه منعقده فی مابین شهرداری و شخصی 
حقیقی در اجرای طرح فاز ۵ عماریاسر توسط رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری 

شورای اسلامی شهر قم مطرح شد. 
روح الله امراللهی این ملک را در ادامه اجرای طرح عماریاسر اعلام کرد و اظهار 
داشت: این ملک در نخستین فرعی پشت عرصه به مبلغ ۱۱ میلیارد تومان وجود دارد 
و به ازای آن سه پلاک در ۴۸ هکتاری معوض داده شده است که در کمیسیون معماری 

و شهرسازی شورای اسلامی شهر قم مصوب شده است. 
وی لایحه اخذ مجوز توافقنامه منعقده فی مابین شهرداری قم و افراد حقیقی در 
منطقه ۵ شهری را نیز به مساحت بیش از یک هزار و ۷۷ مترمربع را مطرح کرد که 

شهرداری معوض آن را پرداخت کرده و بخشی از آن تهاتر شده است. 
در ادامه جلسه بودجه پیشنهادی سال ۱۴۰۲ سازمان بهسازی و نو سازی اطراف 
حرم مطهر)س( نیز توسط رئیس کمیسیون برنامه وبودجه شورای اسلامی شهر قم 

مطرح شد. 
از سال جدید  از قبل  نوسازی  و  بودجه سازمان بهسازی  حسین صابری گفت: 
مطرح شده است و جلساتی برای تکمیل توضیحات مدیرعامل سازمان تشکیل و متمم 

سال ۱۴۰۱ با ۲ درصد افزایش مصوب شد.
مجید اخوان عضو شورای اسلامی شهر قم ایرادات بودجه سال ۱۴۰۱ این سازمان 
را یادآور شد و بیان کرد: دو کار که یکی پروژه های کارگذاری باید با بودجه شهرداری 
مطابقت پیدا کند و دیگری پیوست بودجه به عنوان عملکرد غیر بودجه ای و غیر عدد و 

رقمی باید سازمان انجام دهد. 
وی پروژه های سازمان بهسازی و نوسازی شهرداری قم را تمام شده اعلام کرد و 
افزود: در حال حاضر تمام بودجه این سازمان صرف هزینه های جاری شده و باید در 
این خصوص تدابیری اندیشیده شود و باید بودجه پیوست به موقع به شورای اسلامی 

شهر ارائه شود. 
محسن محرری رئیس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای اسلامی شهر قم نیز در 
خصوص این لایحه تصریح کرد: عملکرد سازمان از نظر بودجه بندی بیشتر بوده و 
کارهای سازمان بروز و ظهور بودجه ای ندارد وگرنه از نظر قانونی مشکلی ندارد، اما 
عملکرد آن ها باید به صورت پیوست آمده تا بتوانیم از بودجه این سازمان دفاع کنیم. 

تأمین ۴000 میلیارد تومان اعتبار توسط سازمان بهسازی و نوسازی
سید مرتضی حسام نژاد معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم نیز در این خصوص 
یادآور شد: به طورکلی سازمان بهسازی و نوسازی یک سری بودجه و اعتبارات از 
دستگاه های دیگر جذب کرده و تا رسیدن به هدف پیگیری می کند اما بروز و ظهور 
بودجه ای ندارد، درحالی که بیش از چهار هزار میلیارد تومان سرمایه جذب شده 

است. 
صابری در پایان بررسی لایحه تأکید کرد: پیوست ها با تفریق بودجه سال ۱۴۰۲ به 
شورای اسلامی شهر قم ارائه می شود و با این تأکید لایحه در کمیسیون و صحن علنی 

شورا مصوب شد. 
در ادامه جلسه لایحه اخذ مجوز عدم دریافت عوارض پذیره و عوارض ماده ۲۹ متعلق 
به درمانگاه قرآن و عترت را نیز صابری مورد بررسی قرار داد و گفت: این درمانگاه 
به صورت خیریه اداره می شود و با فعالیت آن ها آشنا هستیم، مشکل این مجموعه این 

بوده که سند به نام نیست و قرار است شهرداری این عوارض را دریافت نکند. 
۳0 درصد سقف تخفیف عوارض 

رئیس شورای اسلامی شهر قم تأکید کرد: شهرداری باید وضعیت عوارض را مشخص 
کند و با توجه به شکایت نمایندگان مجلس باید هر چه سریع تر به این موضوع رسیدگی 
شود و تخفیف عوارض نباید بیش از ۳۰ درصد بوده و باید کمیسیون بودجه با همکاری 

شهرداری یک عددی را مشخص کند. 
اسلامی اذعان کرد: قانون در موارد تخفیف های موردی، این اجازه را به شورای شهر و 
شهرداری نداده و باید این موارد در شورای حل اختلاف بررسی شود و در آنجا می توانیم 

از این موارد دفاع کنیم. 
سپس طرح اخذ مجوز دریافت بهای تأمین پارکینگ جایگزین و احداث پارکینگ 
عمومی در سطح شهر را رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل و ترافیک شورای اسلامی 
شهر مطرح و اضافه کرد: در قانون جدید درآمدهای پایدار امکان دریافت هزینه بابت 

حذف پارکینگ وجود ندارد.
امراللهی در خصوص این لایحه تأکید کرد: این لایحه باید به کمیسیون بودجه 
نیز فرستاده شود تا بعداً با توجه به قانون جدید درآمدهای پایدار دچار مشکل 
نشویم و می توان کمیسیون تلفیق تشکیل شود و به صورت جامع مورد بررسی قرار 

گیرد.
اسلامی نیز بر تشکیل کمیسیون تلفیق اصرار و مطرح کرد: شهرداری به نمایندگی 
مالک کاری را که باید خود مالک انجام دهد بر عهده می گیرد و باید شورا با توجه به 
مصلحت شهر نظر دهد و از این لایحه دفاع خواهد کرد و در کمیته انطباق بررسی 

می شود. 
باید  و  با مخالفت های روبه رو می شود  نو و جدیدی  امر  وی خاطرنشان کرد: هر 

به صورت جامع مورد بررسی قرار گیرد تا بتوانیم یک دستور کار جدیدی تدوین کنیم. 
محمد وحیدنیا مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم تأکید کرد: این لایحه 
باید در معاونت ها و بخش های مختلف شهرداری مورد بررسی قرار گیرد و شهرداری باید 

نظر حقوقی رسمی خود را به شورا اعلام کند. 
مجید متین فر معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم نیز درباره ابعاد مختلف 
این لایحه تصریح کرد: موضوع پارکینگ به علت صدور پروانه به معاونت شهرسازی و 

معماری مرتبط بوده و در این مورد ما با درآمد سرکار داریم.
ارائه خدمات رفاهی به پرسنل شهرداری در اردوگاه آیت الله بهاءالدینی

رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم در ادامه جلسه طرح 
اخذ خرید خدمت از اردوگاه آیت الله  بهاءالدینی برای پرسنل شهرداری را مطرح کرد 
و گفت: یکی از ضرورت های جامعه امروز ما در مورد آموزش های فرهنگی توجه به 

اردوگاه ها است. 
مصطفی ملایی ادامه داد: مقام معظم رهبری نیز تأکید زیادی بر برگزاری اردوهای 
درخواست  بهاءالدینی  آیت الله  اردوگاه  و  دارد  نوجوانان  و  کودکان  برای  فرهنگی 
دریافت خدماتی از شهرداری دارد تا بتواند در اطلاع رسانی و ایاب و ذهاب مشکلات 

و چالش های اردوگاه را حل کند. 
از  خدماتی  دریافت  قبال  در  می تواند  بهاءالدینی  آیت الله  اردوگاه  کرد:  ابراز  وی 
شهرداری، به پرسنل و خانواده آن ها ارائه خدمات کند و کمیسیون فرهنگی با توجه 
به خدماتی که اردوگاه ارائه می دهد با دریافت این خدمات موافق بوده و رقمی که برای 

مساعدت با اردوگاه نیاز است، عدد قابل توجه ای نیست. 
رئیس کمیسیون فرهنگی اجتماعی شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: یک ردیف 
در بودجه به عنوان برگزاری اردو های هویت ساز در نظر گرفته شده بود، که متأسفانه این 
ردیف بودجه حذف شده که می توانست در تأمین هزینه های این خرید خدمات کمک 

کند و اگر نیاز است این ردیف بودجه مجدد پیگیری شود. 
محرری نیز اظهار داشت: بازدید از اردوگاه آیت الله بهاءالدینی می تواند بسیاری از 
سؤالات اعضای شورا و معاونان را برطرف کند؛ این اردوگاه به همت جمعی از بسیجیان 
راه اندازی شده و با طراحی و اجرای ۱۸ بازی هیجانی سالم و اسلامی، فضای با 

نشاطی را با کار جهادی ایجاد کرده اند. 
وی خدمات اردوگاه را تشریح کرد و گفت: در این اردوگاه ۸ ساعت برنامه هیجانی 
سالم تدارک دیده شده و ما می توانیم از خرید خدمات از این اردوگاه و ارائه خدمات به 
پرسنل شهرداری، به سرپا ماندن این تیم نیز کمک  کنیم و می تواند سرانه رفاهی پرسنل 

افزایش پیدا کند. 
رئیس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: این اردوگاه 
می تواند منحصر به شهرداری نباشد و بخشی از بودجه فرهنگی کانون ها و مساجد 
به این موضوع اختصاص داده شود تا بتوانیم به برگزاری اردوگاه های فرهنگی برای 

کودکان و نوجوانان کمک کنیم. 
رئیس شورای اسلامی شهر با تغییر عنوان طرح به حمایت کلی از اردوگاه های 

فرهنگی طرح را به رأی گذاشت و برای بررسی بیشتر به کمیسیون ارجاع داد. 
در پایان اعتراض به مصوبه محاسبه مابه التفاوت عوارض پرداخت نشده ملکی مورد 
بررسی قرار گرفت و اسلامی بیان کرد: برای اطلاع استاندار که شورا پیگیر این موضوع 
بوده و اصرار این لایحه را به رأی می گذاریم، اما فرماندار با این لایحه مخالف بوده و شورا 

نمی تواند کاری انجام دهد.

گروه زندگی؛راضیه ابراهیمی: رمضان رفت الهی برکاتش نرود. هی در ذهنم گزینه 
پیدا و حذف می کنم، یکی را جای یکی دیگر می نشانم، یکی سر شلوغ است و وقت 
ندار، یکی درگیر مهمان هایش، آن یکی اصلا تلفن را هم جواب نمی دهد.این روزها 
دنبال کسی می گردم که جواب سوالم را بدهد.جوابی به قاعده، شسته رُفته و کار راه 
انداز. سوال این است :»چگونه می شود حال معنوی  ماه رمضان را حفظ کنیم و در 

طول سال از این حال معنوی بهره ببریم؟« 
سوال وقتی قوت بیشتری پیدا کرد که حاج آقا پناهیان در یکی از سخنرانی هایش می 
گوید:»یکی از غفلت های مهم روزگار ما دربارۀ امور معنوی این است که قدرِ بعد از ماه 
مبارک رمضانِ خودمان را نمی دانیم. در حالی که هرچه در ماه مبارک رمضان عبادت 
کنیم، تازه آغازی برای زندگی معنوی پس از ماه رمضان است. بهره ها و برکت های ماه 
رمضان، بعد از این ماه مبارک، خودشان را نشان می دهند. ما در ماه رمضان به همدیگر 
التماس دعا می گوییم، همت می کنیم و در جلسات معنوی شرکت می کنیم و به عبادت 
می پردازیم، این کار مثل این است که از فروشگاه خرید کرده ایم، حالا بعد از ماه رمضان، 
این خرید را به منزل آورده ایم و باید درِ آن را باز کنیم و از آن استفاده کنیم ولی معمولًا 
استفاده نمی کنیم. کار ما بعد از ماه رمضان، شبیه کسی است که به فروشگاه رفته و 
چیزهایی خریده، اما وقتی به منزل می آید، اصلًا درِ کیسۀ خرید را باز نمی کند تا از 
محتویات آن استفاده کند! غفلت رایج این است که بعد از ماه مبارک رمضان، بسته هایی 
که در ماه رمضان خریده ایم اصلًا باز نمی شود. یا مثل این است که کسی کارت شارژ 
تلفن همراه بخرد و خوشحال باشد که شارژ دارد! اما تا وقتی آن را باز نکند و رمز را در 

تلفن همراهش وارد نکند، این کارت شارژ چه فایده ای برایش خواهد داشت.«
ضرورت مراقبت ویژه در سه محور اساسی برای داشتن رشد مستمر

در نهایت گفت وگویی با حجت الاسلام »محمد ابراهیم کفیل«، نویسنده و مدرس 
حوزه و دانشگاه  شکل گرفت. حجت الاسلام کفیل مراقبه را در این ماجرا لازم و ضروری 
می دانست و ضرورت بر مراقبه را این گونه توضیح داد:»به صورت کلّی  بعداز ماه مبارک 
رمضان بسیار مناسب و لازم است که انسان در سه محور مراقبت ویژه داشته باشد تا 
برکات ماه مهمانی خداوند متعال را از دست ندهد و رشد مستمری را تجربه کند: ۱_ 
مراقبت از قلب: مراقبت از قلب همیشه لازم است، خصوصا حالا که در ماه رمضان 
توانسته ایم با انجام عباداتی نورانیتی در قلبمان ایجاد کنیم.در روز قیامت تنها قلب 
سلیم خریدار دارد)آیات ۸۸ و ۸۹ سوره شعراء(. دفتر حق است دل، به حق بنگارش. 
روا نیست پر از نقوش باطله باشد.مهمترین جهت در حفظ سلامت قلب، مراقبت از 
محبت و نفرت است که ببیند محبت و نفرتش نسبت به چه کسانیست.اینکه نسبت 
به اولیای دین و بالطبع به دوستان اولیای دین و شیعیان محبت داشته باشد.لذا انسان 
باید مراقبت باشد که مبادا نفرت مسلمان و دوستدار اهل بیتی را به دل داشته باشد. از 
طرفی نفرت باید نسبت به دشمنان اسلام و مسلمین باشد و مراقب باشیم که محبت 

نسبت به دشمنان اسلام و مسلمین در دلمان وجود نداشته باشد.
۲_ مراقبت از زبان: اینکه انسان هم حرف خوب و درست و منطقی بگوید و هم خوب 
حرف بزند.حرفش آلودگی نداشته باشد،حرف به غیر علم نباشد، دروغ و غیبت و تهمت 
و زخم زبان نباشد،چراکه خداوند وعده فرموده که اگر براساس تقوا زبانتان را حفظ 
کردید در این صورت همه کارهایتان را اصلاح خواهد کرد و علاوه برآن گناهانتان را 
خواهد آمرزید. یاایهاالذین آمنوا قولوا قولا سدیدا یصلح لکم اعمالکم و یغفر لکم ذنوبکم. 
) آیات ۷۰ و ۷۱ احزاب(.حضرت علی هم تقوای بدون کنترل زبان را بی خاصیت و غیر 

مفید دانسته اند) نهج البلاغه خطبه ۱۷۶(.
و بعد حضرت علی علیه السلام از پیامبر نقل کردند که پیامبر»ص« فرمودند: ایمان 
کسی استقامت پیدا نمی کند و روبه راه نمی شود مگر اینکه قلبش مستقیم باشد و 
قلبش مستقیم نمی شود مگر اینکه زبانش مستقیم باشد. ۳- مراقبت از نماز و اهتمام 
ویژه نسبت به نماز خصوصا نمازهای واجب یومیه.در سوره مؤمنون خداوند اولین ویژگی 
را که برای مومنانی که به عالی ترین رتبه یعنی فلاح رسیده اند ذکر می کند خشوع در 

نماز است و آخرین صفتی را هم که برای آنها ذکر می کند محافظت بر نماز است.لذا 
اهتمام به نماز در اول و آخر لازم است.همچنین در سوره ی مبارکه معارج وقتی خداوند 
ویژگی کسانی را که از بدترین آفت ها ورذایل نجات پیدا کردند ذکر می کند اول محوریت 
را به نماز می دهد. جالب این که اولین صفت و آخرین صفت این ها تاکید بر نماز است، 
بقیه صفات هم ذیل نمازگزار بودن تعریف شده.  بنابراین باید در ارتقای کیفی و کمّی 

نماز اهتمام داشته باشیم.«
راهکاری برای استمرار تلاوت قرآن

اسم ماه رمضان که می آید ناخودآگاه اولین چیزی که در عموم ذهن ها تداعی می 
شود انس با قرآن است.  کفیل در این رابطه پیشنهادمی دهند :»برای استمرار تلاوت 
قرآن در ماه های دیگر،علاوه بر در خواست از خداوند متعال ،زمان مشخصی را هم در 

طول شبانه روز برای تلاوت قرار دهید.«
قلب خود را در زیر خروارها اطلاعات جذاب اما کم بهره دفن نکنیم

حجت الاسلام »سید مهدی قانع« ،مبلّغ و مدرّس حوزه و دانشگاه هم ،در گفت 
بیان  قلب  از  مراقبت  مورد  در  مشخص  مصداق  چند  موضوع  همین  با  وگویمان 
کرد:»سیره پیامبر این بود که روزهای دوشنبه و پنج شنبه روزه می  گرفت. به آن حضرت 
گفته شد این کار برای چیست؟ فرمود: زیرا اعمال در روز دوشنبه و پنجشنبه به آسمان 
بالا می  رود و دوست دارم که عمل من در حالی که روزه  دار باشم بالا رود. از آنجا که قلب 
مرکز ادراک انسان محسوب می شود و ادراک انسان تقسیم می شود به ادراک حصولی 
و حضوری ، بسیاری از دریافت ها و ورودی های ذهنی ما بر ادراک حصولی ما تاثیر 
می گذارد. لذا باید بر سر راه ورودی های ذهن وتفکرمان ویروس گیرهایی نصب کنیم. 
به عبارت دیگر خود را در فضای مجازی و حقیقی رها نکنیم قلب خود را در زیر خروارها 
اطلاعات جذاب اما کم بهره دفن نکنیم و لذا پیش از ورود به این گونه فضاها و یا مجالس 
برای خود برنامه و خطوط قرمز تعیین کنیم و وقت و بهره گیری خود را مدیریت کنیم.«

روزه گرفتن در مواقعی خاص، پیشنهادی برای حفظ آمادگی روحی
 حاصل از ماه رمضان

استاد قانع ادامه داد:»برای مدیریت بیشتر ادراکات قلبی و زایش های فکری می 
بایستی آمادگی روحی که در ماه رمضان پیدا کرده ایم را حفظ کنیم، یعنی روزه که 
به گونه ای ورزش و تمرین عقلی است را در مواقع خاص مثلا در پنجشنبه های اول و 
آخر هر ماه انجام دهیم. مواردی که به قساوت قلب کشیده می شود را مواظب باشیم.«

می گویند زبان ،ترجمان دل، نماینده عقل و کلید شخصیت است. از آیت الله »سید 
محمد حسینی همدانی« نقل است که داخل دهان مرحوم قاضی کبود بود. از ایشان 
علت را پرسیدم ؟  ایشان مدت ها پاسخم را نداد بعدها که خیلی اصرار کردم و عرض 
کردم که به جهت تعلیم می پرسم و قصد دیگری ندارم،باز به من چیزی نفرمود تا اینکه 
روزی در جلسه خلوتی فرمودند: آقا سید محمد! برای طی مسیر طولانی سیر وسلوک، 
سختی های فراوانی را باید تحمل کرد و از مطالب زیادی نیز باید گذشت؛ آقا سید 
محمد! من در آغاز این راه در دوران جوانی برای اینکه جلوی افسار گسیختگی زبانم 
را بگیرم و توانائی بازداری آن را داشته باشم. ۲۶ سال ریگ در دهان گذارده بودم که از 

صحبت و سخن فرسایی خودداری کنم، اینها اثرات آن دوران است!«
استاد قانع نکاتی را در مورد مراقبت از زبان این گونه توضیح دادند:»درباره کنترل 
زبان باید گفت بیشتر گناهان به زبان و به تعبیر دیگر خروجی های ذهنی انسان توسط 
زبان بازگشت می کند بنابر این می بایست تمرین کنیم و کنترل آن را در اختیار بگیریم. 
یکی از راهکارهای موثر تمرین سکوت است و اینکه بدانیم همه اعضای بدن ما در روز 
قیامت مورد سوال قرار می گیرند لذا تمرین کنیم تا کم کم زبان را در اختیار بگیریم. نکته 
دیگر برای کنترل بیشتر بر زبان این است که می توان آن را در راه خداوند به کار گرفت. 
در مواقع خلوت می توان ذکر خداوند را بر زبان جاری ساخت و یا از اذکاری استفاده 
کرد که کمتر جلب توجه دیگران کند. مورد دیگر اینکه در مواقع لازم می توان از زبان در 
کارهای خیر وخدا پسندانه استفاده کرد مانند امر به معروف و نهی از منکر و توصیه به 

حق و توصیه به صبر و ...«
درنهایت بی رمقی هم می توان دراز کشید و فیلم دید!

جان کلام اینکه باید از این حال خوش معنوی، بعداز ماه رمضان استفاده کرد. چه 
خوب گفته اند حاج آقا پناهیان:»باید از این حالِ خوش معنوی بعد از ماه رمضان، 
درست استفاده کنیم. در مقام تشبیه، حالِ خوش بعد از ماه رمضان، شبیه حال خوش 
بعد از ورزش است. بعد از ورزش، گردش خون در بدن بهتر می شود و انسان سرِ حال تر 
می شود، و نشاطی پیدا می کند. بدن آماده و بدن ورزشکاری آمادگی دارد و غذا هم 
بهتر و  بیشتری در بدنش جذب می شود. خیلی بد است که انسان از نشاطی که بعد 
از ورزش پیدا می کند، درست استفاده نکند. مثلًا انسان بعد از ورزش می تواند تمرکز 
فکری بهتری داشته باشد و یک مطلب علمی را برای خودش حل کند، یا می تواند یک 
مهمانی خانوادگی بانشاط برگزار کند و به دیگران محبت کند، یا کار مهمی که قبلًا حال 
انجامش را نداشته، حالا انجام دهد. بالاخره باید از این انرژی  که گرفته است، استفاده 
کند، نه اینکه جلوی تلویزیون، دراز بکشد و فیلم و کارتن تماشا کند. در حالی که این کار 

را در نهایت بی رمقی هم می تواند انجام دهد.« 

معاون فرهنگی آستان مقدس حضرت معصومه )س(:
ظرفیت حرم حضرت معصومه)س(

 ناشناخته است

معاون فرهنگی حرم بانوی کرامت با بیان اینکه ظرفیت آستان حضرت معصومه )س( 
همچنان ناشناخته باقی مانده است، گفت: معرفی این ظرفیت ها می تواند تاثیر ویژه 

داشته باشد.
حجت الاسلام والمسلمین مهدی احمدی در گفتگو با خبرنگاران، با اشاره به تدارک 
مفصل آستان مقدس برای جشن های سالروز ولادت آن حضرت و روز دختر، اظهار 
کرد: امسال به دلیل اتفاقات ماه های اخیر و تمرکز حملات دشمنان بر جامعه زنان و 
دختران، برنامه های دهه کرامت و بزرگداشت سالروز ولادت بانوی کرامت و روز دختر از 

چند روز قبل از این دهه آغاز می شود.
برای  داد:  ادامه  )س(  معصومه  فاطمه  حضرت  مقدس  آستان  فرهنگی  معاون 
باشکوه تر برگزار شدن جشن های دهه کرامت و روز دختر، با مجموعه ها و دستگاه های 
مختلف رایزنی را آغاز کرده ایم تا با کمک گروه های مردمی و استفاده از ظرفیت هایی 
همچون کانون های فرهنگی هنری مساجد، فضای متفاوت تری را در این ایام ایجاد 

کنیم.
"حضرت معصومه)س(؛ بهترین دختر دنیا" شعار جشن های روز دختر

احمدی از انتخاب »حضرت معصومه )س(؛ بهترین دختر دنیا« به عنوان شعار 
محوری جشن های روز دختر امسال خبر داد و بیان کرد: با توجه به جایگاه ویژه 
حضرت فاطمه معصومه )س( و برخورداری از مقام شفاعت برای همه شیعیان، باید 

بکوشیم در این جشن ها این جایگاه و شأن تبیین و شناسانده شود.
وی در ادامه گفت: همزمان با دهه کرامت سفیران کریمه در همه استان ها حضور 
خواهند یافت و با هماهنگی ادارات اوقاف و امور خیریه در تمام بقاع متبرکه کشور 
جشن دخترانه به مناسبت ولادت حضرت فاطمه معصومه )س( و روز دختر برگزار 
و در اختیار  تهیه  ایام  این  نیز در  می شود. همچنین مقرر شده محتوای رسانه ای 

متقاضیان قرار داده شود.
و  حسینی  ساله های  سه  همایش  که  همان گونه  کرد:  خاطرنشان  احمدی 
شیرخوارگان حسینی به فرهنگی جهانی تبدیل شده ضرورت دارد، در مورد روز دختر 

نیز فرهنگ سازی لازم صورت گیرد.
معاون فرهنگی آستان مقدس قم ابراز کرد: امام خمینی )ره( در سال های قبل و پس 
از پیروزی انقلاب و نیز مقام معظم رهبری پس از ایشان، همواره به نقش منحصر به فرد 
زنان در جامعه تاکید داشته و دارند؛ همین اثرگذاری باعث شده در طول تاریخ بارها 

شاهد تلاش دشمنان برای سوءاستفاده از این جامعه باشیم.
شخصیت ذو ابعاد بانوی کرامت می تواند در ابعاد مختلف برای دختران 

الهام بخش باشد 
وی در ادامه گفت: دشمن همواره به دنبال آن است که در بحث حجاب و هویت 
دختر ایرانی، حریم و حرمت را از بین ببرد و فضای شیطانی ایجاد کند و با ابزار رسانه ای 
و شعارهای عوام فریبانه در این عرصه وارد شده است، اما جمهوری اسلامی به برکت 
خون شهدا خط عصمت، حجاب، حضور آگاهانه و بدون نگاه جنسیتی به زن را دنبال 

می کند.
احمدی تأکید کرد: آستان مقدس بانوی کرامت نقطه ثقلی است که می تواند در 
این زمینه تأثیرگذاری فوق العاده ای داشته باشد زیرا حضرت فاطمه معصومه )س( 
بانوی عالمه، باسواد، اهل مجاهده و مبلغه بودند و رویکرد ایشان ولایت مدارانه بود. لذا 

شخصیت ذو ابعاد ایشان می تواند در ابعاد مختلف برای دختران الهام بخش باشد.
وی با بیان اینکه حرم حضرت فاطمه معصومه )س( می تواند مأمن، پناه و محل رجوع 
دختران باشد و ضمن الگوبخشی، نیازهای دختران را برآورده و تأمین کند و جهت دهد، 
گفت: این بارگاه مقدس ظرفیتی بی بدیل برای هدایت بانوان جامعه به سمت و سویی 

که اهل بیت )ع( تاکید دارند، است.
احمدی با بیان اینکه ظرفیت آستان حضرت فاطمه معصومه )س( همچنان ناشناخته 
باقی مانده است، خاطرنشان کرد: این ظرفیت هنوز مخفی است و اگر عیان شود، 
می تواند انقلاب کند و تأثیر ویژه داشته باشد. در شرایط کنونی هم که حساسیت ها 
نسبت به دختران بیش از پیش شده است، حرم حضرت می تواند در تربیت و هدایت 

آنها نقش آفرین باشد.

رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم:

ساختمان جدید اداری نظام مهندسی قم 
الگوی رعایت مقررات ملی ساختمان است

رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم گفت: در روند ساخت ساختمان 
جدید اداری این سازمان تلاش شده تا مقررات ملی ساختمان به صورت کامل رعایت 

شود تا این ساختمان الگویی در سطح استان قم باشد.
امین مقومی در حاشیه مراسم افتتاح ساختمان جدید اداری سازمان نظام مهندسی 
ساختمان استان قم اظهار داشت: ساختمان قبلی سازمان نظام مهندسی ساختمان 
استان قم قدیمی و فاقد استانداردهای لازم برای ارائه خدمات مطلوب به شهروندان 
بود که با تدبیر هیئت مدیره دوره های مختلف این سازمان، با توجه به مالکیت زمین 
مجموعه فرهنگی ورزشی خانه مهندس با برنامه ریزی و زمان بندی مناسب، ساختمان 

اداری جدید تکمیل و به بهره برداری رسید.
رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم ادامه داد: همزمان با احداث 
ساختمان اداری جدید، از سالهای گذشته برنامه ریزی لازم صورت گرفت تا خدمات 
الکترونیک در این سازمان توسعه یابد و در این راستا سامانه مالک راه اندازی شد و هم 
اکنون شهروندان بدون مراجعه حضوری می توانند از طریق این سامانه خدمات بخش 

طراحی را دریافت کنند. 
وی اضافه کرد: در چند ماه آینده نیز بخش نظارت نیز در این سامانه راه اندازی می 
شود و بخش خدمات بازرسی گاز نیز از گذشته به صورت الکترونیک بوده است و با 
این ظرفیت های پیش بینی شده انتظار می رود تا شهروندان بدون مراجعه حضوری 

خدمات خود را دریافت کنند.
نظام مهندسی  اداری جدید سازمان  ویژگی های ساختمان  به  اشاره  با  مقومی 
ساختمان استان قم بیان داشت: این ساختمان در سه طبقه با زیربنایی حدود بر ۶ 
هزار و ۴۰۰ متر مربع در سه طبقه طراحی و اجرا شده است و هم اکنون در راستای 
تسهیل در ارائه خدمات؛ کلیه فعالیت های مربوط به ارباب رجوع در طبقه همکف ارائه 
می شود و  تلاش شده تا مراجعان به این سازمان در ساختمان اداری جدید به شیوه 

مناسب خدمات فنی و مهندسی خود را دریافت کنند.
رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم ابراز داشت: در روند ساخت این 
ساختمان تلاش شده تا مقررات ملی ساختمان به صورت کامل رعایت  شود تا  این 
ساختمان الگویی در سطح استان قم باشد و از سوی دیگر کلیه ضوابط مربوط به 

مناسب سازی معلولان نیز در این بنا لحاظ شده است.
وی با بیان اینکه در ساخت و سازهای این بنا تلاش شده از نمادهای معماری اسلامی 
ایرانی نیز استفاده شود که احداث نمازخانه مجموعه اداری با معماری سنتی از جمله 
آنان است افزود: با تصمیم هیئت مدیره، ساختمان اداری سازمان نظام مهندسی 
ساختمان استان قم به نام دانشمند شهید محسن فخری زاده که اهل قم بودند و 
چهره ملی هستند نامگذاری شده است و سالن ورزشی چند منظوره خانه مهندس 
که بزرگترین سالن ورزشی استان است نیز به نام سردار شهید حاج قاسم سلیمانی 

نامگذاری شده بود تا ادای دینی به ساحت این عزیزان باشد.
 

در سال گذشته دراستان قم صورت گرفت؛

اختصاص بیش از 44۰۰ میلیارد ریال برای 
اجرای پروژه های راه و شهرسازی

رئیس اداره برنامه، بودجه، جذب سرمایه وتجهیز منابع اداره کل راه و شهرسازی 
استان قم از اختصاص بیش از ۴۴۰۰ میلیارد ریال منابع مالی برای اجرای پروژه های 

عمرانی این اداره کل طی سال ۱۴۰۱ خبر داد.
علیرضا باقری، رئیس اداره برنامه، بودجه، جذب سرمایه وتجهیز منابع اداره کل راه و 
شهرسازی استان قم اظهار داشت: در سال ۱۴۰۱ اعتبارات تملک دارایی های سرمایه 
ای تخصیص داده شده به پروژه های بهسازی محور قم-نیزار، احداث قم-کهک، 
بهسازی جاده قم-آوه و احداث قطعه اول آزاد راه کمربندی قم بالغ بر ۲۲۸۰میلیارد 
بوده است. وی افزود: پروژه های یاد شده متناسب با اعتبارات تخصیص داده شده در 
حال اجرا است ، لیکن اعتبار مورد نیاز تکمیل و بهره برداری این پروژه ها بالغ بر ۵۰ 

هزار میلیارد ریال است.
باقری توضیح داد: برای اجرا و تکمیل ۳ باب مدرسه و یک باب کلانتری و ساماندهی 
منازل اطراف امامزاده موسی مبرقع )ع( واقع در بافت فرسوده و سکونت گاه غیر 
رسمی و همچنین تهیه طرح جامع شهر قم از محل ردیف های متمرکز وزارت راه و 

شهرسازی بیش از ۹۳۰ میلیارد ریال اعتبار اختصاص داده شده است.

اجتماعی

بعضی از خانم ها به دلیل بی اعتمادی به همسر به چک 
کردن گوشی شوهرشان عادت دارند اما از عواقب بد این 

اشتباه بی خبرند. 
خصوصی  حریم  به  ازدواج  از  پس  افراد  از  بسیاری 
را  همسرشان  گوشی  دائما  و  نمی گذارند  احترام  هم 
می تواند  همسر  گوشی  کردن  چک  می کنند.  چک 
علت های مختلفی داشته باشد اما این کار نتیجه ای جز 
تشدید بی اعتمادی و دور شدن آنها از یکدیگر به همراه 
نخواهد داشت در نتیجه بهتر است که به حریم شخصی 
همسرتان احترام بگذارید و اگر به رفتارهای او در فضای 
به جز چک  بهتری  راه های  مجازی مشکوک هستید، 
کردن گوشی همسرتان را به کار ببرید، راههای که در این 

بخش گفته شده است.
بی اعتمادی نسبت به همسر

چک  را  خود  همسر  گوشی  افراد  که  دلایلی  از  یکی 
می کنند این است که به او بی اعتماد هستند. عدم اعتماد 
به همسر ممکن است به علت دیدن رفتارهایی باشد که 
او انجام می دهد مثلا زیاد با گوشی صحبت می کند و یا 
در شبکه های اجتماعی در حال چت کردن است. برخی 
مواقع نیز بی اعتمادی به علت برخی اقدامات نادرست 
کنجکاوی  حس  که  می باشد  همسر  بی توجهی  مثل 
همسرش را تحریک کرده و چاره ای جز انجام این کار 

برایش باقی نگذاشته است.
بد بینی و شکاکی

هیچ وقت نکته مبهمی در رفتارش وجودش نداشته اما 
شما همیشه در حال بررسی گوشی موبایلش هستید. 
باید بگوییم که شما آدم شکاکی هستید و نیاز به درمان 
دارید. اگر مدام دچار شک و ترس هستید، ریشه های آن 
را در خودتان کشف کنید و حتما به یک مشاور مراجعه 

کنید.
ترس از دست دادن

برخی از افراد به این علت گوشی همسرشان را چک 
می کنند که می ترسند او را از دست بدهند. آنها برای اینکه 
بدانند فقط خودشان در دل همسرشان جا دارند و اینکه 
هیچ فرد دیگری در زندگی همسرشان نیست، موبایل 
همسرشان را چک می کنند. ریشه این رفتار ممکن است 
در گذشته شما باشد، شاید شما در گذشته کسی را از 
دست داده اید و این خاطره بد، ترس را در دلتان کاشته 

باشد و شما مدام در گیر ترس از دست دادن باشید.
پیشگیری از خیانت همسر

برخی از همسران بدین علت گوشی همسر خود را چک 
می کنند که اگر همسرشان احیانا در معرض خیانت قرار 
گرفت آنها در جریان باشند و با یک اقدام فوری از خیانت 

همسر جلوگیری کنند.
عادت به چک کردن دارید

اگر همسر شما خطایی مرتکب نشده و رفتاری از خود 

بروز نداده که شک شما را برانگیزد و شما تنها به علت 
اینکه عادت به کنترل همسرتان دارید این کار را انجام 
می دهید، مواظب باشید زیرا دیر یا زود همسرتان متوجه 
این رفتارشما می شود و از دستتان دلگیر خواهد شد پس 
وخصوصی  شخصی  حریم  یک  خودتان  که  همانطور 
دارید و دوست ندارید که کسی وارد این حریم شود پس 

خواهشا گوشی همسرتان را چک نکنید.
احساس نزدیکی به همسر

برخی از همسران آنقدر به همسر خود احساس نزدیکی 
می کنند که حریم خصوصی برای او قائل نیستند و تنها 
صرف زن و شوهر بودن خود را محق دانستن تمام مسائل 
دلیل  همین  به  می دانند  همسرشان  بزرگ  و  کوچک 

گوشی همسرشان را دائما چک می کنند.
چک کردن پنهانی گوشی همسر چه مشکلاتی را به 

وجود می آورد؟
به یک انسان شکاک تبدیل می شوید

این به صورت مداوم گوشی همسرتان را چک کنید 
تبدیل  انسان شکاک  به یک  و  کار عادت کرده  این  به 
می شوید و به صورت مداوم همسرتان را چک می کنید. 
در واقع شما دچار نوعی عدم امنیت در زندگی می شوید و 
اعتماد به نفستان را از دست می دهید و همیشه در زندگی 

احساس کمبود می کنید.
دچار عذاب وجدان خواهید شد

متوجه  این کاوش های گوشی همسرتان  پی  در  اگر 
عذاب  دچار  است،  نکرده  خیانت  شما  به  او  که  شوید 

وجدان خواهید شد.
زندگیتان عذاب آور می شود

اگر در پی گشتن گوشی همسرتان متوجه شوید که او 
پنهانی رابطه ای را برقرار کرده و درگیر رابطه ای عاطفی 
شده مجبور می شوید سکوت کنید و یا با شخص سوم 

روبه رو شوید که این نیز عذاب آور است.
همسرتان را ناراحت می کنید

اگر همسر شما متوجه چک کردن پنهانی گوشیش 
توسط شما شود فکر می کند که به او شک دارید و یا از 
شما ناراحت و دلخور می شود و یا با شما لجبازی می کند و 

آنچه از آن وحشت داشتید به سرتان می آید.
به جای چک کردن گوشی همسرتان بهتر است:

علت را بیابید
ابتدا با خود بیاندیشید که چرا و به چه دلیل گوشی 
مشکوک  رفتار  علت  به  می کنید،  چک  را  همسرتان 
همسرتان این کار را انجام می دهید یا تنها علت انجام 
این کار شما ارضای حس کنجکاویتان است. شاید هم 
این کار شما به علت عدم اعتمادتان و شکاک بودن و 
بدبینی شماست پس برای اینکه راهکاری برای مشکلتان 

بیاندیشید ابتدا باید علت آن را بیابید.
ارتباط عاطفی خود را افزایش دهید

پیش از این هم بارها گفتیم که بسیاری از افراد به دلیل 
تنهایی درونی به سمت فضای مجازی و ارتباطات متعدد 
با دیگران سوق می یابند. اگر همسر شما نیز دائما در 
شبکه های اجتماعی به سر می برد و در حال گذراندن 
وقت با دیگران است، نگاهی به رابطه عاطفی چند ماه 

اخیر خود بیاندازید .
برقرار  خوبی  عاطفی  روابط  یکدیگر  با  همسران  اگر 
با یکدیگر گفت وگو  نمایند و در یک فضای صمیمانه 
کنند و رابطه مؤثر و سالمی با یکدیگر داشته باشند کمتر 
شبکه های  در  گشتن  به  و  می کنند  تنهایی  احساس 
اجتماعی و روابط پنهانی روی می آورند پس اگر ارتباطی 
یکدیگر  به  ندارد،  وجود  همسرتان  و  شما  میان  خوب 

نزدیک تر شوید و ارتباط موثری با هم برقرار نمایید.
با همسرتان صحبت کنید

اگر متوجه شدید که همسرتان به شما خیانت می کند، 
با او در کمال آرامش صحبت کرده و موضوع را با او در میان 
بگذارید تا پاسخ او را بشنوید و بتوانید بهترین تصمیم را 
بگیرید و یا اگر موضوعی شما را شکاک کرده به جای 
چک کردن گوشی همسرتان به طور مستقیم و با آرامش 

موضوع را بیان کنید.
برای حریم شخصی همسرتان احترام قائل شوید

افراد در ازدواج موفق به سطحی از رشد و بلوغ اجتماعی 
می رسند و هیچ گاه به حریم شخصی دیگران تعرض 
ازدواج کرده اید،  که  فکر می کنید حالا  اگر  نمی کنند. 
می توانید یکدیگر را کنترل کنید سخت در اشتباهید شما 
در ازدواج هم باید برای استقلال هم ارزش قائل شوید. 
این کار سبب افزایش اعتماد به نفس در هردو طرف و 

افزایش صمیمیت می شود.
به یک متخصص مراجعه نمایید

اگر شما دچار بی اعتمادی نسبت به همسر و یا وسواس 
و شکاکی هستید و یا ترس از دست دادن همسرتان را 
دارید بهتر است به یک زوج درمانگرمراجعه نمایید زیرا 
تهدید  شما  روان  سلامت  مدت  طولانی  در  موارد  این 
خواهد کرد و احتمال ابتلا به انواع اختلالات روانی نظیر 

افسردگی و وسواس فکری افزایش می دهد.
ارتباطی شما و همسرتان،  بررسی سبک  با  درمانگر 
می تواند اشتباهات رفتاری و شناختی رابطه تان را بیابد و 
شما را درمان نماید تا هیچ گاه برای داشتن یک زندگی 

رضایت بخش به کنترل همسرتان نیاز نداشته باشید.
نکته آخر:

به گزارش وب گاه نمناک، شما برای آنکه کنترل کامل 
همسرتان را در دست داشته باشید، بهتر است کنترل یک 
چیز او را به دست بگیرید و آن هم قلب شوهرتان است 
پس هیچ گاه مخفیانه گوشی همسرتان را چک نکنید و 
سعی کنید قلب او را به دست آورید، اینگونه او هیچ وقت 

از شما موضوعی را پنهان نخواهد کرد.

چرا برخی گوشی همسرشان را چک می کنند؟

اشتباهی به نام چک کردن گوشی همسر

درگفت وگو با دو استاد حوزه و دانشگاه بررسی شد؟

چگونه حال خوش معنوی ماه رمضان را ماندگار کنیم؟
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معاون راهداری سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای:

4۰۰ نقطه حادثه خیز جاده های کشور
 رفع خطر می شود

معاون سازمان راهداری برنامه سازمان را در سال جاری رفع ۴۰۰ نقطه حادثه خیز 
در کشور عنوان کرد و گفت: با تاکید وزیر راه و شهرسازی ۸۷۸ نقطه حادثه خیز در 

کشور تا پایان دولت سیزدهم رفع خطر خواهد شد
رضا اکبری در خصوص برنامه آن سازمان برای رفع نقاط حادثه خیز در سال 
جاری با اشاره به اینکه سال گذشته در مجموع حدود ۶۰۰ نقطه حادثه خیز رفع 
خطر و ایمن سازی شد، گفت: برای سال جاری تکمیل ۳۰۰ پروژه نیمه تمام 
باقیمانده از سال های گذشته در برنامه اصلاح است که این اصلاحات در جاده ها و 

مسیر شامل اصلاح نقاط تقاطع، احداث تقاطع، تعریض جاده است.
معاون راهداری سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای ادامه داد: علاوه بر 
تکمیل ۳۰۰ پروژه نیمه تمام در تفاهم با پلیس در اسفندماه سال گذشته مقرر است 

تا در دولت سیزدهم ۸۷۸ نقطه حادثه خیز رفع خطر شود.
اکبری تصریح کرد: برای رفع نقاط حادثه خیز، اسفندماه سال گذشته با پلیس 

تفاهم شد تا ۸۷۸ نقطه حادثه خیز رفع خطر شود.
وی افزود: طرح های رفع نقاط حادثه خیز در سازمان راهداری از ۱۹ فروردین در 
دست تهیه قرار گرفت و با تمامی استان ها جلسات کارشناسی برگزار شد. در برنامه 
است تا موارد کارشناسی شده با اولویت بندی در دستور کار قرار بگیرد که در ۲ ماه 

آتی اینکار به مرور انجام خواهد شد.
معاون سازمان راهداری گفت: در برنامه است تا در سال جاری از ۴۰۰ نقطه 
پرخطر رفع خطر انجام شود. تلاش خواهیم کرد تا این نقاط اولویت دار پرخطر در 

سال جاری رفع خطر شود.
وی پیش بینی کرد تا رفع خطر از این نقاط ۸ هزار میلیارد تومان هزینه داشته 

باشد.
اکبری یادآور شد: با تاکید وزیر راه و شهرسازی ۸۷۸ نقطه حادثه خیز در کشور تا 

پایان دولت سیزدهم رفع خطر خواهد شد.
 

یک مقام مسئول :

تامین منابع مورد نیاز چالش افزایش 
قیمت گندم است

یک مقام مسئول گفت: درخواست افزایش قیمت گندم زودتر از زمان موعد 
و سال زراعی داده شده است بنابراین باید یک متمم به لایحه بودجه افزوده و به 

تصویب نمایندگان مجلس برسد.
تعیین  آن  زراعی  سال  در  محصول  هر  قیمت  ،معمولًا  گزارش  این  براساس 
می شود. گندم یکی از مهم ترین و استراتژیک ترین محصول در تضمین امنیت 
غذایی هر کشوری به شمار می رود. تعیین قیمت آن شهریور هر سال بر اساس 
سال زراعی آن انجام می شود اما امسال گندم کاران با اشاره به افزایش نرخ تورم 
درخواست افزایش نرخ پیش از موعد مقرر )شهریور( را دارند. شهریور سال گذشته 
قیمت هر کیلو گندم ۱۱.۵۰۰ تومان تعیین شد به اضافه ۱,۵۰۰ تومان یارانه ای 
که دولت به این محصول استراتژیک اختصاص داد در نهایت قیمت خرید هر کیلو 
گندم ۱۳ هزار تومان بود اما با درخواست کشاورزان قرار است قیمت جدید از سوی 

شورای قیمت گذاری محصولات کشاورزی اعلام شود.
شاهپور علایی مقدم، معاون برنامه ریزی و اقتصادی وزارت جهاد کشاورزی درباره 
وضعیت تعیین قیمت جدید گندم به مهر گفت: طرح افزایش قیمت گندم دارای 
ایراداتی بود که دوباره به کمیسیون ذیل شورای قیمت گذاری محصولات کشاورزی 
برای رفع اشکالات ارجاع شد. وی افزود: عمده مشکل در تأمین منابع اعتباری 
است که باید در بودجه ۱۴۰۲ دیده شود. در حال حاضر چون درخواست افزایش 
قیمت زودتر از زمان موعد و سال زراعی است باید یک متمم به لایحه بودجه ۱۴۰۲ 

افزوده و به تصویب نمایندگان مجلس شورای اسلامی برسد.
گفتنی است رئیس بنیاد ملی گندمکاران عنوان کرده قیمت پیشنهادی خرید 
گندم باید کیلویی ۱۷ هزار تومان باشد و این عدد قابل دفاع و بر پایه هزینه تمام 

شده تولید به دست آمده است.

سرپرست وزارت جهاد کشاورزی:

مطالبات پنبه کاران پرداخت شد
سرپرست وزارت جهاد کشاورزی از پرداخت صد درصدی مطالبات پنبه کاران با 

قیمت حمایتی خبر داد.
 سید محمد آقامیری در رابطه با پرداخت مطالبات پنبه کاران کشور اظهار کرد: 
پنبه محصول مهمی در بخش کشاورزی است و در راستای حمایت از تولید داخلی 
و استمرار آن، پرداخت مطالبات در سه استان کرمان، آذربایجان شرقی و اردبیل 

انجام و تصفیه حساب کامل شد.
وی افزود: خرید توافقی از پنبه کاران در راستای حمایت دولت سیزدهم از تولید و 
در اقدام مثبتی دیگر، پس از سال ها در محصول پنبه انجام شد. آقامیری با اشاره 
بر شعار امسال مبنی بر رشد تولید خاطرنشان کرد: امسال تولید پنبه نسبت به 
مدت مشابه سال زراعی گذشته ۳۰ درصد رشد داشته است. سرپرست وزارت 
جهاد کشاورزی با تاکید بر پرداخت مطالبات سایر محصولات کشاورزی گفت: 
پرداخت مطالبات خرید تضمینی بعد از محصول زعفران و پنبه در راستای حمایت 
از کشاورزان کشور در دیگر محصولات کشاورزی نیز ادامه و به عموم کشاورزان 
اطلاع رسانی خواهد شد. وی با اشاره به اقدامات انجام شده در اجرای طرح فجر 
تا فطر، بر رفع ایرادها و تکامل این طرح و تداوم اجرای آن در سال جاری تاکید کرد 
و گفت: بنا داریم با رفع ایرادات، طرح قبلی را به شکل تکامل یافته در سال جدید 
اجرایی کنیم، از این رو در تلاشیم با توسعه عوامل عرضه در سراسر کشور و افزایش 

تولید به همراه مدیریت در بازاررسانی، غذای ارزان به دست مردم برسد.

سقف وام قرض الحسنه ۳۰۰ میلیون شد
 سقف فردی تسهیلات و مبلغ تسهیلات قرض الحسنه شرکت های حقوقی در 

بانک های قرض الحسنه به میزان ۵۰ درصد افزایش یافت.
طبق اعلام بانک مرکزی و بر اساس تصمیمات متخذه در کمیسیون پولی و 
بانک های  تسهیلات قرض الحسنه  فردی  که سقف  است  مقرر شده  اعتباری 

قرض الحسنه از دو میلیارد ریال به سه میلیارد ریال افزایش یابد.
همچنین مبلغ تسهیلات قرض الحسنه شرکت های حقوقی )کسب و کارهای 
خرد و دانش بنیان( از مبلغ پنج میلیارد ریال به مبلغ ۵ /۷ میلیارد ریال افزایش 
می یابد. بر این اساس، بانک قرض الحسنه مهر ایران و بانک قرض الحسنه رسالت 
می توانند با رعایت سایر شرایط و ضوابط نسبت به افزایش سقف تسهیلات قرض 

الحسنه اقدام کنند.

رئیس اتاق بازرگانی ایران و چین خاطر نشان کرد: نمی توان انتظار داشت سیاست 
و برنامه های اقتصادی در شرایطی که با تورم بالای ۴۰ درصد مواجه ایم به درستی اجرا 
و اعمال شوند؛ تورم فعلی به شدت قابلیت پرش به بالاتر از این را دارد. به نظر می رسد 
در شرایط فعلی هیچ سقفی را نمی توان برای درآمد ثابت در نظر گرفت که زورش به 

تورم فعلی برسد.
مجیدرضا حریری در گفت وگو با ایلنا، تشخیص درد را نخستین قدم برای عبور از 
شرایط فعلی اقتصادی کشور معرفی کرد  و افزود: پیدا کردن عیب در درمان و معالجه 
آن موثر است؛ اگر این ذهنیت وجود دارد که افراد برای گذر از این شرایط موثر  هستند 
و با تغییر آنها می توان امیدوار به حل مشکلات بود به این معناست که حاکمیت باور 
دارد که سیاست های درست وضع کرده و حال منتظر افرادی است که بتواند خود را 

با این سیاست ها همگام کند.
وی با تاکید بر عدم سیاست گذاری شایسته در اقتصاد، گفت: دولت سیزدهم در 
روزهای نخست روی کار آمدنش تصور روشنی از اقتصاد ایران نداشت به همین دلیل 
به سادگی سخنانی را طرح می کرد که هر کارشناسی می دانست امکان اجرایی شدن 
آنها غیرممکن و یا دشوار است؛ از جمله وعده های ایجاد یک میلیون شغل، ساخت ۴ 
میلیون مسکن در پایان ۴ سال دوره ریاست جمهوری و .... به عبارت دیگر سخنان و 

شعارهایی را طرح می کرد که چندان با واقعیت بیرونی مطابق نبود.
تورم کلیه سیاست گذاری های کشور را تحت تأثیر قرار داده است 

حریری با اشاره به لزوم واکاوی عملکرد افراد در فضا و مفهوم حاکم، تصریح کرد: 
مفهوم اصلی این است که ما در کشور سیاست گذاری مشخصی نداریم و برای 
معضلات اصلی کشور تعیین تکلیف نمی کنیم؛ به عنوان مثال در بحبوحه انتخابات 
سیزدهمین دوره ریاست جمهوری من در یادداشتی به این موضوع پرداختم که 
افرادی که می خواهند بر مسند قدرت بنشینند باید به یکسری پرسش های اصلی 
پاسخ بدهند؛ نخستین پرسش این دست که می خواهند با تورم موجود در کشور 
چگونه برخورد کنند؟ بعد از استقرار دولت باز بر این نکته تاکید کردم که هر سیاستی 

که اتخاذ شود باید پیوستی مشخص با اقتصاد داشته باشد و این پاسخ را بدهد که این 
سیاست در حوزه تورم چه اثری می گذارد؟ من خطر اصلی اقتصاد را از ۴ سال پیش 

موضوع تورم می دانستم.
رئیس اتاق بازرگانی ایران و چین با بیان اینکه تورم کلیه سیاست گذاری های کشور 
را تحت تأثیر قرار داده است، گفت: نمی توان انتظار داشت سیاست و برنامه های 
اقتصادی در شرایطی که با تورم بالای ۴۰ درصد مواجه ایم به درستی اجرا و اعمال 
شوند؛ تورم فعلی به شدت قابلیت پرش به بالاتر از این را دارد. به نظر می رسد در 
شرایط فعلی هیچ سقفی را نمی توان برای درآمد ثابت در نظر گرفت که زورش به تورم 
فعلی برسد. بانک مرکزی و مرکز آمار با فرمول های پیچیده و تغییر در سبد خانوارها 
و .... تلاش دارند که رقم تورم را پایین بیاورند این در حالیست که تورم را می توان 

زمانی که به فروشگاه  برای خرید می روید به خوبی احساس کنید.
وی کاهش حجم پول نفت را یکی از دلایل ایجاد تورم در کشور دانست و افزود: باید 
دلایل تورم موجود در کشور را جست وجو کنیم؛ به نظر می رسد قصه از ۵۰ سال پیش 
آغاز شد یعنی زمانی که پول نفت به دست دولت ها آمد و همین موضوع زیرساخت 
اقتصاد را خراب و دولت ها را بزرگ، پرهزینه و بی خاصیت کرد؛ ۵۰ سال است که کشور 
به تورم ۲ رقمی عادت کرده ولی هموراه این تورم بنا به روایتی از ۱۶ درصد بالاتر نرفته 
است و در اوج آن با تورم ۲۰ تا ۲۱ درصدی مواجه بودیم. اما از یک زمان به بعد اتفاقی 
رخ می دهد که به راحتی از تورم ۴۰ درصدی عبور کردیم و کشور و اقتصاد این تورم را 

به راحتی در خود هضم کرد.
به گفته حریری؛ دلیل تورم فعلی سیاسی است نه اقتصادی. چراکه در گذشته 
دولت ها ماله ای به نام پول نفت داشتند که می توانست با تکیه به آن بر روی تمام نقاط 
ضعف سیاست گذاری، اجرا، رانت و .... سرپوش بگذارد اما از یک مقطع به بعد پول 
نفت به موقع به دست آنها نمی آمد و این موضوع یکی از علت های مهم ایجاد تورم 
 شد. دولت ها نمی دانستند چگونه در شرایطی که پول نفت ندارند اما هزینه هایشان 
مانند گذشته است خود را اداره کند از این رو چاره ای جز چاپ اسکناس نداشتند و 

نقدینگی بدون پشتوانه و رشد اقتصادی خلق کردند.
خصوصی کردن کمپانی ها بزرگ و تاثیر آن در اقتصاد کشور 

این فعال اقتصادی با اشاره به خصوصی کردن کمپانی ها بزرگ و تاثیر آن در اقتصاد 
کشور، گفت: باید به تورم، پول نفت و تشدید تحریم ها در نیمه دوم دهه ۸۰ قصه ای 
دیگر به نام خصوصی سازی و تشکیل کمپانی های بزرگ بی صاحب را نیز اضافه کنیم؛ 
کمپانی هایی که مشخص نیست صاحبان آنها چه کسانی هستند مردم یا دولت. عموم 

این کمپانی ها از سوی مدیرانی اداره می شوند که به هیچ نهادی پاسخگو نیستند.
 رییس اتاق مشترک ایران و چین ادامه داد: این کمپانی ها در گذشته دولتی بودند و 
مجلس وزیر را نسبت به عملکرد آنها پاسخگو می کرد اما بعد از قصه خصوصی سازی 
امکان نظارت بر عملکرد آنها حذف شد و از سوی دیگر نیز چندان خصوصی هم 
نبودند که سهام داران آنها در مجمع بتوانند سوال کنند در مجمع وزیر و ۲ عضو دیگر 
تشکیل جلسه می دادند. امروز بخش عمده ای از اقتصاد توسط چنین بنگاه های 
نهادها،  دولت ها،  می تواند  حاکمیت  می شود  اداره  حاکمیت  منصوب  مدیران  با 

آستان ها، ستادها و .... باشد.
وی با بیان اینکه مدیران کمپانی های خصولتی باهدف بستن بار خود پشت میز 
می نشیند، گفت: این مدیران از آنجایی که خود را ملزم به پاسخگویی به هیچ نهادی 
نمی دانند با ثروت و موقعیتی که از همین راه به دست می آورند برای خود پشتوانه 
سیاسی خلق و اینگونه سیاست مدار می سازند. وزیر کشور دولت روحانی می گفت: 
" پول های کثیف نماینده تعیین می کند"  طرح چنین سخنانی نشان می دهد که 
چنین واقعیاتی در جامعه بوده و هست که این موضوعات طرح می شود. برای تثبیت 
موقعیت اقتصادی و سیاسی و ایجاد رانت برای عده ای معدود و خاص چاره ای جز 
خلق پشتوانه سیاسی وجود ندارد در نتیجه طیفی در تمام نهادها و قوای سیاسی 
کشور هوادار این مدیران هستند و چه بخواهیم چه نخواهیم اختیار سیاست کشور در 

دست کسانی می افتد که در اقتصاد رانت دارند.
دستمزد بگیران هر روز فقیرتر می شوند 

این فعال اقتصادی عبارت " کاسبان تحریم" را واقعی دانست و افزود: فشار اعمال 
تحریم ها را مردم عادی حس می کنند چراکه عده ای خاص از این تحریم ها سود 
می برند؛ آنها نمی خواهند که شرایط تغییر کند و در نتیجه با اقتصادی مواجه هستیم 
که از بالاترین مقام کشور یعنی رهبری تا طبقات پایین جامعه هیچ کدام از آن رضایت 

ندارد و هیچ دولتی هم نمی توانند از آن دفاع کنند.
حریری با انتقاد از مدل انتخابی حاکم بر اقتصاد کشور، اضافه کرد: در جایی 
اقتصاد ایران مانند اقتصادهای لیبرال یا نئولیبرال های معروف دنیا مانند آمریکا عمل 
می کند و به روابط بازار اهمیت و آن را در اولویت قرار می دهد و اجازه می دهد عرضه، 
تقاضا و بازار آن را اداره کند اما در جایی دیگر آنچنان بسته می شود که اتحاد جماهیر 
شوری سابق به پای آنها نمی رسد و کاملا مسلط بر اقتصاد می شود و بگیر و ببند و 
ممنوع کن عمل می کند. به نظر بنده مدل فعلی اقتصاد ایران، التقاطی است به این 
معنا که نه این است و نه آن. به نظر می رسد نخست باید تصمیم بگیریم که با چه مدلی 
می خواهیم اقتصاد را مدیریت کنیم. بنده دیگر تعصبی به مدل خاص اقتصادی 
ندارم چه اقتصاد نهادگرا و متمرکز و چه اقتصاد لیبرال و آزاد هر کدام را انتخاب کنیم 
نتیجه از امروز بهتر خواهد شد. رئیس اتاق مشترک ایران و چین در پایان تصریح کرد: 
طبقه میانی کشور و دستمزد بگیران ثابت هر روز فقیرتر شوند؛ بدون تردید در این 
شرایط امکان تصور ثبات در حوزه های اقتصادی، سیاسی و اجتماعی دشوار است 
و این بی ثباتی کشور را در حالت کژدار و مریض نگه می دارد و با کوچکترین جرقه 
اجتماعی، سیاسی و اقتصادی مملکت دچار بحران های بلندمدت می شود که شرایط 
رانت خواری و غیره را تحمیل می کند. به نظر می رسد اگر این چرخه ادامه پیدا کند به 

جز اضمحلال جامعه چیز دیگری در انتظار نداریم.

رئیس اتاق بازرگانی ایران و چین:

کاسبان تحریم نمی خواهند شرایط کشور تغییر کند

اقتصادی

متن آگهی مزایده
آگهی مزایده یک دستگاه خودروی سواری پراید - جی ال ایکس آی مدل ۱۳۸۷ رنگ سفید - به شماره انتظامی 

۹۵ د ۹۴۴ ایران ۱۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۲۴۴۸
بموجب پرونده اجرایی کلاسه ۱۴۰۱۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۲۴۴۸) با شماره بایگانی ۱۴۰۱۰۲۶۳۲( متعهد: محمد 
داودی – متعهدله فرشته محققی با موضوع لازم الاجرای وصول مهریه تعداد پنجاه سکه تمام طلای بهار آزادی 
عندالمطالبه به استناد سند ازدواج : شماره سند: ۶۲۶۳ ، تاریخ سند ۱۳۸۹/۰۶/۲۶ ، دفترخانه صادر کننده 
: دفترخانه ازدواج شماره ۲۰ و طلاق شماره ۲۰ شهر قم استان قم یک دستگاه خودروی سواری پراید جی ال 
ایکس آی مدل ۱۳۸۷ رنگ سفید - به شماره انتظامی ۹۵ د ۹۴۴ ایران ۱۶ با مشخصات ذیل متعلق به آقای محمد 

داودی در قم پارکینگ خلیج فارس بازداشت گردیده و از طریق مزایده  به فروش می رسد.
مشخصات فنی خودرو بر اساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

یک دستگاه خودروی سواری پراید جی ال ایکس آی مدل ۱۳۸۷ شماره انتظامی ۹۵ د ۹۴۴ ایران ۱۶ شماره 
شناسی: ۱۴۱۲۲۸۷۸۹۵۱۵۶S شماره موتور : ۲۷۱۳۷۶۷ 

مشخصات بدنه بر اساس گزارش کارشناس محترم دادگستری:
اتاق و بدنه سالم موتور : خاموش حد مدل و کارکرد گیربکس و دیفرانسیل: در حد مدل و کارکرد-  شیشه ها سالم 

- تجهیزات ندارد - لبه کاپوت و دربهای سمت راست لکه گیری جزئی شده - تایرها ۴۰درصد
ارزیابی :

خودروی مذکور توسط کارشناس محترم دادگستری به مبلغ ۱۵۵/۰۰۰/۰۰۰تومان ) صد و پنجاه و پنج میلیون 
تومان ( ارزیابی نموده است.

مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز دوشنبه ۱۴۰۲/۰۲/۱۸ در خیابان ساحلی )لواسانی ( 

نبش کوچه ۷ - طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم - اداره اجرای اسنادرسمی قم انجام می شود.
بالاترین  به  و  شروع   ( تومان  میلیون  پنج  و  پنجاه  و  صد   ( تومان  مبلغ ۱۵۵/۰۰۰/۰۰۰  از  مذکور  مزایده 
کارشناسی  مبلغ  از  درصد  ده  پرداخت  به  منوط  مزایده  در  شرکت  شد.  خواهد  فروخته  پیشنهادی  قیمت 
واریز  شناسه  با   IR  ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳ شبا  شماره  به  ثبت  سپرده  حساب  به 
۱۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۳۳۵۱۲۰۰۶ میباشد حتی بستانکار پرونده هم اگر قصد شرکت و رقابت 
در مزایده را دارد می بایست ۱۰ درصد را پرداخت نمائید و حضور خریدار با نماینده قانونی او در جلسه مزایده 
الزامی است و برنده مزایده مکلف است ما به التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به 
حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر ، مانده فروش 
را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد. و 
در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید میگردد. در ضمن بدهی های خودرو اعم از 
مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عه برنده 
مزایده خواهد در صورت توافق بر واریز غیر نقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار بر اساس توافق کتبی اقدام 
خواهد شد و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. لازم به ذکر است وفق ماده ۳۹ مکرر 
آیین نامه اجرا چنانچه برنده مزایده بستانکار پرونده باشد. بدهکار تا ۲ ماه از تاریخ برگزاری مزایده مهلت خواهد 
داشت نسبت به تسویه بدهی خود اقدام و از انتقال اجرایی جلوگیری نمایید. بدیهی است که انتقال اجرایی به نام 

بستانکار برنده مزایده پس از گذشت مهلت ۲ ماهه خواهد بود).م الف :۱۶۲۸۷(
رئیس اداره اجرای استاد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده : ۱۴0۲/0۲/06

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه افزایش 
حداقل ۲۷ درصدی حقوق در سال جاری در احکام 
کارگران بخش خصوصی و دولتی اعمال شده گفت: 
پرداخت حقوق فروردین بازنشستگان کشوری با اعمال 
افزایش، طبق قانون مصوب مجلس صورت گرفت. این 
افزایش در احکام حقوقی بازنشستگان تامین اجتماعی 
نیز اعمال شده است و از اردیبهشت پرداخت خواهد 
شد. مابه التفاوت ناشی از افزایش حقوق فروردین نیز با 

حقوق اردیبهشت پرداخت می شود. 
سیدصولت مرتضوی با اشاره به بسته های حمایتی 
این وزارتخانه برای جامعه هدف بازنشستگان و بیمه 
شدگان گفت: بالغ بر ۱۴.۵ میلیون بیمه شده اصلی 
داریم و شمار مجموع بازنشستگان کشوری و تامین 

اجتماعی به حدود شش میلیون نفر می رسد.
وی افزود: برای جامعه هدف مذکور تمهیدات لازم بهداشتی و درمانی به عمل آمده است و تمام بیمه شدگان تامین 
اجتماعی در مراکز ملکی که متعلق به سازمان تامین اجتماعی هستند تحت درمان قرار گرفته و درمان و دارویشان در سه 
سطح رایگان است. همچنین اگر به مراکز درمانی وزارت بهداشت مراجعه کنند فرانشیز ۱۰ درصدی از آنها اخذ می شود 

که در تلاشیم همین را نیز به حداقل برسانیم.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اضافه کرد: بازنشستگان بالای ۶۵ سال در تمام سطوح و مراکز درمانی درمان در هر 
سه سطح رایگان درمان می شوند. مراجعات سرپایی، مراجعات  کلینیکی و پاراکلینیکی و مراجعات بستری این سه سطح 
هستند.  مرتضوی با اشاره به اینکه همواره تلاش می شود تا به فراخور وسع اقتصادی نسبت به افزایش حداقل حقوق 
جامعه هدف اقداماتی انجام دهیم گفت: برای آتیه کارگران اقدامات خوبی انجام می شود و از حق بیمه ای که می پردازند 

۲۳ درصد آن را کارفرما تقبل می کند که برای آتیه بازنشستگی ذخیره می شود.
وی ادامه داد: برای راه اندازی تعاونی های مسکن تلاش می کنیم. بخش قابل توجهی از هدف ما مسکن دار شدن قشر 
کارگر است.  وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پاسخ به این پرسش که »میزان افزایش حقوق کارگران ۲۷ درصد اعلام شد، 
بازنشستگان چه طور و آیا در احکام حقوقی اعمال شده است؟« گفت: همه ساله به استناد تبصره های ۱ و ۲ ماده ۴۱ 
قانون کار، جامعه ای متشکل از نمایندگان کارگران، نمایندگان کارفرمایان و نمایندگان دستگاه های اجرایی ذیل شورای 

عالی کار تشکیل جلسه می دهند و ساعات طولانی در حال رایزنی هستند تا به تصمیمی برسند.
وی با بیان اینکه این افزایش در احکام کارگران بخش خصوصی و دولتی اعمال شد گفت: پرداخت به بازنشستگان 
کشوری با اعمال افزایش، طبق قانون مصوب مجلس صورت گرفت. این افزایش در احکام حقوقی بازنشستگان تامین 
اجتماعی نیز اعمال شده است و از اردیبهشت پرداخت خواهد شد. مابه التفاوت ناشی از افزایش حقوق فروردین نیز با 

حقوق اردیبهشت پرداخت می شود.

وزیر راه و شهرسازی با تاکید بر تحکیم و تقویت روابط 
اقتصادی ایران و سوریه از گفتگوی مقامات دو کشور برای 
گسترش روابط اقتصادی در بخش های دریایی، ریلی و 

کاهش تعرفه تجارت آزاد خبر داد.
مهرداد بذرپاش وزیر راه و شهرسازی و رئیس کمیسیون 
مشترک ایران و سوریه صبح روزسه شنبه در رأس هیئت 
مورد  ورود  بدو  در  و  شد  سوریه  کشور  وارد  پایه ای  بلند 
استقبال سامر الخلیل رئیس کمیسیون مشترک ایران و 
سوریه قرار گرفت.وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: بین دو 
کشور روابط بالایی وجود دارد و دو کشور ایران و سوریه 
اما در حوزه  روابط سیاسی هستند  بالاترین سطح  در 
اقتصادی امکان توسعه روابط بسیار فراهم می باشد که در 

صدد هستیم تا روابط اقتصادی را گسترش بدهیم.
رئیس کمیسیون مشترک ایران و سوریه افزود: مهمترین موضوعاتی که در کمیسیون مشترک طی امروز و فردا دنبال 
می کنیم شامل اقتصاد دریامحور است که برنامه های خوبی تدارک دیده شده است همچنین در بخش ریلی نیز اتحاد 

بین ایران، عراق و سوریه و احیا و توسعه خطوط ریلی در حوزه های ترانزیت باری و مسافری مدنظر می باشد.
این مسیر در گذشته بین سه کشور بوده است اما در طول سالیان قبل به دلیل جنگ ها و مشکلاتی که بر کشور سوریه 
تحمیل شده است برخی از بخش های خطوط ریلی از بین رفته است که نیاز به ترمیم و بهسازی مجدد دارد که یکی از 

موضوعات جدی مورد بحث در این سفر می باشد.
بذرپاش از دیگر محورهایی که دو کشور مورد بررسی قرار می دهند را کاهش تعرفه تجارت آزاد بین دو کشور عنوان کرد 

و بر پیشبرد آن تاکید کرد.به گفته وی، موضوع تبادلات بانکی نیز در سفر به سوریه دنبال خواهد شد.
وی گفت: اگر تبادلات بانکی برقرار نباشد تسهیل تجارت اتفاق نمی افتد که تمهیدات خوبی را بانک مرکزی ایران 
اندیشیده است و با بانک مرکزی سوریه طی امروز و فردا گفتگو می کنیم تا این تبادلات هرچه سریع تر برقرار شود. در 
بخش های کشاورزی و صنعتی، ایران کارخانه های خوبی را در گذشته در سوریه احداث کرد که به دلیل جنگی که به این 

کشور تحمیل شد در آنها وقفه افتاد که باید هرچه سریع تر این کارخانه ها به مدار تولید بازگردد.
بذرپاش افزود: بازار سوریه برای کالاها و تولید کنندگان ایران بازار جذابی است همچنین بازار ایران نیز می تواند بازار 

مناسبی برای کشور سوریه باشد تا به زودی تراز دو کشور در بخش اقتصادی به تراز مناسبی برسد.
تحکیم و تقویت روابط اقتصادی ایران و سوریه

وزیر راه و شهرسازی توضیح داد: در صدد هستیم تا در کوتاه ترین زمان ممکن با تاکید رئیس جمهور روابط دو کشور در 
بخش اقتصادی تحکیم و تقویت شود.

وی اظهار امیدواری کرد تا در پایان این نشست دو روزه که با وزرا و مقامات کشور سوریه برگزار می شود فصل نوینی بین 
دو کشور دوست و برادر ایران و سوریه در بخش اقتصادی ایجاد خواهد شد.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی خبر داد:

اعمال افزایش حقوق  ۱4۰۲برای کارگران و بازنشستگان
وزیر راه و شهرسازی در سفر به دمشق تاکید کرد؛

گفتگوی ایران و سوریه برای گسترش روابط دریایی و ریلی
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امیرقلعه نویی: 

علاوه بر سرمربی تیم ملی مدافع مربیان 
لیگ برتری هستم

سرمربی تیم ملی فوتبال کشورمان گفت: درگیر لیگ بوده ام و درباره خداحافظی 
برخی از بازیکنان تیم ملی چیزی نشنیده ام.

امیر قلعه نویی در خصوص جلسه روزسه شنبه با مسئولان فدراسیون فوتبال اظهار 
داشت: جلسه خیلی خوبی بود. جلسه اول در مورد برنامه های لیگ آینده بود که دو کار را 
انجام دادیم. یکی اینکه تقویم تیم ملی المپیک را برای اولین بار دیدیم. علاوه بر سرمربی 

تیم ملی، مدافع مربیان لیگ هم بودم.
* باید بتوانیم یک برنامه یک ساله بدهیم

وی افزود: خیلی مواقع منافع باشگاه ها را ارجح دانستیم. خودم هم مربی لیگ بودم. 
جلسه خیلی خوبی بود اما برخی جزئیات وجود دارد. باید جا به جایی شود. برنامه را به 
ما دادند. ما هم باید با همکاران بنشینیم و نهایی اش کنیم که به قول تاج بتوانیم یک 
برنامه یک ساله بدهیم. اگر این اتفاق بیفتد کار خوبی است. سهیل مهدی و کشوری هم 
مشکلات خودشان را دارند. برنامه ریزی یکساله شده، اگر اعلام نمی شود چون سرانجام 

مسائل دیگر هم هست.
*قرار شد برای تورنمنت کافا برویم و امکانات را ببینیم

مورد  در  تاج  مهدی  با  هم  بعدی  جلسه  گفت:  تاج،  با  جلسه  مورد  در  نویی  قلعه 
همکاران مان بود. او هم لطف کرد و حکم ما را داد. جلسه خیلی خوبی بود. برای تورنمنت 
کافا قرار شد برویم امکانات را ببینیم. خوشبختانه می گویند تیم کنیا اضافه شده، عمان 
هم هست. آنطور که می گفتند چمن مصنوعی نیست. طبیعی است. قرار شد برویم 

زمین و هتل را ببینیم. قرقیزستان است و چمن طبیعی دارد.
* رفتن به کافا در ۴ روز اخیر مشخص می شود

سرمربی تیم ملی در خصوص اینکه معلوم نیست به تورنمنت کافا بروند یا خیر، عنوان 
کرد: اگر شرایطی که مد نظر کادرفنی است فراهم باشد. قرار شده در ۴ روز اخیر مشخص 

شود.
*فیفادی بعدی یک برنامه خیلی خوب داریم

وی در مورد اینکه آیا برنامه جایگزین دارند، گفت: نه، یکی از مشکلات ما همین است 
ولی فیفا دی بعدی هم یک برنامه خیلی خوب داریم که خراطی، ممبینی و تارقلی زاده 

در حال تلاش هستند. یک برنامه خالی دیگر هم داریم.
*دو نام برای همکار خارجی معرفی کرده ایم

قلعه نویی در مورد اینکه آیا به جمع بندی برای معرفی دستیار خارجی رسیده، اظهار 
داشت: اجازه بدهید اسم نبرم. همکار است. دستیار نیست. دو اسم دادیم که هرموقع 

نبی با دپارتمان بین الملل نهایی کرد، اعلام می شود.
*از من درباره مسائل فنی بپرسید

وی در مورد اینکه آیا فدراسیون بودجه کافی برای تورنمنت کافا دارد، گفت: این را از 
مهدی تاج بپرسید. از من فنی بپرسید. سرمربی تیم ملی در خصوص اینکه زمان اعزام 
کادرفنی و اجرایی تیم ملی به قرعه کشی جام ملت ها ۱۹ اردیبهشت است، گفت: 
آنجا یک آنالیز جام جهانی است که دو روز قبلش می رویم. بعد از آن قرعه کشی جام 
ملت هاست. اول من و میرشاد ماجدی می رویم. ۲ روز برای آنالیز جام جهانی هستیم. 

بعد از آن ۳-۲ روز هم برای قرعه کشی جام ملت هاست.
*درباره خداحافظی برخی از بازیکنان تیم ملی چیزی نشنیده ام

قلعه نویی در مورد خداحافظی برخی بازیکنان مانند سامان قدوس و کریم انصاری فرد 
و اینکه آیا با این بازیکنان صحبت کرده، گفت: چون درگیر لیگ و در انتهای مسابقات 

هستند ما چیزی نشنیده ایم ولی اگر نیاز باشد صحبت هم می کنیم.
*هر کسی شایسته باشد در خدمتش هستیم

وی در خصوص اینکه آیا بازیکنانی مانند مرتضی پورعلی گنجی که در اردوی قبلی 
تیم ملی حضور نداشته اند قرار است همیشه نباشند، عنوان کرد: نه اصلا چنین چیزی 

نیست. هرکسی شایسته و عملکرد خوبی داشته باشد، در خدمتش هستیم.
*تیموریان خودش درباره حرف هایش پاسخ داد

سرمربی تیم ملی در مورد همکاران ایرانی اش و صحبت های آندرانیک تیموریان، 
گفت: چند نفری هستند. خودش در این مورد صحبت کرد.

 
وزیر ورزش و جوانان :

آقایی فوتبال  مان در آسیا باید در عمل 
نشان داده شود

وزیر ورزش و جوانان گفت: فوتبال ما آقای آسیا است و غیر از این نیست و این آقایی 
باید در عمل هم نشان داده شود.

حمید سجادی با تاکید بر اینکه دولت همواره حامی ورزش و باشگاه ها از جمله 
سرخابی های پایتخت بوده است، اظهار داشت: از ریاست محترم جمهور، وزیر اقتصاد و 
معاون اول رییس جمهور تشکر می کنم چون هر زمان که مشکلات ورزش چه در هیات 
دولت و چه به صورت خصوصی مطرح شد همه عزیزان بدون وقفه مشکلات را مرتفع 
کردند و پیش قدم بودند. وزیر ورزش و جوانان گفت: پرسیولیس و استقلال از تیم های 
پرطرفدار کشورمان هستند و همواره وظیفه ما در وزارتخانه این است که حامی این دو 
باشگاه بزرگ و مردمی باشیم تا مشکلات شان مرتفع شود. وزیر ورزش و جوانان بااشاره به 
سطح بالای فوتبال ایران در آسیا به لحاظ فنی اظهار داشت: فوتبال ما آقای آسیا است و 
غیر از این نیست و این آقایی باید در عمل هم نشان داده شود. در نظم و انضباط همواره 

ژاپن نمره لازم را می گیرد و ایران هم از نظر فنی حرفی در آسیا دارد.
چمن ورزشگاه آزادی تعویض می شود 

وی در بخش دیگر سخنانش به تعمیر و تجهیز ورزشگاه آزادی اشاره کرد و افزود: 
ورزشگاه آزادی به سرعت در حال تعمیر است. در اولین قدم سکوها در حال آماده سازی 
است تا در مرحله بعد چمن این ورزشگاه تعویض شود ولی همانطور که همه اهالی ورزش 
و فوتبال آگاه هستند ورزشگاه آزادی یک مجموعه دولتی است و تعمیر و تجهیز یک 

مجموعه دولتی یا خصوصی بسیار متفاوت است و زمان بیشتری را می طلبد.
وزیر ورزش و جوانان با بیان اینکه یکی از مشکلات پیش روی دو باشگاه استقلال و 
پرسپولیس شایعه سازی  است، اظهار داشت: وظیفه مدیران باشگاه ها این است که 
درخصوص این شایعه سازی ها و حاشیه ها شفاف سازی کنند چرا که همه ما در قبال 

مردم و طرفداران این باشگاه بزرگ پاسخگو هستیم.
ورزشکار و مربی باید حرفه ای رفتار کنند

وی در ادامه صرفه جویی اقتصادی و بهینه سازی در هزینه را مورد تاکید قرار داد و اظهار 
داشت: برخی اوقات اسراف های صورت گرفته باعث می شود مشکلات و حاشیه ها ایجاد 
شود. وقتی به سمت حرفه ای سازی می رویم باید در همه بخش ها حرفه ای عمل کنیم. 
سجادی تاکید کرد: باید نگاه حرفه ای بر ابعاد مختلف باشگاه حاکم شود به این ترتیب که 
ورزشکار از بدو ورود تا لحظه خداحافظی رفتار حرفه ای را انجام دهد. از دو باشگاه سرخابی 

توقع زیادی داریم تا همه رفتارها و کارهایی که مدیران انجام می دهند طبق اصول باشد.
 

رضا درویش: 

بدهی مالیاتی باشگاه پرسپولیس از سال 
۷۵ پرداخت نشده بود 

مدیرعامل باشگاه پرسپولیس گفت: باشگاه از سال ۷۵ تاکنون بدهی های مالیاتی را 
پرداخت نکرده بود که با زحمات وزیر ورزش بخش قابل توجهی از بدهی ها پرداخت شد.

رضا درویش مدیرعامل باشگاه پرسپولیس روز سه شنبه در جلسه مجمع عمومی عادی 
این باشگاه، اظهار داشت: بعد از اینکه به عنوان مدیرعامل انتخاب شدم و تکلیف هیئت 
مدیره مشخص شد، کمیته پنج گانه ای را تشکیل دادیم و هر کمیته وظیفه تخصصی خود 
را دنبال کرد. وی افزود: در گذشته باشگاه قبل از اینکه وارد فرابورس شود دارای ساختار 

خاصی نبود و بیشتر روی تفکرات مدیران اداره می شد.

ایمان / گزارش /جعفر عابدی ؛همانطوریکه در گزارش 
قبلی پیش بینی کرده بودیم که ری استور مدعی قهرمانی 
است این امر درجمعه شب اول اردیبهشت ماه در شب عید 
مبارک فطر محقق شد و ری استور بدون شکست با اقتدار بر 

سکوی قهرمانی ایستاد.
جام  فوتسال  رقابت های  قهرمانی  جام  معتبرترین  در 
رمضان این تیم ری استور بود که با غلبه برحریفان  صاحب 
جام قهرمانی شد.فینال رقابت های فوتسال جام رمضان 
شهید حیدریان با حضور ۲هزار تماشاگر مشتاق در سالن 
شهید حیدریان قم بین تیم های ری استور و عینک ولایت 
برگزار شد که در پایان این تیم ری استور بود که در ضربات 
پنالتی تیم قدرتمند ویک دست عینک ولایت را شکست داد  
و با اقتدار صاحب گردن آویز طلا شد و بر سکوی نخست 

ایستاد.
دو تیم در شرایطی به مصاف هم رفتند که در نیمه نهایی 
به سختی حریفان قدرتمند خودرا از گردونه مسابقات خارج 
کرده بودند.تیم عینک ولایت در نیمه نهایی دست به کار 
بزرگی زد و تیم دلسوختگان را باتمام ستاره هایش همچون 
علیرضا وفایی ،مسلم اولاد قباد،مسعود عباسی....و دیگر 
چهره های لیگ برتری را به زانو درآورد وراهی فینال شد وتیم 
ری استور هم در این مرحله سرخ پوشان سوهان خودکار را 
که در نیمکت خود مربی با تجربه ای همچون هادی رنجبر 
را  می دید در یک بازی جذاب وپرتنش والبته نفس گیر 

شکست داد و به فینال صعود کرد.
ورزش  کل  مدیر  خانی  سانی  باحضور  که  فینال  بازی 
بصورت  که  فوتبال   هیات  رئیس  باقری  دکتر  و  وجوانان 
مستقیم از کانال معتبر نبض ورزش با گزارش جذاب رضا 
جعفری از چهره های شناخته شده دنیای گزارشگری پخش 

می شد دوتیم بازی جذابی را به نمایش گذاشتند.
در یک سوی میدان تیم عینک ولایت سرمست از پیروزی 
مقابل دلسوختگان در غیاب تک ستاره خود فرهاد فلامرزی 
به حرکات  بهمن جعفری که از مس سرنگون تبریز برای این 
تیم بازی می کرد امیدوار بود ودر سوی دیگر میدان نیز ری 
استور نگران از غیبت ستاره های خود همچون تقی زاده 
مهدی بهمنی حمید رضا نجفی وسجاد نوروزی با تکیه بر 
بازیکنانی همچون سینا صولتی ،حسین امینی ،محسن 
کسب  دنبال  تکنیکی..به  هاتفی  محمد  البته  و  سابقی 

پیروزی در این میدان بزرگ و نفس گیر بود.
در نیمه اول تلاش هر دوتیم برای فتح دروازه ها بی ثمر بود 
ولی در نیمه دوم تماشاگران حاضر در سالن به مراتب بازی 

بهتری از هردو تیم شاهد بودند وخلق موقعیت گل از سوی 
هردو تیم هیجان را به سکوهای مملواز تماشاگر می کشید 
بخصوص بعداز گل عینک ولایت که توسط قاسم محمدی 

به ثمر رسید
تیم ری استور حملات زیادی را روی دروازه حریف تدارک 
دید شوتهای سنگین سینا صولتی و حرکات ویران کننده 
محمد هاتفی عرصه رابر عینک ولایت تنگ کرد وبالاخره 
درست ۵ دقیقه به اتمام بازی حسین امینی با یک شوت فنی 
بازی را به تساوی کشاندو سالن را به اوج هیجان رساند و در 

ادامه این ضربات پنالتی بود که تعیین کننده قهرمان این 
دوره از مسابقات بود .که در ضربات پنالتی شاگردان مرتضی 
تکیه ای بهتر عمل کردند بخصوص آخرین پنالتی را علی 
کشوری با اعتماد به نفس کامل ودر کمال آرامش به تور دروازه 
حریف دوخت وبا این ضربه طلایی تیم ری استور شگفتی 
ساز جام لقب گرفت وفاتح معتبرترین جام رمضان درقم شد.

در  زمانی  که  استور  ری  تیم  مدیر  نجفی  رضا  حمید 
پرسپولیس توپ می زد ودراین رقابت ها به دلیل مصدومیت 
از روی نیمکت تیمش را همراهی می کرد در حاشیه این 

رقابت ها   به خبرنگار ماگفت:تیم ری استور با کمک بازیکنان 
بومی فوتسال قم از یک دورهمی هفتگی تو این مسابقات 
شرکت کرد و من هم افتخار حمایت و جذب اسپانسر رو 
داشتم . جام رمضان یک ویترین کامل و جذاب از نمایش 
بازیکنان فوتسال در سطوح مختلف فنی از بازیکن لژیونر 
گرفته تا ملی پوش و بازیکنان لیگ برتری که با انگیزه های 
مختلف دراین رقابت ها شرکت کردند که این خود نشانگر 
سطح بالای فنی مسابقات بود . تیم ما سعید تقی زاده با 
تجربه رو در اختیار داشت که با توجه به هماهنگی انجام 
شده بین مدیران تیم فوتسال ارم کیش و ری استور این 
بازیکن دو بازی به صورت پروازی برای ما بازی کرد و کمک 

زیادی برای صعودما به فینال کرد .
وی افزود : مهدی بهمنی دیگر بازیکن لیگی ما هم به 
دلیل عقب افتادن بازی فینال امکان شرکت دراین مسابقه رو 
نداشت . سجاد نوروزی دیگر بازیکن توانمند ما در بازی نیمه 
نهایی مصدوم شد و مهدی نمازی هم به دلیل دوکارته شدن 
فینال رو از دست داد و ما مجبور شدیم از آقای حسین امینی 
عقبگیر تیم با وجود مصدومیت ۴۰ دقیقه کامل بازی بگیریم 
که زننده گل تساوی تیم بود روی نیمکت هم خودم بازی 
دوم مصدوم شدم و شرایط آمادگی بازی رو نداشتم و در واقع 
این روحیه شکست ناپذیری بچه ها باعث شد با غیرت بازی 
کنیم و به لطف خدا قهرمان شدیم . تیم مقابل قهرمان دوره 
قبلی مسابقات در۱۶ مسابقه گذشته ، فقط دوبار شکست 
خورده که هر دوبار هم مقابل بچه های یکدست و با روحیه  

ری استور بود
مدیر تیم ری استور تصریح کرد:محسن سابقی با گل های 
حساسش و سینا صولتی با هوش و توانمندی خودش ، رضا 
میرزایی با تجربه بالا و میثم مولایی با گرفتن سه پنالتی در 
فینال ،مهدی نمازی با زدن گل های حساس و زیبا ، محمد 
کوهستانی با مهار به موقع ضربه در فینال و انتقال تجربه به 
دروازه تیم و علی کشوری بازدن پنالتی قهرمانی ، زیر نظر 
مرتضی تکیه ای مربی با دانش و علی صفایی سرپرست با 

دیسیپلین همه و همه از عوامل موفقیت ری استور بودند.
اسامی بازیکنان تیم ری استور:

،مهدی  سابقی  ،محسن  امینی  ،حسین  میرزایی  رضا 
بهمنی  ،سینا صولتی ،مهدی نمازی ،علی کشوری  ،محمد 

کوهستانی ،میثم مولایی ،حمیدرضا نجفی 
سعید تقی زاده ،سجاد نوروزی ،محمد هاتفی ،سرمربی: 
،مدیر عامل:  ای ،سرپرست: علی صفایی  تکیه  مرتضی 

حمید رضا نجفی

پایان رقابت های فوتسال جام رمضان شهید حیدریان؛

ری استور فاتح جام رمضان شد

در هفته بیست و هفتم لیگ برتر اتفاقات زشت و زیبای زیادی رقم خورد ولی همه نتایج به 
سود پرسپولیس بود تا قرمزپوشان پایتخت صدرنشین باقی بمانند.

براساس این گزارش ، دیدارهای هفته بیست و هفتم لیگ برتر برگزار شد تا ۳ هفته به پایان 
مسابقات فوتبال باشگاهی کشور باقی مانده باشد.

نگاهی به اتفاقات زشت و زیبای این هفته می اندازیم؛
نتایج مسابقات:

تراکتور تبریز یک - پیکان تهران صفر ،پرسپولیس یک - استقلال صفر ،صنعت نفت آبادان 
۴- نساجی مازندران صفر ،هوادار تهران یک - گل گهرسیرجان یک

سپاهان اصفهان یک  - ملوان بندرانزلی یک ،آلومینیوم اراک صفر - ذوب آهن اصفهان 
صفر ،مس رفسنجان یک  - مس کرمان صفر ،فولاد خوزستان یک - نفت مسجدسلیمان 

صفر
زیبایی های هفته

برد پرگل صنعت نفت
صنعت نفت آبادان با سرمربی برزیلی هم  در این فصل یک تیم ناکام بود اما با حضور 
مربی ایرانی تبدیل به تیمی قدرتمند و هجومی شد و توانست ۴ بر صفر نساجی مازندران 
را شکست بدهد. نتیجه این بازی یکی از شگفتی های هفته بود. عبدالله ویسی که لقب 
عبدالله گواردیولا را در فوتبال به او داده اند توانست نساجی را با سرمربی اسپانیایی به چهار 
میخ بکشد! باشگاه نساجی هم به دلیل همین شکست کادرفنی و بازیکنان تیم را ۱۰ درصد 

مبلغ قرارداد جریمه نقدی کرد. نفت با این برد امیدهایش زنده شد. 
تراکتور اسپانیایی در راه  آسیا 

تراکتو با پاکو خمز اسپانیایی خود را تا رده چهارم جدول بالا کشیده و توانسته مدعی اصلی 
کسب سهمیه آسیایی شود. ظاهرا قرمزپوشان تبریزی می خواهند دوباره حضور در بالاترین 
سطح فوتبال قاره را تجربه کنند. پاکو خمز از جمله مربیان موفق خارجی در فوتبال کشورمان 
محسوب می شود و او توانسته رضایت هواداران سختگیر تراکتور را به دست بیاورد. خمز هم 

یکی  از چهره های موفق این هفته لیگ بود. 
دربی جوانمردانه

دربی کرمان کاملا جوانمردانه به پایان رسید و با وجود اینکه هر دو تیم مس رفسنجان و 
مس کرمان تقریبا هم خانواده هستند اما مس رفسنجان سومین شکست متوالی را به مس 
کرمان تحمیل کرد تا کرمانی ها بیش از گذشته خطر سقوط را احساس کنند و اکنون فقط 

یک امتیاز بیشتر از تیم صنعت نفت آبادان رده پانزدهمی دارد. 
تیم هفته: ملوان انزلی

ملوان بندرانزلی در ورزشگاه پر از تماشاگر نقش جهان اصفهان توانست در یک مسابقه 
دیدنی و مهیج سپاهان را متوقف کند. احتمالا  ملوان با این تساوی سرنوشت قهرمانی لیگ 
برتر بیست و دوم را تغییر بدهد. این تک امتیاز هم به تیم ملوان برای بقا در لیگ برتر کمک کرد 
و هم باعث شد پرسپولیس در صدر جدول باقی بماند. جالب اینکه در بازی رفت هم ملوان 

یک امتیاز در انزلی از سپاهان گرفته بود. 
گلباران پیراهن های پیشکسوتان سرخابی تفحص شده

دو پیراهن تفحص شده در مرز شلمچه که متعلق به شهدا بود نیز پیش از آغاز دربی صد 
پایتخت در ورزشگاه به نمایش درآمد و شماری از کادرفنی و عوامل برگزاری مسابقه شاخه 
های گلی را تقدیم به این پیراهن ها کردند. پیراهن پرسپولیس شماره ۱۳ و متعلق به محمد 

مایلی کهن بود و پیراهن استقلال هم با شماره ۵ بود که متعلق به شاهین بیانی است. 
دربی صدم با ۴ صحنه ماندگار و بحث برانگیز!

در دربی صدم برخلاف هیاهوها در زمین مسابقه نکات فنی زیادی نداشت و سه صحنه 
به یادماندنی در این مسابقه رقم خورد. اول، صحنه مشکوک دقیقه ۵ در محوطه جریمه 
که استقلالی ها مدعی هستند باید یک ضربه پنالتی برای استقلال اعلام می شد از جمله 
بحث برانگیزترین صحنه های دربی بود. البته برخی کارشناسان گفته اند که این صحنه 
پنالتی نبوده و برخی دیگر هم مدعی هستند که پنالتی استقلال را داور اعلام نکرد. دیگر 
صحنه برانگیز مسابقه دریبل های پشت سرهم مهدی قائدی بود که مهاجم این تیم، ۴ 
بازیکن پرسپولیس را در محوطه جریمه دریبل کرد ولی ضربه نهایی او  را مدافع و دروازه بان 

پرسپولیس دفع کردند.
شوت عیسی آل کثیر و گل سه امتیازی او یکی دیگر از صحنه های به یادماندنی دربی 
صدم بود.  البته یک صحنه بحث برانگیز دیگر این مسابقه زمانی بود که  رضا میرزایی بازیکن 

استقلال مثل یک کشتی گیر کنده  سعید صادقی بازیکن پرسپولیس را گرفت و بالا کشید!
سهیل فداکار، عیسی آل کثیر و ریکانی گلزنان هفته

آل کثیر مهاجمی که مصدومیتی طولانی مدت را پشت سر گذاشته بود در دربی صد دوباره 
متولد و یکی از حساس ترین گل های ورزشی خود را به استقلال زد. او پیش از این نیز یکبار به 
استقلال در گذشته گل زده بود که بازهم پرسپولیس با گل او برنده دربی شد. آن زمان فرهاد 
مجیدی سرمربی استقلال بود. طالب ریکانی بازیکن تیم نفت آبادان هم مقابل نساجی هت 
تریک کرد و سه گل از چهار گل تیمش را به ثمر رساند. البته دو گل  او از روی نقطه پنالتی 
زده شد. سهیل فداکار بازیکن ملوان که گل تساوی تیمش را به سپاهان زد نیز یکی از مهم 
ترین گلزنان این هفته بود این تک گل ممکن است سرنوشت قهرمانی لیگ را هم عوض کند. 

6 تیم در خطر سقوط !
همانقدر که جدول لیگ برتر در صدر هیجان انگیز است و سه تیم سپاهان، پرسپولیس و 

استقلال در کورس قهرمانی هستند در انتهای جدول نیز تیم ها شرایط نزدیک به هم دارند. 
از تیم یازدهم که پیکان تهران ۲۷ امتیازی است تا تیم نفت مسجدسلیمان قعرنشین در خطر 
سقوط قرار دارند. تیم مس کرمان با سه شکست متوالی در کانون بحران قرار گرفته و فقط با 

یک امتیاز بیشتر نسبت به نفت آبادان رده پانزدهمی ایستاده است. 
زشتی های هفته

محروم و مصدوم دربی
میلاد سرلک هافبک تیم فوتبال پرسپولیس که در دربی ۱۰۰ کارت زرد گرفت چهار اخطاره 
و محروم شد و در تیم استقلال هم یامگا به دلیل مصدومیت چند هفته ای دور از میادین 

خواهد بود.
ساپینتو همان همیشگی!

ریکاردو ساپینتو از نطر فنی یکی از مربیان قابل اعتناست اما از نظر کنترل احساسات و 
هیجانات خود توانایی های اندکی دارد! او بارها در این فصل به دلیل اعتراض های شدیدش 
به داوری و رفتارهای غیرقابل کنترلش محروم شد ولی مدتی بود که رفتارش روی نیمکت 
استقلال منطقی بود اما در دربی صدم پایتخت او دوباره اختیارش را از دست داد و در پایان 
مسابقه به سمت تیم داوری دربی رفت و به کنایه برایشان دست زد! البته در فیلمی هم که از 
او منتشر شده می گویند الفاظ زشت و رکیک خطاب به داور به کار برده است. الفاظی که 
در شان هیچ مربی و بازیکن و حتی هواداری نیست! باخت در دربی هم اتفاق تلخی بود که 

ساپینتو نتوانست آن را هضم کند ولی این باخت ارتباطی به داور مسابقه نداشت.
هرچند سرمربی استقلالی یک روز بعد از مسابقه مدعی شد که حرف بدی به داور نزده و 
فقط گفته است:»چرا بیشتر تصمیمات شما علیه تیم ما بود و چرا چند خطای واضح به سود 
تیم ما را نگرفتید؟ چرا فقط ۵ دقیقه وقت اضافه اعلام کردید، در حالی که بازی زمان اضافه 
بیشتری داشت و در همان وقت های اضافی هم بازی برای دقایقی متوقف شد که شما آن را 

حساب نکردید. ما لیاقت این را نداشتیم و شما کارتان را خیلی بد انجام دادید.«
شادی جنجالی بیرانوند

علیرضا بیرانوند دروازه بان تیم پرسپولیس بعد از پیروزی در دربی صدم هم به جای جشن 
گرفتن این پیروزی همراه با هواداران شان شادی جنجالی و غیر معمولی انجام داد که باعث 
شکایت باشگاه استقلال از این بازیکن به کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال شده است. بیرانوند 
با دست خطاب به هواداران تیمش گفت که سر تیم استقلال را بریدیم! بیرانوند در شرایطی 
این شادی جنجالی را انجام داد که برخی از کارشناسان به دلیل اینکه او دروازه بان تیم ملی 

است، این رفتار را ناشایست دانستند.
باید یادآور شد که عیسی آل کثیر پیش از این به دلیل یک شادی خیلی معمولی از سوی 

کنفدراسیون فوتبال آسیا با محرومیتی سنگین مواجه شد!
البته در این تیم هم افشین پیروانی در توجیه شادی بیرانوند گفت: »بروند شکایت کنند. 
مشکلی نیست ولی هرکسی به یک نحوی شادی می کند. یکی ایستاده و یکی متحرک 

شادی می کند که ما دیروز جزو متحرکین بودیم!«
بازار سیاه و بازار جعلی بلیت 

نحوه بلیت فروشی دربی باعث نارضایتی تمامی هواداران فوتبال شد و هم پرسپولیسی و 
هم استقلالی ها از این بابت گلایه های زیادی داشتند.در همان روز دربی شاهد بازارسیاه 
بلیت بودیم و هر قطعه بلیت مسابقه ظاهرا تا ۲ میلیون تومان خرید و فروش می شده است. 
از سویی دیگر  بسیاری از هواداران بدون بلیت وارد ورزشگاه شده بودند و برخی رسانه ها نیز 
مدعی اند که فرد یا افرادی با دستگاه پوز از هر تماشاگر ۵۰۰ هزار تومان پول می گرفتند و 
آنها را به داخل ورزشگاه می فرستادند! در هر صورت تماشاگرانی که با این شیوه وارد ورزشگاه 

شدند هم پول بیشتر دادند و هم از این پول ریالی سهم باشگاه میزبان نشده است و همه آن 
به جیب دلال ها رفته است.

البته مدیرعامل شرکت برهان مبین در خصوص این مساله گفت: فقط ۱۵ هزار بلیت 
به  توجه  با  اینکه  داشتند! ضمن  ورزشگاه حضور  در  تماشاگر  اما ۳۷ هزار  فروخته شد 
محدودیت عرضه و تقاضا در چنین بازی حساسی طبیعی بود که بازار سیاه و بازار بلیت های 
جعلی رواج پیدا کند ولی این بلیت های جعلی ارتباطی به فدراسیون، سازمان لیگ وسامانه 

بلیت فروشی نداشت. 
بیانیه بازی سرخابی ها؛ در جستجوی پنالتی!

استقلال بعد از باخت در دربی با انتشار عکس هایی مدعی گم شدن دو پنالتی برای خود 
در دربی شد و حتی قبل  از اینکه گل پرسپولیس زده شود، داور به اشتباه اعلام خطا کرده 
است. باشگاه پرسپولیس هم با انتشار بیانیه ای اعلام کرد بهانه جویی ها شروع شد! البته 
پرسپولیس هم مدعی اعلام نشدن یک پنالتی به سود این تیم شده است. اگر این بیانیه 
نویسی ها ادامه پیدا کند شاید تا آخر هفته هر کدام از دو باشگاه یکی دو گل مردود هم در 

جریان بازی به سود خود کشف کنند!
پنالتی سوخته نفت

باشگاه نفت مسجدسلیمان با انتشار فیلمی مدعی است که یک پنالتی به سود این تیم 
در میدان گرفته نشده است! البته حسنوند مدیر رسانه ای تیم به شدت به مسئولان برگزاری 
مسابقات، داوری و حتی شادی کردن تیم فولاد تاخت! به هر حال نفت در قعر جدول است و 

در واقع فقط روی کاغذ شانس بقا دارد.
قلعه نویی غایب بزرگ دربی

امیر قلعه نویی که در هفته های گذشته لیگ برتر را به دقت زیر نظر داشت در مسابقه دو 
تیم استقلال و پرسپولیس به ورزشگاه نیامد تا بزرگترین غایب دربی صدم نام بگیرد البته شاید 
سرمربی تیم ملی به دلیل سابقه حضورش در استقلال و تعلق خاطری که  به این تیم داشته 
به ورزشگاه نرفته باشد اما به هرحال او بهترین نمایش بازیکنان سرخابی در طول فصل را از 

دست داد و نتوانست از نزدیک این بازی را شاهد باشد.
حذف استقلال از آسیا ؟

خسرو حیدری مربی تیم استقلال بعد از باخت مقابل پرسپولیس در میکسدزون ورزشگاه و 
مقابل خبرنگاران اعلام کرد استقلال حذف شده چرا راستش را به هواداران نمی گویید! البته 
روز گذشته نیز سمیعی سخنگوی باشگاه استقلال این ادعای مربی تیم را رد کرد و گفت هنوز 
برای حضور در آسیا امیدواریم. به این ترتیب معمای حذفی استقلال از آسیا هنوز حل نشده 
باقی مانده است. شاید گذشت زمان نشان بدهد که چه کسی حقیقت را به مردم گفته است.

گل مردود هفته
ذوب آهن اصفهان در دقیقه ۹۰+۴ دروازه آلومینیوم اراک را باز کرد اما این گل از سوی 
کمک داور آفساید اعلام شد تا دو تیم امتیازها را تقسیم کنند. این گل مردود هفته در ثانیه 
های پایانی مسابقه به ثمر رسید و داور بعد از آن سوت پایان بازی را به صدا درآورد. نکته جالب 
دیگر این مسابقه گزارشگر شبکه تلویزیونی اراک بود که کاملا جانب دارانه بازی را گزارش می 

کرد و در هر موقعیت گلزنی آلومینیوم از بازیکنان این تیم می خواست که کار را تمام کنند!
درج لوگوی اشتباهی  و درگیری دقیقه ۱۴ مربیان

در دیدار فولاد خوزستان و نفت مسجدسلیمان که نوعی دربی خوزستان محسوب می شود 
سایت بلیت فروشی در اقدامی عجیب به جای لوگوی تیم نفت مسجدسلیمان لوگوی باشگاه 
نساجی مازندران را قرار داد. در جریان این مسابقه هم ابراهیم اشکش سرمربی نفت با محمد 
خرمگاه مربی فولاد خوزستان درگیری لفظی شدیدی پیدا کردند! این در حالی بود که در 
زمین مسابقه همه چیز عادی بود اما روی نیمکت مربیان دو تیم کم مانده بود همدیگر را 

کتک بزنند!
کفران نعمت در فوتبال! 

اشتیاق هواداران فوتبال و دو تیم استقلال و پرسپولیس برای دیدن مسابقه صدم دو تیم از 
جالب ترین اتفاقات ورزش کشور است اما متاسفانه نحوه بلیت فروشی و حضور تماشاگران در 
این دیدار نکته منفی بازی بود. داشتن چنین تماشاگرانی آرزوی بسیاری از کشورهای حوزه 
خلیج فارس است و اکثر مسابقات شان در ورزشگاه های خالی و شیک برگزار می شود! ما 
در فوتبال کفران نعمت می کنیم و قدر این سرمایه اصلی فوتبال را نمی دانیم. باید قدردان 
تماشاگرانی باشیم که حاضرند برای دیدن بازی  تیم های محبوب شان ساعت ها در گرما 
و سرما روی سکوها منتظر بمانند تا بازی شروع شود. آن هم در حالیکه کمترین امکانات 
رفاهی برایشان فراهم است. با این حال در اصفهان باشگاه سپاهان برخلاف آئین نامه های 
AFC  تماشاگران خود را رایگان به ورزشگاه می آورد که این هم از نظر قوانین مالی فوتبال کار 

اشتباهی است زیرا یکی از درآمدهای پایدار باشگاه ها بلیت فروشی است. 
بازداشتی که تکذیب شد!

در پایان دربی صدم یکی از تماشاگران توانست خود را به زمین چمن ورزشگاه آزادی برساند 
و به سمت مهدی عبدی، بازیکن تیم فوتبال پرسپولیس رفت. زمانی که ماموران انتظامی 
قصد داشتند تا این تماشاگر را از زمین چمن خارج کنند مهدی عبدی مانع این کار شد. 
این اقدام مهاجم پرسپولیس موجب شد تا اختلافی بین وی و ماموران انتظامی ایجاد شود 
که این امر خیلی زود توسط سایر بازیکنان و اعضای کادر فنی پرسپولیس حل شد. مدتی 
بعد اخباری منتشر شد که عبدی توسط نیروی انتظامی بازداشت شده که این خبر خیلی 

زود تکذیب شد.

زشت  و  زیبای هفته ۲7لیگ برتر| ۴صحنه ماندگار دربی صدم!

 از بلیت های تقلبی وشادی جنجالی بیرانوند تا پنالتی های بیانیه ای
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راه اندازی کریدور به منظور همکاری های مشترک و چندجانبه با کشورهای همسایه برای 
دسترسی سریع تر به بازارهای جهانی و فرا منطقه ای همواره مورد توجه قرار داشته است. 
به همین منظور کریدوری که ایران-هند و ارمنستان آن را دنبال می کنند هنوز جذابیت و 
صرفه اقتصادی دارد و بسیاری از کشورهای پیرامون و منطقه از سال های پیش خواهان 

ایجاد آن بوده اند.
براساس این گزارش ،در روزهای اخیر براساس اعلام وزارت خارجه ارمنستان نشستی 
سه جانبه با حضور معاونان و دستیاران مختلف در وزارت خانه های خارجه سه کشور ایران، 
هند و ارمنستان در ایروان برگزار شد که عمدتا بر مسائل اقتصادی و کانال های ارتباطی 

منطقه ای متمرکز بود. 
سید رسول موسوی مدیر کل غرب آسیا وزارت خارجه کشورمان که در این نشست 
حضور داشت پس از آن در توئیتی اعلام کرد که کریدور شمال-جنوب و چگونگی اتصال 
چابهار و ارمنستان به هند از طریق جاده ها و خطوط ریلی مهم ترین محور گفت وگوها در 
این نشست سه جانبه بوده است.  براساس گزارش مرکز پژوهش های اتاق بازرگانی ایران 
که اخیرا منتشر شده همکاری های اقتصادی توان بالایی برای کاهش تنش های سیاسی 
دارند در همین راستا با توجه به اختلاف هایی که اخیرا میان ایران و جمهوری آذربایجان 

بروز کرد یکی از موارد مطرح شده از سوی دولت باکو این بود که درصدد است کریدورهای 
جدیدی را برای دسترسی به نخجوان ایجاد کند در حالی که کارشناسان معتقد هستند در 
صورت ایجاد کریدور جدید در این منطقه عملا دسترسی ایران به اروپا از طریق ارمنستان 
مسدود خواهد شد. در واقع از نظر باکو،  جمهوری آذربایجان در مرکز حلقه ای قرار دارد که 
پتانسیل بالایی برای اتصال به بازارهای غرب، شرق و شمال و جنوب دارد. البته علی رغم 
تنش های سیاسی گاه و بیگاه در روابط ایران و جمهوری آذربایجان اما دو کشور رشد ۳۰ 
درصدی تجارت را تجربه کرده و همکاری ها در امور ترانزیت نیز بی سابقه ارزیابی شده 
است.  باید در نظر داشته باشیم هر کدام از کشورهای ایران -هند و ارمنستان قطعا اهداف 
و راهبردهایی را از ایجاد کریدور جدید در منطقه دنبال می کنند. این احتمال وجود دارد 
که مهار ترکیه و آذربایجان یکی از اهداف پنهان ایران از راه اندازی این کریدور باشد. ضمن 
این که شرایط هند هم مشخص است این کشور از آنجایی که پاکستان به عنوان رقیبش با 
جمهوری آذربایجان ارتباط دارد تمایل چندانی برای گسترش همکاری ها در این زمینه با 
آذربایجان ندارد. طبیعی است که این کریدور برای هند ظرفیت های بالقوه ای را در گسترش 
همکاری های اقتصادی و تجاری دارد.  سید محمدرضا دماوندی کارشناس مسائل قفقاز 
نیز در این باره معتقد است کریدور جنوب به شمال که اخیرا در ایروان بر راه اندازی آن تاکید 

شد از گذشته مطرح بوده و مساله تازه ای نیست و در صورتی که این کریدور ایجاد شود 
طبیعتا تمام کشورهای پیرامون از آن بهره مند می شوند و شاخه های مختلف پیدا می کند.  
دماوندی: کشورهای منطقه، جنوب خلیج فارس و آسیای مرکزی به شدت از راه اندازی 
کریدور جنوب- شمال راضی خواهند بود و دسترسی کشورهای پیرامونی به دریای سیاه 
و اقیانوس هند جهت گسترش همکاری های اقتصادی و تجاری را فراهم می کندوی در 
عین حال با انتقاد از تاخیر در اجرای این کریدور اظهار داشت: کشورهای منطقه از جمله 
قطر و حتی کشورهای آسیای مرکزی به شدت دنبال راه اندازی کریدور جدید هستند اگر 
ما سریع تر در این زمینه اقدام می کردیم شاید ترکیه به سمت ایجاد کریدور از بندر بصره 
نمی رفت، البته ترکیه منتظر نمی ماند و برای این که به اقیانوس هند دسترسی داشته باشد 
راه هایی را برای توسعه پیدا می کند.  این کارشناس مسائل قفقاز همچنین بیان کرد که اگر 
راه های داخلی ارمنستان تکمیل شود طبیعتا شرکت های حمل و نقل ترجیح می دهند 
از جاده های ارمنستان که راه را کوتاه تر می کند استفاده کنند که برای آنان با صرفه است. 

براساس گزارش های منتشر شده این کریدور سالانه حدود ۲۵۰ میلیارد دلار محصولات 
هندی و آسیای شرقی را به اروپا ترانزیت می کند و پیش بینی شده سهم ایران در ترانزیت 
کالا حدود ۴ درصد و تولید حدود ۱۵ درصد باشد.  کارشناسان معتقد هستند رفع موانع 

و توسعه همکاری های دوجانبه با کشورهای آسیای مرکزی باید در اولویت باشد. هر چه به 
میزان همکاری با کشورهای شرق دریای کاسپین افزوده شود و از این بازی برد- برد متنفع 
شوند از میزان و شدت علاقه به همکاری با ترکیه کاسته خواهد شد، در این راه دسترسی 
به خلیج فارس و ارتباط با هند برای کشورهای فوق یک امتیاز طلایی محسوب می شود 
که باید از آن به درستی استفاده کرد. بنابراین در همین راستا باید فعال سازی چابهار به 
طور جدی پی گیری شود و از ظرفیت های اقیانوس هند و نیاز کشورها به منظور دسترسی 
به دریا استفاده کرد. ضمن این که تسریع در تکمیل جاده های ارتباطی به خودی خود 
می تواند شرکت های حمل و نقل را برای استفاده از راه های جدید ارتباطی ترغیب کند. 
همچنین میزان وابستگی ایران به استفاده از راه های ارتباطی ترکیه و جمهوری آذربایجان 

کم شده و موقعیت کشور در بخش جنوبی ارمنستان مستحکم خواهد شد. 
به طور کلی همکاری راهبردی سه جانبه ایران، هند و ارمنستان برای این کشورها 
منافعی را به دنبال دارد و همان طور که مقامات این کشورها اعلام کرده اند  علاقه مند به 
پیشبرد همکاری ها در چارچوب اتصال جنوب- شمال و کریدور حمل و نقل بین المللی 
خلیج فارس- دریای سیاه هستند. انتظار می رود که با تداوم همکاری ها و پی گیری های 

جدی تر شاهد توسعه حمل و نقل بین المللی در کریدور جدید جنوب-شمال باشیم. 

مدیر کل غرب آسیا وزارت خارجه ایران مطرح کرد:

کریدور جنوب-شمال؛ مزیتی برای همه کشورهای منطقه

مهدی فضایلی ؛

حاشیه سازی ها معیشت مردم را به مساله 
دست چندم تبدیل نکند

کارشناس سیاسی با بیان اینکه حاشیه سازی ها نباید مساله معیشت مردم را به 
مساله دست چندم تبدیل کند، گفت: هماهنگی ها و همدلی ها قوای سه گانه باید 
روی حوزه معیشت و اقتصاد متمرکز باشد و اجازه ندهند هیچ مسئله ای این اولویت 

اساسی کشور را تحت الشعاع قرار دهد.
مهدی فضایلی در گفت وگو ایرنا درباره فرمایشات رهبر انقلاب مبنی بر همدلی 
و همکاری قوای سه گانه اظهار کرد: موضوع هماهنگی میان قوا بحث تازه ای 
نیست در حقیقت به عنوان موضوعی که در همه مقاطع می تواند به پیشرفت و حل 
مشکلات کشور کمک کند مسئله همسویی قوا و هم افزایی آن ها همواره مطرح 

بوده است.
وی افزود: ما تجربه داشته ایم که هر زمان که قوای سه گانه با یکدیگر چالش 
داشته اند عدم هماهنگی آنها برای کشور مشکل آفرین بوده است و مسائل مهم 
با موانعی روبرو شده و  این سه قوه در حال چرخش است  کشور که در میان 
مشکلات حل نشده است از طرفی هر موقع که هماهنگی ها و همدلی ها میان 
 قوای سه گانه بیشتر بوده حل مشکلات کشور راحت انجام شده و این امر کاملا 

روشن و بدیهی است.
این کارشناس سیاسی خاطرنشان کرد: آنچه که به عنوان موضوع این همدلی و 
هماهنگی می تواند مطرح باشد موضوعات مختلفی است اما اگر بخواهم به طور 
خاص به موردی تاکید کنم، این است که در حال حاضر موضوع اقتصاد و مسئله 

معیشت مردم مسئله اول کشور است
فضائلی ادامه داد: هماهنگی ها و همدلی ها سه قوه مقننه، مجریه و قضائیه باید 
روی این حوزه متمرکز باشد و به طوری که اجازه ندهند هیچ مسئله ای این اولویت 

اساسی کشور را تحت الشعاع قرار دهد.
وی یادآور شد: باید از حاشیه سازی هایی که می تواند توجه به مسئله اصلی کشور 
را به فراموشی بسپارد و یا به مسئله دست چندم تبدیل کند، و یا هر ناهماهنگی که 
می تواند تاثیر منفی روی حل مسائل اقتصادی و گره گشایی از مشکلات معیشتی 
مردم داشته باشد مراقبت کرد و اجازه نداد که این مسایل مانع توجه و تمرکز روی 

مسئله اصلی کشور شود.
این کارشناس سیاسی با اشاره به بحث هماهنگی قوای سه گانه گفت: این 
موضوع بحث هماهنگی قوا است و اینگونه نیست که ما بگوییم همه فقط باید با 

دولت هماهنگ باشند و دولت نباید به نظرات و ملاحظات قوای دیگر توجه کند.
فضائلی ادامه داد: البته همواره در زمان حضرت امام )ره( و دوران رهبری حضرت 
آقا به این دلیل که بیشترین بار مسئولیت روی دوش دولت قرار دارد و دولت در 
وسط میدان است، طبیعتاً ترجیح این بوده است که قوای دیگر موقعیت دولت را 
بیشتر درک کرده و تلاش کنند موانعی که می تواند سر راه دولت باشد را بردارند. 
وی تصریح کرد: اما در عین حال همدلی باید میان سه قوه صورت بگیرد اما محور 
اصلی دولت است و مجلس و قوه قضاییه باید تلاش کنند که مشکلات و شرایط 
دولت را درک کنند و برای حل آن اگر هم لازم باشد قدری از ملاحظات خودشان 
صرفنظر کنند. کارشناس سیاسی عنوان کرد: از طرفی تلاش دولت هم باید بر این 
باشد که اگر دو قوه دیگر به خصوص مجلس که بیشتر در ارتباط با دولت مطرح 
است نظرات درست و کارشناسی و پیشنهادات گره گشایی را دارد توجه لازم را به 
آن داشته باشند. فضائلی درباره اقدامات مجلس برای هم افزایی مجلس با دولت 
گفت: در حال حاضر تعامل دولت و مجلس در بحث لوایح، طرح ها و مسائلی که 
وزارتخانه ها و وزرا دارند مطرح است و تعامل مجلس در بحث هماهنگی می تواند به 

نحوی باشد که در همه این موارد تاثیرگذار باشد.
وی افزود: امیدواریم شاهد هم افزایی بیش از پیش قوای مقننه، مجریه و قضاییه 
باشیم و با تمرکز روی مسئله اصلی کشور که اقتصاد و معیشت مردم است ببینیم 

که مشکلات مردم زودتر و بهتر حل و فصل شود.

یک فعال سیاسی اصولگرا گفت: بعضی از سخت گیری هایی که در حوزه های 
می کند.  تشدید  هم  را  سیاسی  و  اقتصادی  مسائل  می شود،  انجام  اجتماعی 
موضوعاتی مثل گشت ارشاد و این مسائل،  برخورد با فضای مجازی، فیلترینگ، 
کند شدن اینترنت و... مردم را عصبانی می کند و احساس غیرخودی بودن به 

جامعه دست می دهد که در نهایت نتیجه  آن، مشارکت گریزی از انتخابات است
محمد مهاجری  درگفت وگو با ایلنا در خصوص اینکه چه اقداماتی باید برای 
آشتی ملی و افزایش مشارکت مردم انجام شود و اینکه چقدر ضرورت دارد حاکمیت 
فرصت حضور همه سلایق و افکار مختلف را در انتخابات فراهم کند و به معنای 
واقعی شاهد تبلور جمهوریت نظام باشیم، گفت: سال جاری سال انتخابات است 
و ما باید برای انتخابات مجلس دوازدهم آماده شویم. احتمالا از یکی، دو ماه آینده 
به صورت جدی فعالیت سیاسی نمایندگان فعلی مجلس و گروه های سیاسی برای 
کاندیداتوری و گمانه زنی در مورد فعالیت تبلیغاتی کاندیداها شروع خواهد شد. 
فعلا در حال حاضر برخی جریان های مانند طیف نزدیک به آقای بذرپاش پیشتاز 
بوده و وارد میدان شده و فکر می کنم بخش های دیگر هم به صورت آشکار یا غیر 

آشکار به تدریج وارد صحنه انتخابات خواهند شد.
 برای افزایش مشارکت مردم در انتخابات در سه حوزه باید فعالیت انجام شود 

وی افزود: برای اینکه بتوانیم مشارکت مردم را افزایش دهیم در سه حوزه باید 
فعالیت انجام شود؛ یک حوزه اقتصادی، دوم حوزه سیاسی و سوم حوزه اجتماعی 
است. در حوزه اقتصادی وضعیت فعلی معیشتی جامعه وضعیت خیلی جذابی 
نیست و از آنجایی که باعث می شود مردم تصور کنند دولت و مجموعه حاکمیت 
به فکر آنها نیست، خودش تا حد زیادی صندوق گریزی ایجاد می کند. بنابراین 
اگر دولت به دنبال شرایط درست در میان مردم است چاره ای جز اینکه مقداری از 
مشکلات اقتصادی را در سال جاری حل کند تا در اسفند نتایج آن در سفره مردم 
دیده شود، ندارد و این موضوع می تواند در افزایش میزان مشارکت تأثیرگذار باشد. 
مهاجری تصریح کرد: دومین موضوع، مسائل سیاسی است که در انتخابات تأثیر 
می گذارد. روندی که در مجالس گذشته به خصوص از مجلس هفتم به این طرف 
مشاهده کردیم، ردصلاحیت های گسترده ای که با آن مواجه شدیم، خود به خود 
نشاط سیاسی را از جامعه سلب می کند و به همین دلیل مردم و گروه های سیاسی 
عملا مجبور به قهر از انتخابات می شوند. تصور من این است که اگر شورای نگهبان 
هیچ نظارتی نداشته باشد و هیچ ردصلاحیتی انجام ندهد، قطعا نتیجه انتخاباتی 
که برگزار خواهد شد از مجلس فعلی بهتر خواهد بود. بنابراین فراهم آوردن مجلسی 
که بتواند خواسته اکثریت جامعه را تأمین کند، می تواند جذب مشارکت کرده و 

مردم را پای صندوق رأی بیاورد. 
وی در ادامه گفت: موضوع سوم بحث اجتماعی است. بعضی از سخت گیری هایی 
که در حوزه های اجتماعی انجام می شود، مسائل اقتصادی و سیاسی را هم تشدید 

می کند. موضوعاتی مثل گشت ارشاد و این مسائل،  برخورد با فضای مجازی، 
فیلترینگ، کند شدن اینترنت و... مردم را عصبانی می کند و احساس غیرخودی 
بودن به جامعه دست می دهد که در نهایت نتیجه  آن، مشارکت گریزی از انتخابات 

است. 
 هرچیزی که منوط به مجوز باشد در ذات خود محدودیت هایی را قائل است

دارد  ضرورت  چقدر  جاری  سال  برای  که  سوال  این  به  پاسخ  در  مهاجری 
برنامه ریزی دقیق و عملیاتی برای شنیدن صدای اعتراضات و مطالبات مردم انجام 
شود، گفت: نکته مهم در مورد تجمعات این است که تجمعات برای بخشی از نظام 
سیاسی ما یک تابو شده است. تصور می کنند، اگر مجوز اعتراضات و تجمعات 
داده شود، ممکن است علیه نظام و حاکمیت تمام شود. حال آنکه اولا در قانون 
اساسی، تجمعات مشروط بر اینکه مخل قوانین اسلام نباشد و مسلحانه هم نباشد، 
آزاد است. فکر می کنم بیش از ۹۹ درصد اعتراض هایی که مردم دارند و می خواهند 
درباره آن تجمع کنند، از جنس همین موضوعات است که نه مخل دین بوده و 
نه کسی می خواهد با اسلحه وارد تظاهرات شود. وی تصریح کرد: وقتی چنین 
فرآیندی در قانون اساسی وجود دارد، دولت فقط یک ناظر خواهد بود. چیزی که از 
قانون اساسی برمی آید این است که به طور مثال مردم به حکومت اطلاع می دهند 
که ما می خواهیم در فلان جا تجمعی برگزار کنیم. دولت فقط نظارت و مراقبت 
می کند و پلیس برای حفاظت از چنین تجمعی حضور خواهد داشت و این موضوع 
در برخی از کشورهای دنیا اتفاق می افتد. اینکه مدام وزیر کشور اعلام می کند که 
ما می خواهیم در سال ۱۴۰۲ مجوزها را صادر کنیم به نظرم اتفاق خاصی نخواهد 
افتاد، چون مردم باید مطمئن شوند و به این فرآیند اعتماد کنند که واقعا دولت به 
دنبال آزادی تجمعات است. زیرا هرچیزی که منوط به مجوز باشد در ذات خود 
محدودیت هایی قائل است.  این فعال سیاسی اصولگرا تصریح کرد: می خواهم 
بگویم اگر بخواهد چیزی بیشتر از آنچه در قانون اساسی گفته شد، اعمال شود، 
حقوق اساسی مردم زیرسوال می رود. ممکن است سوال پیش بیاید که آقا هرج 
و مرج می شود و هرکسی می خواهد در هرجا تجمع کند که قطعا اینطور نیست. 
فکر می کنم جامعه مدنی به آن اندازه ای از کمال و بلوغ رسیده که چنین تجمعاتی 
را در جاهایی برگزار کند که مزاحمتی برای مردم فراهم نکند. بنابراین اگر برگزاری 
تجمعات به NGOها واگذار شود، بدون آنکه دولت دخالتی در آن انجام دهد، به 

احتمال زیاد تجربه بسیار موفقی خواهد بود. 
فهم اینکه مبارزه با بدحجابی روزی به مشکل خواهد رسید خیلی سخت نبود

مهاجری در پاسخ به این سوال که در سالی که گذشت، شاهد ناآرامی بی سابقه ای 
بودیم که موضوع حجاب یکی از پیش زمینه های آن بود. بعد از آرام شدن فضا 
شاهد این موضوع بودیم که مجددا برخی از واحدهای صنفی به دلیل بدحجابی 
بسته شدند یا با آغاز به کار دوربین های هوشمند برخی صحبت از محدودیت در 

ارائه خدمات به بانوان بدحجاب می کنند. در شرایط فعلی آیا این رفتارها موجب 
تحریک مجدد جامعه نخواهد شد، گفت: برداشت من این است گرچه ممکن 
است که بی حجابی و کشف حجاب در بعضی از شهرهای بزرگ مثل تهران آن هم 
در بخشی از مناطق تهران بروز و ظهور بیشتری داشته باشد، اما بیش از آنکه یک 
اتفاق سیاسی باشد، یک نوع مبارزه منفی است و شاید تنها جایی باشد که کسانی 
بخواهند مقاومت خودشان را در برابر بخش سیاسی نشان دهند و به این شکل آن 

را به منصه ظهور برسانند.
وی افزود: روش های دیگری وجود ندارد، شاید در موضوعات دیگر روشی که 
بشود آن را جلوی دیدگان دیگران آورد، وجود نداشته باشد. برای مثال بعضی 
از روش های مبارزه منفی همان طور که در مورد انتخابات مثال زدم قهر کردن از 
صندوق رای است. شما وقتی در انتخابات شرکت نمی کنید یک بروز سیاسی دارد 
اما بروز سیاسی خیلی به شکل خیابانی نیست و به شکل پنهان شدن است. در 
مورد حجاب موضوع کاملا جلوی چشم می آید و اتفاقا به دلیل آنکه جلوی چشم 
می آید، برخی از نیروهای سیاسی و مذهبی را تحریک می کند و آن را به یک پدیده 
امنیتی و سیاسی تبدیل می کند و چون مقابله کردن با مقولات امنیتی و سیاسی به 
مراتب سخت تر از مقولات فرهنگی و اجتماعی است، خود به خود به بحران تبدیل 

می شود.
مهاجری تصریح کرد: فهم اینکه مبارزه با بدحجابی روزی به مشکل خواهد رسید 
خیلی سخت نبود، تقریبا از همان اولین روزها، هفته ها و ماه هایی که گشت ارشاد 
آغاز به کار کرد، می شد حدس زد که روزی این اتفاقات تلخ رخ دهد. به نظرم اگر در 
جامعه نوعی تفاهم سیاسی و آشتی ملی به وجود بیاید، نمی گویم بی حجابی از بین 
خواهد رفت، اما حداقل اینکه این موضوع به یک مقوله سیاسی- امنیتی و تقابل با 
نظام تبدیل شود را تعدیل خواهد کرد و وقتی موضوع از حالت امنیتی و سیاسی به 

مقولات اجتماعی تغییر کند، اصلاح آن کار ساده تری خواهد بود.
اصلاح طلبان و اصولگرایان ۱۵ تا ۲0 درصد در جامعه نفوذ دارند

مهاجری در پاسخ به این سوال آیا احزاب سیاسی در جریان اعتراضات اخیر 
جایگاه و تاثیرگذاری داشتند، گفت: متاسفانه احزاب سیاسی به دلیل ضعف 
ساختاری و به این دلیل اینکه در نظام سیاسی کشور خیلی بازی داده نشده اند، 
احزاب پرقدرتی نیستند. از توان چانه زنی با حاکمیت برخوردار نیستند و نه تنها 
در بین اقشار مردم بلکه در افرادی که گرایش به سمت جناح آنها دارند هم پایگاه 
قابل قبولی ندارند. البته بهترین خوشبینی ها می گوید اصلاح طلبان ۱۵ تا ۲۰ 
درصد و اصولگرایان هم به همین مقدار در جامعه نفوذ دارند. تازه این عدد هم به 
این معنا نیست که همه افرادی که به یک جناح سیاسی رأی می دهند، طرفدار یا 
عضو احزاب سیاسی باشند، اینطور نیست. به همین دلیل احزاب خیلی قدرتمند 

نیستند و در جامعه هم فرهنگ تحزب خیلی جا نیفتاده است.
وی افزود: به طور خلاصه می توانم بگویم که من اصلا خوشبین نیستم که بتوانیم 
در کشور، احزاب بزرگی تشکیل دهیم. به همین دلیل هم تا وقتی احزاب، قدرت 
ندارند طبیعتا در فرآیندهای سیاسی کشور از جمله وقایع اخیر هم خیلی تأثیر 
بزرگی نمی گذارند. ممکن است بعضی از چهره های سیاسی در یک جاهایی تأثیر 
گذاشته باشند اما به عنوان شخص خودشان بوده نه رفتار و منش تشکیلاتی شان.

۹۰ درصد امامان جمعه عملا تریبون جناح خاص سیاسی محسوب می شوند
مهاجری در پاسخ به این سوال که وظیفه ائمه جمعه، مسئولان و تریبون داران 
در شرایط موجود برای تقویت انسجام ملی و مثابله با دشمنان چیست گفت: فکر 
می کنم درست است که ائمه جمعه شأن سیاسی دارند، اما کارکردشان اجتماعی 
است. درست است که ائمه جمعه از طرف حاکمیت منصوب می شوند اما از آنجایی 
که آنها  برای مردم خطبه می خوانند، علی القاعده باید کسانی که برای آن ها خطبه 
می خوانند، این موضوع مهم باشد که باید نیازها و خواسته های مردم برای آنها از 
اهمیت بالایی برخوردار باشد. اگر امام  جمعه به مشکلات مردم از جهت حل کردن 
نگاه کند، وارد تعامل با دستگاه های اجرایی و سیستم قضائی و مجلس می شود و 

می تواند به دنبال حل مسائل و مشکلات اجتماعی مردم باشد.
وی افزود: اما اگر بیاید و از موضع سیاسی ورود پیدا کند، خود به خود به دامن 
جریان سیاسی خاص چپ یا راست فرو خواهد غلتید. آفتی که الان تقریبا ۹۰ 
درصد امامان جمعه ما با آن مواجه هستند و عملا تریبون جناح خاص سیاسی 
محسوب می شوند. ائمه جمعه هایی بودند که اگرچه شخصا آدم های سیاسی به 
شمار می رفتند اما تریبون نماز جمعه  آنان تریبون بازی های سیاسی نبوده است. 
البته قبول دارم کار آسانی نیست که ائمه جمعه را بشود از وضعیت کنونی  خارج 
کرد و آنها را به سمت رفتارهای اجتماعی سوق داد، ولی حتی اگر یک امام جمعه 
هم از گرایش سیاسی فاصله بگیرد و به سمت اقدامات اجتماعی برود، قطعا یک 

گام مثبت خواهد بود.

محمد مهاجری فعال سیاسی اصولگرا: 

نتیجه  بعضی سخت گیری ها مشارکت گریزی از انتخابات است

کارشناس مسایل سیاسی و نماینده ادوار مجلس، نوع دامن زدن به اختلافات 
حاشیه ای را آشفته کردن ذهن مردم و فرصت سوزی خواند و گفت: مجلس در تعامل 
عملی و رویکرد مانع زدایانه با استفاده از بدنه کارشناسی دولت مسیر خدمت رسانی 

دولت را بازکند و به حاشیه هایی که حاصلی برای ملت ندارد، ورود نکند.
بر همدلی و همکاری قوای  انقلاب مبنی  آلیا درباره فرمایشات رهبر  فاطمه 
سه گانه اظهار کرد: فرمایشات قاطعانه رهبر حکیم انقلاب اسلامی خطاب به سه 
قوه درجهت افزایش ضریب هم افزایی و همیاری و همکاری با یکدیگر، خواست 
آحاد مردم فهیم، »برای سرعت گرفتن چرخ پیشرفت و مانع زدایی از مشکلات 
اساسی کشور در پیچ تاریخی نظم جدید دنیا و جنگ ترکیبی و دست و پا زدن رژیم 

صهیونیستی در شرایط از دست دادن قدرت بازدارندگی اش« است.
وی افزود: همکاری و هم صدایی میان سه قوه، به ویژه همکاری با دولت، همیشه 
و در همه دولت ها با گرایشات مختلف مورد توصیه و تأکید رهبر انقلاب بوده است، 
تعبیر معظم له این است که دولت بار سنگین وظایف اجرایی را بر دوش دارد و به 
مثابه علمداری در میدان و کارزار امور اجرایی است لذا قوه مقننه در عین استقلال و 

اهمیت جایگاهش باید کمک کار دولت باشد.
توصیه رهبری به تعامل عملی است، نه تعامل لفظی و حرفی.

این کارشناس سیاسی بیان کرد: معظم له »تعامل عملی« مجلس و دولت را در 
شرایط امروز یک راهبرد اساسی می دانند. لذا می فرمایند که قوای سه گانه راه را 
برای هم باز کنند و مانع هم نشوند.آلیا ادامه داد: این یک واقعیت کارگشاست که 
مجلس از بدنه کارشناسی مجموعه دولت هم بخوبی استفاده کند، چه در مورد 
طرح ها و چه لوایح قانونی. در فضای کارشناسی و تخصصی و تضارب اندیشه 

طرح ها و لوایح پختگی و قوام لازم را پیدا کنند و در کمیسیون ها و صحن هم نظرات 
جدید بررسی و نهایتأ قانونی قابل اجرا و در حیطه امکانات و توان مالی کشور به 

تصویب برسد که تصمیم کننده منافع ملی کشور و رفاه نسبی ملت باشد.
ایراد نطق های تند و پرشور نشانه انقلابی بودن نیست

وی تصریح کرد: تجربه ای که از سه دوره نمایندگی مجلس دارم، نشان می دهد که 
در سال آخر هر دوره مجلس بعضأ قلیلی از نمایندگان حضور در مجلس بعدی را به 
انجام مسئولیت در مجلس فعلی ترجیح می دهند و قسم نمایندگی خود را فراموش 

کرده و گاهی امانتداری رأی مردم به حاشیه می برند.
نماینده ادوار هفتم و هشتم و نهم مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با ایرنا 
افزود: ایراد نطق های تند و پرشور نشانه انقلابی بودن نیست، همکاری و هماهنگی 
صمیمانه با دیگر مدیران کشور، پرهیز از جوزدگی، پایبندی به قانون اساسی و 
پرداختن به حل مشکلات اصلی کشور در حوزه داخلی و بین المللی، باید مدنظر 
وکلای ملت باشد.آلیا خاطرنشان کرد: گاهی دخالت در انتصابات دولتی توسط 
قلیلی از نمایندگان زمینه اختلافات و پرداختن به حواشی را رقم می زند و حتی کار 
به تهدید برای استیضاح هم می کشد. درحال حاضر که تلاش و فعالیت چشمگیر 
رئیس جمهور برخاسته از رأی ملت و اکثریت وزرای کابینه مشهود است، انتظار 
این است که موارد مورد اشکال و سایر انتظارات قانونی در فضای فارغ از جوزدگی 
حل و فصل شود، قطعأ خداوند هم عنایت می کند و نتیجه در این شرایط پیچیده 

اقتصادی به نفع مردم و گشایش در معیشت و رفاه آنان می شود.
مجلس ریل گذار حرکت دولت است

وی یادآور شد: چنانچه در این شرایط، مجلس که ریل گذار حرکت دولت است، به 

جای استیضاح و ارجاع امور به قوه قضائیه )که البته جزو حقوق قانونی نمایندگان 
است( با نظارت دلسوزانه و همکاری مانع زدایانه در به مقصد رساندن بار سنگین 
دولت آستین بالا بزند، موکلان خود را راضی تر خواهد دید و وقت گرانبهای مجلس 
هم به موضوعات اصلی و قوانینی که از دل سیاست های کلی نظام درمی آید 
تخصیص خواهد یافت نه موارد حاشیه ای. موضوعاتی مثل سیاست های کلی 
یا  فراهم می آورد  را  آن  بودن  امور  رأس  در  و  تقویت مجلس  زمینه  که  انتخابات 
سیاست های کلی قانونگذاری یا نظارت مجلس برخویشتن به منظور پیشگیری از 

لغزش های احتمالی.
این کارشناس سیاسی عنوان کرد: لذا در کسوت مقدس وکیل ملت، شایسته 
است هر نماینده مصالح ملی را بر مصالح منطقه ای و رأی آوری دوره بعدی مرجح 
بداند و همیشه وقار و هیبت مجلس محفوظ بماند چراکه انقلابی ماندن مهمتر 
از انقلابی بودن است. درحال حاضر موضع گیری عزیزان نماینده در مواجهه با 

جریان های معارض و متعرض سیاسی خارجی داخلی اصل است.
ارتقای کارآمدی نظام در هماهنگی با دولت و قوه قضائیه تعامل متقابل 

آلیا بیان کرد: تلاش برای ارتقاء کارآمدی نظام در هماهنگی با دولت و قوه قضائیه 
تعامل متقابل اصل است. دشمن بر آتش اختلافات می دمد و رقبای نان به نرخ 
روز خوری، برای فتح مجلس آینده قیصریه ای را به دستمال بی مقداری می فروشند 
و قلیلی در سال پایانی مجلس در صدد ناکارآمد جلوه دادن نظام و پوشاندن آثار 

خدمات و زحمات دولت هستند.
وی ادامه داد: منطق حکم می کند حال که رئیس جمهور برای گره گشایی از 
مشکلات مردم به اوامر ولی امر رهبر حکیم انقلاب اسلامی لبیک گفت سایر قوا به 

ویژه مجلس نیز در تعامل عملی و رویکرد مانع زدایانه با استفاده از بدنه کارشناسی 
دولت و متخصصین حوزه و دانشگاه، مسیر خدمت رسانی دولت را بازکند و به 

حاشیه هایی که حاصلی برای ملت ندارد، ورود نکند.
نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: نظام مردمسالار دینی جمهوری 
اسلامی، نظامی بر پایه برادری و همکاری قوا و به دور از رقابت های منفی و مناقشه 
برانگیز در بین سه قوه است، هرسه قوه جدأ باید از اختلاف بپرهیزند زیرا هر نوع 
دامن زدن به اختلافات بی اساس، حاشیه و موجب آشفته کردن ذهن مردم و فرصت 

سوزی است.
روسای قوا اختلاف اساسی را با راه حل کاربردی برطرف سازند

آلیا گفت: مدیران در هر سه قوه مشکل را با راهکار و اختلاف اساسی را با راه حل 
کاربردی برطرف سازند که رضایت پروردگار در رضایت ملت رشید و بزرگ است.

 فاطمه آلیا  :

پرداختن به حل مشکلات اصلی کشور مدنظر وکلای ملت باشد
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هیچ بنده ای نیست، مگر آن که دو چشم در صورتش دارد که با 
آنها، امور دنیا را می بیند و دو چشم در دلش که با آنها امور آخرت 
را مشاهده می کند. پس هر گاه خدا، خیر بنده ای را بخواهد، دو 

چشمی را که در دل اوست، می گشاید و او با آنها، آنچه را خداوند در 
عالم غیبْ به او وعده داده است، می بیند و به وسیله غیب )دو چشم 

دل(، به غیبْ ایمان می آورد.
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جرایم تخلفات رانندگی چند برابر می شود
جانشین رئیس پلیس راهور گفت: جرایم تخلفات رانندگی ۲۰۰ تا ۳۰۰ درصد افزایش می یابد و ممکن است 
جریمه چراغ قرمز به یک میلیون تومان هم برسد.سردار سید تیمور حسینی جانشین رئیس پلیس راهور اعلام 
کرد: جرایم تخلفات رانندگی چند برابر می شود و ممکن است جریمه چراغ قرمز به یک میلیون تومان هم برسد.

وی افزود: سرعت غیر مجاز، سبقت غیر مجاز، تجاوز به چپ، حرکات مارپیچ و رانندگی در حالت مستی از 
تخلفات رانندگی حادثه ساز هستند که پیشنهاد افزایش این جرایم را از طریق وزارت دادگستری داده ایم و این 
موضوع در هیأت دولت مطرح می شود.جانشین رئیس پلیس راهور خاطر نشان کرد: پیشنهاد داده ایم جرایم 
رانندگی چند برابر شود و این افزایش بالای ۲۰۰ تا ۳۰۰ درصد است چراکه جریمه تخلفات حادثه ساز باید بتواند 
بازدارنگی ایجاد کند و فلسفه جریمه ایجاد بازدارندگی آن است.سردار حسینی گفت: اگر هزینه جرم پایین باشد 
و فرد هزینه فایده کند و گاهی آن را انجام می دهد لذا در جهت افزایش بازدارنگی از تخلفات لازم است جرایم 

رانندگی افزایش یابد

حکم سرمربی تیم ملی فوتبال صادر شد
امیر قلعه نویی با دریافت حکم خود از رییس فدراسیون به طور رسمی سرمربی تیم ملی فوتبال ایران 
شد. امیر قلعه نویی که به عنوان سرمربی تیم ملی فوتبال انتخاب شده بود امروز پس از نشست مسئولین 
فدراسیون و سازمان لیگ، حکم خود را از مهدی تاج، رییس فدراسیون دریافت کرد.در قسمتی از حکم رئیس 
فدراسیون به سرمربی تیم ملی آمده است:با توجه به تخصص، تعهد و تجارب ارزشمند جنابعالی و مصوبه مورخ 
۱۴۰۱/۱۲/۹ هیات رییسه فدراسیون فوتبال و به موجب این ابلاغ به سمت سرمربی تیم ملی فوتبال بزرگسالان 
منصوب می شوید.امید است با تلاش مستمر جنابعالی و دیگر همکاران در راستای مسئولین این امر، شاهد 
ارتقا بیش از پیش تیم ملی باشیم.موفقیت و بهروزی روز افزونتان را در انجام وظایف مهمی که بر عهده دارید، از 

خداوند منان مسئلت دارم.

نمایشگاهی برای حمایت از کسب و کار های گروه های خاص قم
کتابخانه عمومی آیت الله خامنه ای میزبان اولین نمایشگاه کسب و کار های کوچک ویژه گروه های خاص قم 
است.مدیر کل کتابخانه های عمومی قم با اشاره به اینکه اولین نمایشگاه کسب و کار های کوچک ویژه گروه های 
خاص با مشارکت جهاددانشگاهی استان قم، موسسه خیریه انوار آفتاب و نهاد کتابخانه های عمومی قم در حال 
برگزاری است، گفت: این نهاد با هدف حمایت از این نوع فعالیت ها وارد این عرصه شده است.توکلیان گفت: 
۱۵ غرفه دار در گروه های مختلف و سه گروه خاص معلولان و نابینایان به ارائه محصول پرداختند.وی افزود: 
محصولات نمایشگاه در حوزه های صنایع دستی، مواد غذایی و حوزه های فرهنگی و کتاب است.توکلیان با بیان 
اینکه این برنامه با حمایت دانشگاه ها و کتابخانه ها در ۳۱ استان کشور در حال برگزاری است گفت این برنامه ها 
پیش زمینه ای برای همایش بین المللی کتابخانه های عمومی و کسب و کار های کوچک در مهرماه و مشهد 

مقدس است.این نمایشگاه تا پایان هفته جاری در کتابخانه الله خامنه ای خیابان شهید لواسانی برگزار است.

قیمت کاهو سر به فلک کشید!
اسماعیل مرادیان، نایب رئیس اول اتحادیه فروشندگان میوه و سبزی گفت : قیمت کاهو در سال گذشته 
کیلویی ۳ تا ۵ هزار تومان بود، اما امروز در میادین با قیمت ۳۰ تا ۳۵ هزار تومان به فروش می رسد. کاهو از 
ورامین و اطراف تهران تهیه می شود؛ افزایش این چنین قیمت کاهو تنها به دلیل افزایش صادرات است. باید 
صادرات به طور مازاد مصرف باشد تا با روند صادرات پیش رو به مصرف داخلی لطمه وارد نکند.وی تصریح 
کرد: کشت هندوانه بسیار هزینه بر و پر مصرف است. هندوانه ۸ تا ۱۰ کیلویی ۵۰۰ لیتر آب مصرف می کند. 
کشور های همسایه با خرید هندوانه از ایران سود فراوانی می کنند. با این اتفاق آب ایران از بین می رود و در آخر 
با قیمت بالا هم به دست مشتری داخل کشور می رسد به طوری که کاشت هندوانه به کشور ضرر می رساند. 
وضعیت آب ترکیه از ایران بهتر است، اما به این دلیل که خرید این محصول از ایران برای آن صرف دارد به واردات 

دست می زند و منابع آبی خود را حفظ می کنند.

تصادف زنجیره ای در محور قم – سلفچگان
روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم اعلام کرد:  در حادثه تصادف چندین خودرو در محور قم - سلفچگان 
، یک نفر جان باخت و ۵ نفر مصدوم شدند.به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم آمده است: 
سه مصدوم حادثه تصادف زنجیره ای توسط اورژانس هوایی و ۲ مصدوم دیگر توسط آمبولانس به یکی از 
بیمارستان های قم منتقل شدند.این گزارش حاکیست:  حادثه تصادف زنجیره ای در محور قم سلفچگان در 

ساعت ۱۱ روزسه شنبه  اتفاق افتاد.

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم  خبرداد:
تشکیل هزار و ۵4۰ پرونده برای واحدهای صنفی متخلف 
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم گفت: در طرح نظارتی ۶۰ روزه ایام پایانی سال و ماه رمضان، یک هزار و 

۵۴۰ فقره پرونده برای واحدهای صنفی متخلف در حوزه های مختلف دراین استان تشکیل شد.
مهدی ریاضی در گفت وگوییافزود: اداره کل تعزیرات حکومتی به عنوان مرجع رسیدگی به تخلفات مندرج 
در قوانین تعزیرات حکومتی و قانون نظام صنفی و مبارزه با قاچاق کالا و ارز وظیفه رسیدگی و اجرای احکام 

قطعی صادره را به عهده دارد.
وی اضافه کرد: طرح ویژه نظارتی ۶۰ روزه ایام پایانی سال و ماه رمضان از چهارم اسفندماه سال گذشته 

شروع شد و تا پایان ماه رمضان ادامه داشت.
وی ادامه داد: در این طرح با همکاری نمایندگان صمت، جهاد کشاورزی، اتاق اصناف، میراث فرهنگی و 
گردشگری، دادستانی، بازرسی کل و استانداری در قالب گشت های مشترک از شرکت ها، واحدهای صنفی 
تولیدی و توزیعی و سردخانه ها و میادین تره و بار با رویکرد پیشگیری و بازدارندگی از وقوع تخلف بازرسی و در 

صورت اصرار به تکرار تخلف ضمن تشکیل پرونده تخلف نسبت به پلمب و نصب پارچه تخلف اقدام گردید.
ریاضی بیان کرد: از ابتدای شروع طرح تاکنون طی ۱۸۰ اکیپ گشت مشترک از یک هزار و ۸۵۰ واحد 

صنفی و غیرصنفی بازرسی و ۵۷۰ واحد متخلف شناسایی و برای آنان پرونده تخلف تشکیل شد.
وی افزود: ۲۹ واحد که علی رغم تذکرات و تشکیل پرونده اصرار به تکرار تخلف داشتند، پلمب و برای ۲۵ 
واحد پارچه تخلف نصب گردید. به گفته وی، از ابتدای شروع طرح یک هزار و ۵۴۰ فقره پرونده در حوزه های 
کالا و خدمات، قاچاق کالا و ارز و بهداشت، دارو و درمان به شعب تعزیرات حکومتی وارد و به یک هزار و ۴۰۰ 
فقره پرونده رسیدگی شد. مدیرکل تعزیرات حکومتی قم افزود: در این راستا، مجازات نقدی معادل یک هزار و 

۷۰۰ میلیارد ریال برای متهمین و متخلفین تعیین و صادر شد.
 

معاون صنعت ، معدن و تجارت  استان قم خبرداد:

رشدهزاردرصدی ارزش کشفیات کالای قاچاق
تعداد  فروردین ماه سال جاری  و تجارت قم گفت: در  نظارت سازمان صنعت، معدن  و  بازرسی  معاون 
پرونده  های تشکیل شده در موضوع مقابله با قاچاق در بازار استان نسبت به مدت مشابه سال قبل ، ۳۷۵ 

درصد و ارزش کشفیات نسبت به مدت مشابه سال قبل بیش از یک هزار درصد افزایش یافت.   
سیاوش فولادی وندا درگفت وگویی با اشاره به عملکرد یک ماهه سازمان صنعت، معدن و تجارت قم در حوزه 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز بیان داشت: بازرسان این سازمان در فروردین ماه سال جاری ۴۷۸ مورد بازرسی در 

راستای جلوگیری از تخلف )عرضه، نگهداری و فروش کالای قاچاق( انجام دادند.
وی افزود: از این تعداد بازرسی، ۱۹ مورد منجر به تشکیل پرونده تخلف به ارزش ۴۰ میلیارد و ۹۸۲ میلیون 

ریال شد که ۱۹ مورد آن ها برای رسیدگی، به تعزیرات حکومتی استان معرفی گردید.
وی ادامه داد: در همین رابطه کالاهایی نظیر سیگار و تنباکو، مواد غذایی، لاستیک، محصولات آرایشی و 
بهداشتی در جریان این بازرسی ها کشف و ضبط شد. فولادی وندا گفت: همچنین بازرسان سازمان صنعت، 
معدن و تجارت قم تعداد ۱۱۶ مورد تذکر و اخطار کتبی به واحدهای خرده فروش دادند و ۳۲ گشت مشترک 
با دستگاه های نظارتی استان برگزار کردند. وی بیان داشت: بیشتر گشت های مشترک بازرسان این سازمان 
با دستگاه   هایی نظیر تعزیرات حکومتی، پلیس امنیت اقتصادی فرماندهی انتظامی، معاونت غذا و دارو 

دانشگاه علوم پزشکی و اطلاعات بسیج استان بوده است.
 

رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان قم هشدارداد:

کلاهبرداری پیامکی به اسم طرح عفاف و حجاب
رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان قم گفت: مجرمان سایبری با سوء استفاده از پیامک طرح عفاف 

و حجاب اقدام به کلاهبرداری می کنند.
 علی موالی در گفت وگو با خبرنگاران با ارائه هشدارها و توصیه های انتظامی به شهروندان در خصوص 
کلاهبرداری پیامکی طرح عفاف و حجاب، اظهار کرد: با عنایت به اجرای طرح عفاف و حجاب از سوی 
پلیس و ارسال پیامک برای افراد متخلف، مجرمان سایبری از این موضوع سوء استفاده کرده و با ارسال پیامک 
جعلی حاوی لینک آلوده و از طریق شماره ای شخصی اقدام به کلاهبرداری می کنند که در صورت کلیک 
افراد بر روی لینک منجر به نصب بد افزار مخرب، هدایت کاربر به درگاه جعلی بانک، هک تلفن همراه، سرقت 

اطلاعات و در نهایت برداشت از حساب افراد خواهد شد.
وی افزود: پلیس از سرشماره های شخصی اقدام به ارسال پیام نمی کند پیامک های ارسالی فاقد لینک 
هستند و همچنین توجه داشته باشند در صورت دریافت اینگونه پیامک ها که از افراد درخواست پرداخت 
وجه و اطلاعات بانکی می کنند عجولانه عمل نکنند و مراتب را به شماره تماس ۰۹۶۳۸۰ مرکز فوریت های 

سایبری پلیس فتا گزارش کنند.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم:

بازار کهنه قم به مقصد گردشگری 
تبدیل شده است

مدیرکل میراث فرهنگی ، گردشگری و صنایع دستی  استانقم گفت: بازار 
کهنه قم که پیش از بازسازی به نوعی به محلی متروکه تبدیل شده بود اکنون به 

مقصدی زیبا برای گردشگران این استان تبدیل شده است.
علیرضا ارجمندی در گفت و گویی اظهار داشت: سال گذشته برای بهسازی 
بازار کهنه قم که مربوط به دوره صفوی است، اقداماتی صورت گرفت، این در 
حالی بود که بسیاری از کسبه بازار چون مشتری زیادی نداشتند به دنبال فروش 

مغازه های خود بودند.
وی بیان کرد: در این بازار، صنایع دستی بسیار قدیمی هنوز فعال است که 
این ظرفیت نباید از بین می رفت و از این رو بازار کهنه علاوه بر این که جاذبه ای 

میراثی است محلی برای فروش سوغات و صنایع دستی قم به شمار می رود.
وی افزود: از جاذبه های بازار کهنه قم آن است که در آن بسیاری از صنایع 
دستی که به نوعی فراموش شده اند وجود دارد و این موضوع می تواند برای 

گردشگران جذاب باشد.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم ابراز داشت: 
ورود  با  که  بودیم  معارض  تعدادی  بازار کهنه شاهد وجود  بهسازی  از  پیش 
دادگستری مشکل حل شد و ادارات آب و فاضلاب ، برق و گاز نیز همکاری 

خوبی برای فاز اول بهسازی بازار کهنه در سال گذشته داشتند.
وی تاکید کرد: بازار کهنه قم موقعیت خاص تاریخی دارد و رسانه ها باید کمک 

کنند که اقتصاد گردشگری در آن رونق بگیرد.
ارجمندی افزود: پشت بام بازار کهنه قم موقعیت بسیار زیبایی دارد که در آینده 

باید مجموعه های پذیرایی و گردشگری بتوانند از ظرفیت آن استفاده کنند.
وی گفت: بهسازی بازار کهنه در شرایطی انجام شد که به نوعی معتقد هستیم 
فرهنگ پاسداشت از میراث فرهنگی در قم باید بالاتر برود چرا که مقداری از 

استان های دیگر پایین تر است.
 

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم:

قم بیش از ۱4۰ هزار کارگر بیمه شده دارد
مدیرکل تامین اجتماعی قم گفت: کارگران بخش بزرگی از بیمه شده های 
اجباری در سازمان تامین اجتماعی هستند که تعدادشان در این استان به ۱۴۰ 

هزار و ۵۳۳ نفر می رسد.
محمد عاشوری روز سه شنبه در گفت وگو با خبرنگاران، با تبریک هفته کارگر 
افزود: این تعداد کارگر شاغل در صنایع و فضای کسب وکار و تولید در استان قم 

هستند که نوع بیمه آن ها اجباری است.
قم  در  کارگر ساختمانی  و ۱۷۳  در حال حاضر ۱۴ هزار  اضافه کرد:  وی 
فعالیت می کنند و تعداد یک هزار و ۴۴۰ کارگر نیز مقرری بیمه بیکاری دریافت 
 es.tamin.ir می نمایند. وی ادامه داد: سازمان تامین اجتماعی از طریق سامانه
بیش از ۴۰ خدمت ارائه می کند، ضمن اینکه شهروندان می توانند تمام سوالات 

خود را از طریق سامانه ۱۴۲۰ بپرسند.
عاشوری بیان کرد: امروز کارگران به عنوان سربازان عرصه اقتصادی در بخش 
تولید و خدمات پیشگام هستند و نقش این قشر زحمتکش در تحقق شعار سال 

مورد تاکید رهبر معظم انقلاب اسلامی انکارناپذیراست.
وی اضافه کرد: یکی از مهم ترین گروه های جامعه هدف در دولت مردمی 
سیزدهم، جامعه کارگری است و وظیفه ما خدمت رسانی به جامعه کارگری 
می باشد، چرا که آنان ستون های انقلاب هستند و دولت سیزدهم تلاش می کند 

فضای کسب وکار و تولید و هم معیشت کارگران را بهبود ببخشد.
وی با اشاره به اینکه در سال های اخیر، کارگران در بخش اقتصاد و تحقق 
اهداف اقتصاد مقاومتی و جهش تولید و اشتغال گام های بزرگی برداشته اند، 
تاکید کرد: نباید توجه به خواسته های این قشر از جامعه محدود به هفته کارگر 
باشد و همچنان راه زیادی در مسیر تکریم مقام کارگر پیش روی جامعه و به ویژه 

مسوولان است .
 

معاون شهردار قم خبرداد:

اجرای طرح احداث پارکینگ عمومی با 
دریافت بهای تأمین پارکینگ جایگزین

معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم از اجرای طرح دریافت بهای تأمین 
پارکینگ جایگزین و احداث پارکینگ عمومی در سطح شهر خبر داد.

به گزارش شهرنیوز، مجید متین فر در هشتاد و چهارمین جلسه رسمی و 
علنی شورای اسلامی شهر قم به مشکلات تأمین پارکینگ در شهر قم اشاره کرد 
و اظهار داشت: مشکلات تأمین پارکینگ در شهر قم مسئله ای قدیمی بوده و 

رفع این مشکل به عوامل متعددی بستگی دارد. 
 وی با بیان اینکه اصل موضوع پارکینگ به علت صدور پروانه به معاونت 
شهرسازی و معماری مرتبط است گفت: با توجه به رأی دیوان عدالت اداری 
مبنی بر عدم دریافت وجه در حذف و کسر پارکینگ و مشکلات قانون جدید 
جایگزین  پارکینگ  تأمین  بهای  دریافت  مجوز  اخذ  لایحه  پایدار  درآمدهای 
با مشورت و رایزنی دیگر شهرها  و احداث پارکینگ عمومی در سطح شهر 
تهیه شده است که در برخی شهرها در قالب تعهدنامه ای که مالک می دهد، این 

کار انجام می شود.  
بهای  اجرای طرح دریافت  از  و معماری شهرداری قم  معاون شهرسازی 
تأمین پارکینگ جایگزین و احداث پارکینگ عمومی در سطح شهر خبر داد 
و افزود: در صورت تصویب این لایحه در شورای اسلامی و اجرای این طرح 
بسیاری از مشکلات مردم در بخش صدور پروانه از وضعیت بلاتکلیف خارج 

می شود.
 وی در پایان تأکید کرد: یکی از الزامات صدور پروانه تعیین تکلیف پارکینگ 
بوده و بیشتر برای کسانی که امکان تأمین پارکینگ ندارند، مشکلاتی پیش 
می آید که با بررسی کامل این لایحه و تصویب آن بسیاری از مشکلات مردم حل 

خواهد شد. 
 

رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم:

عدم پیش بینی موارد حذف و کسر پارکینگ 
در قانون درآمدهای پایدار شهرداری ها

رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم گفت: در قانون 
جدید درآمدهای پایدار شهرداری ها، نه در عناوین عوارض و نه در عناوین بهای 

خدمات به حذف و کسر پارکینگ اشاره نشده است.
سید محمدحسین دهناد در هشتاد و چهارمین جلسه رسمی و علنی شورای 
احداث  و  جایگزین  پارکینگ  تأمین  بهای  دریافت  قم، لایحه  اسلامی شهر 
باید  این لایحه  در  اظهار داشت:  و  داد  قرار  توجه  مورد  را  پارکینگ عمومی 

جنبه های حقوقی آن مورد بررسی قرار گیرد.
وی ادامه داد: در قانون جدید درآمدهای پایدار شهرداری ها، نه در عناوین 
عوارض و نه در عناوین بهای خدمات به حذف و کسر پارکینگ اشاره نشده 
است و عملًا امکان دریافت وجه نقد وجود ندارد و از طرف دیگر نیز در سال های 
گذشته رأی دیوان عدالت اداری برای گرفتن مبالغ نقدی برای شهرداری ابطال 

بوده است. 
رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم مطرح کرد: 
در جنبه فنی این لایحه دستورالعمل های شهرداری در حذف و کسر پارکینگ 
مشکلاتی دارد و ناکارآمد بوده است و تا امروز شهرداری بیش از ۵۰۰ میلیارد 

تومان تعهد دارد که برای ساخت پارکینگ هزینه کند. 
وی لایحه شهرداری را با روال قبلی دانست و مطرح کرد: در این مدل جدید 
تنها یک رضایت کتبی از مالک لحاظ شده است که باز مدیریت شهری را دچار 
مشکلاتی خواهد کرد و به روال گذشته این بودجه ممکن است در جای دیگری 
هزینه شود و با توجه به اهمیت این لایحه در جلسه آینده کمیسیون دوباره مورد 

بررسی قرار گیرد. 

امام جمعه قم گفت: دست اندرکاران فرهنگی باید از اقدامات سطحی و زودگذر 
پرهیز کنند چرا که کار های فرهنگی باید عمیق و ریشه ای باشد.

آیت الله سید محمد سعیدی در مجمع تخصصی قرارگاه فرهنگی اجتماعی ۱۹ 
دی با بیان اینکه کار های فرهنگی باید عمیق و ریشه ای باشد افزود: لازم است 

دست اندرکاران فرهنگی از اقدامات سطحی و زودگذر پرهیز کنند.
سعیدی با تاکید بر اینکه قم باید سرآمد کار های فرهنگی و الگوی استان های 
دیگر شود تصریح کرد: مردم باید اقدامات مسئولین را در جامعه احساس کنند و 

این نیاز به کار های تبلیغاتی دارد.
و  اقدامات  افزود:  )س(   معصومه  فاطمه  حضرت  مقدس  آستان  تولیت 
برنامه های ترویجی حوزه عفاف و حجاب بصورت مستمر باید با شیوه های نوین و 

مختلف رسانه ای در دسترس مردم قرارگرفته و سبب امیدآفرینی در جامعه شود.
امام جمعه قم گفت: برای ثمربخشی اقدامات حوزه عفاف و حجاب همچنین 
باید دستگاه قضایی پای کار باشد و مصوبات گذشته این قرارگاه موردبررسی دقیق 

قرارگرفته و طرح های آینده با دقت مورد پایش قرار بگیرد.
آیت الله سعیدی تصریح کرد: در عرصه عفاف و حجاب در کنار کارهای فوری 
لازم است تا اقدامات عمیق و با دارای اثر ماندگار بیشتر انجام گرفته و اثرات 

فرهنگی آن به مرور در سطح جامعه ملموس شود.
وی تعامل و همراهی بین دستگاهی را در اجرای طرح های ترویجی مهم و 
ضروری یادکرد و تصریح کرد: قم به خاطر جایگاه دینی و فرهنگی خود با سایر 
شهرها متفاوت است و این مسأله باید همیشه موردتوجه مسوولان و مدیران باشد.

استاندارقم :
دستگاه های مسئول در زمینه عفاف و حجاب باید پاسخگو باشند

استاندار قم نیز دراین جلسه  با بیان اینکه باید توقعات از نهادهای مسئول به آنها 
ابلاغ شود و هر نهاد بداند چه توقعی از او می رود، گفت: هر سازمان و نهادی که 
در زمینه عفاف و حجاب مسئولیتی دارد باید نسبت به مسئولیت خود پاسخگو 

باشد.
سیدمحمدتقی شاهچراغی  با اشاره اقدامات قرارگاه ۱۹ دی در زمینه عفاف 
و حجاب اظهار کرد: از منظر دولت با توجه به فرمایشات مقام معظم رهبری، 
هر سازمان و نهادی که در زمینه عفاف و حجاب مسئولیتی دارد باید نسبت به 
مسئولیتی که دارد پاسخگو باشد. وی با بیان اینکه بسیاری از اقدامات به مرور 
اثرگذار است، افزود: آحاد مردم و اصناف باید بدانند که عفاف و حجاب متولی 
دارد و جهت گیری و مسیر حرکت متولیان به سمت حل مسأله بدحجابی و 

بی حجابی در جامعه است.
استاندار قم با بیان اینکه باید توقعات از نهادهای مسئول به آنها ابلاغ شود و هر 
نهاد بداند چه توقعی از او می رود، افزود: چینشی که در استان صورت گرفته و 

همتی که در مسئولان وجود دارد می تواند به بهبود وضعیت کشور کمک کند.
وی با اشاره به اینکه مردم باید به این باور برسند که بنای دستگاه ها، سازمان 
ها و نهادهای رسمی کشور بر اصلاح امور است، گفت: اگر این موضوع با قوت 
به مردم منتقل شود و مردم احساس کنند که دولت پای کار است این انگیزه 
شاهچراغی  کنند.  مشارکت  زمینه  این  در  که  دارد  وجود  مردم  در  آمادگی  و 
خاطرنشان کرد: مبنای عمل ما در حمایت ها و برخوردها بر اساس فرمایشات 
مقام معظم رهبری و قانون است و هیچ چیزی فراتر از قانون نیست و اگر اینگونه 

عمل شود یقینا اوضاع تغییر خواهد کرد.
وی با بیان اینکه کارهایی که در گذشته انجام شده اثر گذار بوده ولی گستردی 
تهاجم فرهنگی دشمن نیاز به کار وتلاش بیشتری دارد، افزود: عمده کار های 
ما ایجابی است ولی این به معنای اینکه کار سلبی صورت نگیرد نیست بلکه کار 

سلبی باید در جای خودش و مطابق با قانون انجام شود.
استاندار قم خاطرنشان کرد: باید با افرادی که تعمدا و با عناد و برنامه یا بر اساس 
داده های غلطی که به آنها داده شده اقدام به بی قانونی و هنجارشکنی می کنند 

اقدامات سلبی متناسب صورت گیرد.
سردار م موحد:

۹0 درصد اقدامات قرارگاه ۱۹ دی قم ایجابی و ترویجی است
دبیر قرارگاه فرهنگی اجتماعی ۱۹ دی استان قم  نیز دراین جلسه گفت: ۹۰ 

در صد اقدامات این قرارگاه ایجابی و فرهنگی و در یک فضای صمیمی و دوستانه 
انجام می گیرد. سردار محمدرضا موحد با اشاره به سالروز شکست آمریکایی ها در 
صحرای طبس گفت: این روز یکی از مصادیق حقانیت جمهوری اسلامی ایران 

است که طی آن خداوند به وسیله شن های بیابان متجاوزان را زمین گیر کرد.
وی ادامه داد:در طول ۴۴ سال گذشته با امدادهای الهی فتنه و توطئه های 
بزرگ خنثی شده که هرکدام از آن ها به تنهایی می توانست یک ملت بزرگ را در هم 

بکشند؛ باید توجه داشت که دشمنی  دشمنان تمامی نخواهد داشت.
دبیر قرارگاه فرهنگی اجتماعی ۱۹ دی استان قم در بخش دیگری از سخنان 
خود، گفت: اقدامات قرارگاه فرهنگی اجتماعی ۱۹ دی در اجرای برنامه های 

ترویجی و فرهنگی می تواند به الگوی کشوری تبدیل شود.
سردار موحد یادآور شد: جلسات قرارگاه بصورت ماهانه با حضور استاندار و 
فصلی با حضور آیت الله سعیدی نماینده ولی فقیه در استان قم در طول سال 
جاری برگزار خواهد شد. وی با اشاره به اثرگذاری اقدامات این قرارگاه فرهنگی 
اجتماعی ۱۹ دی استان قم در بین جامعه هدف، گفت: ۹۰ در صد اقدامات 
این قرارگاه ایجابی و فرهنگی و در یک فضای صمیمی و دوستانه انجام می گیرد.

دبیر اجرایی قرارگاه فرهنگی اجتماعی ۱۹ دی استان قم در بخشی از این 
جلسه، گفت: برای اثرگذاری بیشتر این قرارگاه، ساختار آن طی سالجاری دچار 

تغییراتی شد.
مهدی علی بابایی اظهارداشت : در همین خصوص علاوه بر کمیته های 
پرورش،  و  آموزش  این قرارگاه، ۹ محور عملیاتی شامل  و پشتیبانی  ستادی 
و  معابر  و خانواده، مساجد،  بوستانها، محلات  ادرات،  دانشگاه ها، اصناف، 
محلات پرتردد و محور دانشگاه ها طی سالجاری اقدامات پیش بینی شده را 

انجام خواهند داد.
وی افزود: همچنین در سال جاری مسوولان برخی کمیته ها تغییر کردند و 
کمیته سلبی بعنوان کمیته جدید این قرارگاه با مسوولیت معاون هماهنگ کننده 

سپاه استان قم فعالیت خود را بصورت رسمی آغاز می کند. 
بیش از ۲ هزار و ۴0 ناظر در حوزه امر عفاف و حجاب فعال هستند 

سردار سید محمود میرفیضی فرماندهی انتظامی استان قم  نیز در بخشی از 
این جلسه، ابراز داشت: به خاطر وجود ظرفیت های مردمی اقدامات حوزه عفاف 

و حجاب در قم تأثیرات بیشتری نسبت به شهرهای دیگر بر جا می گذارد.
وی افزود: بیش از ۲ هزار و ۴۰ ناظر در سطح استان قم در حوزه امر عفاف و 

حجاب فعال هستند که امکان افزایش آن ها تا ۵ هزار نفر فراهم است.
میرفیضی گفت: در حوزه مسأله عفاف و حجاب در حوزه مسئولیتی نیروی 
انتظامی ۴ شکل از ناظران در سطح  اماکن، کشف حجاب در خودروها، معابر و 

بوستان ها و فضای مجازی فعال شده است.
حجاب  و  عفاف  عرضه  اقدامات  و  فعالیت  اینکه  برای  کرد:  تصریح  وی 
نتیجه بخش باشد باید تمام دستگاه ها به وظایف ذاتی خود به صورت کامل عمل 

کنند.
گفتنی است در پایان این جلسه، احکام مسئولیتی قرارگاه فرهنگی اجتماعی 
۱۹ دی استان قم به اعضای جدید تقدیم شد. مواجهه با رویه و دلسوزی آمران 

معروف، استقبال مطلوبی از این امر خداپسندانه می کنند.

آیت الله سعیدی  درمجمع تخصصی قرارگاه ۱۹ دی تاکید کرد:

پرهیز از اقدامات سطحی و زودگذر در کار های فرهنگی

 دشت لاله های واژگون دهاقان اصفهان

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم از آماده 
پارکینگ های  شدن  رایگان  برای  لایحه ای  کردن 

عمومی قم در مناسبت ها خبر داد.
سید امیرعباس صفوی در هشتاد و چهارمین 
جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی شهر قم به 
مشکلات تأمین پارکینگ اشاره کرد و اظهار کرد: 
باید به تأمین پارکینگ نگاهی جامع داشته باشیم و 
گرنه سال های زیادی با این مشکل مواجه خواهیم 
را  پارکینگ مصلی و رودخانه  بود. وی مشکلات 
مورد بررسی قرار داد و افزود: وقتی پارکینگ ها تنها 
یک خروجی دارد و امکان اضافه ورودی و خروجی 
در مسیر پارکینگ ها نیست، ما با حجم ترافیک 
مسیر مواجه خواهیم بود و نمی توان برای آن کاری 
کرد. معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم به 
و  پرداخت  ایام شب های قدر  نارضایتی مردم در 
بیان کرد: هزینه پارکینگ در ساعت های مختلف 
متفاوت بود و برای هر سه ساعت مشخص شده 
یک هزار و ۵۰۰ تومان تخفیف در نظر گرفته شد و 
هزینه ۱۳ هزار تومان برای توقف بیش از ۵ ساعت 

در نظر گرفته شده بود.
تمام  قدر  لیالی  شب  سه  در  داد:  ادامه  وی 
نیروهای شهرداری در پارکینگ ها حضور داشتند 
از موعد  زودتر  برنامه حرم  اتمام  و  زائران  و حجم 
اجازه عودت وجه به مردم و شهروندان را نمی داد 

و خروجی های پارکینگ شرقی در شب دوم به ۱۰ 
گیت و شب سوم به ۱۳ گیت افزایش پیدا کرد. 

صفوی تأکید کرد: رایگان شدن پارکینگ ها در 
اختیار شهرداری نیست و شورای شهر می تواند 
مصوب کند در ایام مناسبتی پارکینگ ها رایگان 
در اختیار شهروندان و مسافران قرار گیرد و با ابلاغ 

شورا، شهرداری آن را اجرایی خواهد کرد. 
وی در پایان از ارائه لایحه تخفیف پارکینگ برای 
افراد خاص خبر داد و خاطرنشان کرد: به زودی 
لایحه بهای خدمات پارکینگ برای همه افراد به 
شورای اسلامی شهر قم تقدیم می شود و در مرحله 
تدوین بوده و باید بدانیم حل مشکلات پارکینگ 

نیاز به زمان دارد.
فرصت دوهفته ای برای تهیه لایحه رایگان 

شدن پارکینگ ها درمناسبت ها
رییس شورای اسلامی شهر قم نیز دراین جلسه  
گفت: شهرداری باید ظرف ۲ هفته برای رایگان 
شدن پارکینگ های سطح شهر در مناسبت های 

ملی و مذهبی طرح ارایه دهد.
مناسبت های  برای  افزود:  اسلامی  حسین 
از  استفاده  شدن  رایگان  طرح  باید  مختلف 
پارکینگ های سطح شهر تهیه شود و زمانی که 

طرح تصویب شود الزام آور خواهد بود.
هفته   ۲ ظرف  شهرداری  اگر  کرد:  اضافه  وی 

وگرنه  می شود؛  بررسی  و  بحث  دهد  ارایه  لایحه 
مصوب  طرحی  کمیسیون ها  در  شورا  اعضای 
که اجرای آن الزام آور خواهد بود. وی با انتقاد از 
عملکرد شهرداری در زمینه مدیریت پارکینگ ها 
در روزهای پرترافیک، تاکید کرد: در مناسبت های 
ملی و مذهبی نباید در پارکینگ ها مبلغی از مردم 
نیز  قم  شهر  اسلامی  شورای  عضو  شود.  گرفته 
در این جلسه با بیان این که همیشه در مدیریت 
مدیریت  گفت:  داشتیم،  مشکل  پارکینگ ها 
پیش بینی  قابل  شرایط  با  متناسب  و  اقتضایی 
نداریم. محسن محرری افزود: وقتی تعطیلات عید 
فطر، شب های قدر و یا عید نوروز در پیش است، 
مشخص است که چه میزان مسافر وارد شهر قم 
خواهند شد که در این راستا باید ورودی پارکینگ ها 

تقویت و درباره ظرفیت آن اطلاع رسانی شود.
وی اضافه کرد: در مناسبت های ملی و مذهبی نه 
تنها باید پارکینگ ها رایگان شود، بلکه باید خدمات 
رایگان دیگری مانند ایستگاه های صلواتی نیز برای 

خدمات رسانی شهروندان و مسافران برپا شود.
عباس صفویان مدیرکل مهندسی و امور اجرایی 
ترافیک شهرداری نیز در این جلسه نسبت به تهیه 
لایحه رایگان شدن پارکینگ های سطح شهر قم در 
مناسبت های مختلف ظرف ۲ هفته قول مساعد 

داد.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم :

پارکینگ های عمومی قم در مناسبت های مذهبی رایگان می شود

عکس: مرتضی صالحی


